
یک عضو شورای مرکزی جامعه مدرسین حوزه علمیه 
قم، لیست منتشر شده در فضای مجازی به عنوان لیست 
نهایی این جامعه برای مجلس خبرگان را قابل اعتنا نداست 
و گفت: مواضع رسمی جامعه مدرسین از طریق وب سایت 

رسمی این تشکل اعلام می شود.

حجت السلام و المسلمین سید محمد غروی که نام وی 
نیز در لیست منتشر شده و منتسب به جامعه مدرسین 
برای انتخابات خبرگان رهبری در تهران نیز دیده می شود، 
با بیان اینکه جامعه مدرسین در تمامی کشور برای انتخابات 

خبرگان لیست خواهد داشت ...

شورای عالی سیاستگذاری قصد دارد بعد از تعیین  تکلیف نامزدها و بعد از مشخص شدن کاندیداهای تایید شده وارد 
تعیین مصادیق شود؛ مصادیقی که به گفته عبدالله ناصری، عضو شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان رای آوری آنها بعد از 
شاخص های کلی اصلاح طلبی مورد توجه است. از سویی به نظر می رسد با توجه به شرایط جدید و افزایش چشمگیری که برای 

ثبت نام خبرگان ایجاد شد شورای عالی قصد دارد به این انتخابات هم ورود پیدا کند...
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رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تقبیح حمله به 
کنسولگری و سفارت عربستان سعودی، اظهار داشت: هر 
پدیده ای راه حل منطقی و مناسب خود را طلب می کند 
و حرکات افراطی و حمله به اماکن دیپلماسی و تخریب 
و خشونت، ادامه راه را سخت و بحران های منطقه ای را 

تشدید می کند.
آیت الله اکبر هاشمی رفسنجانی روز یکشنبه در دیدار 
جمعی از معتمدین شمیران به اقدام نابخردانه عربستان 
سعودی در اعدام شیخ نمر اشاره و این جنایت را محکوم 
کرد. وی ادامه داد: بارها دلسوزان و عقلای جوامع بشریت 
و بزرگان عرصه سیاست به حاکمان عربستان هشدار داده 

بودند که شیخ نمر عقبه محکمی در میان مردم دارد...

رییس پلیس پایتخت از بازداشت شماری از نیروهای 
خودسر حمله کننده به سفارت عربستان خبر داد.

باره گفت: حوالی  این  نیا در  سردارحسین ساجدی 
ساعت 22:20 شنبه شب عده ای از نیروهای خودسر رو 
به روی سفارت عربستان تجمع کرده و مدتی بعد اقدام به 
پرتاب سنگ و کوکتل مولوتف به سمت ساختمان سفارت 
کردند. وی با بیان این که در پی این اقدام خسارت هایی به 
ساختمان سفارت وارد شد، گفت: ماموران پلیس از همان 
دقایق اولیه با این اقدام مقابله کردند تعدادی از ماموران ما 
نیز زخمی شدند. ساجدی نیا که با ایسنا گفتگو می کرد، 
با ببان این که تعدادی از نیروهای خودسر حمله کننده به 
سفارت دستگیر شدند، افزود: عده قلیلی هم وارد سفارت 
شدند که ماموران پلیس اقدام به خارج کردن این افراد 
کردند. به گفته ساجدی نیا در حال حاضر اوضاع در اطراف 
سفارت عربستان آرام است و ماموران پلیس تا هر زمان که 

لازم باشد، در محل حضور خواهند داشت.
رییس پلیس پایتخت از شهروندان خواست اعتراضات 

خود را از شیوه های قانونی پیگیری کنند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

حمله به اماکن 
دیپلماسی راه را 

سخت می کند

روایت فرمانده پلیس پایتخت از حمله به سفارت عربستان: 

کار نیروهای 
خودسر بود

عبدالله ناصری پاسخ می دهد

اصلاح  طلبان
چگونه  می آیند؟

آیت الله غرویان پیشنهاد داد:

 گفتگوی آیت الله هاشمی و مصباح

پشت پرده کشمکش آمریکایی ها در اجرای تفاهم برجام 

نیاز واشنگتن به تعامل با تهران 

سوشا مکانی بازداشت شد

توسط آیت الله غروی مطرح شد:

تکذیب نهایی شدن لیست تهران 
جامعه مدرسین برای خبرگان
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رهبر معظم انقلاب جنایت بزرگ عربستان سعودی در به شهادت رساندن عالم 
مؤمن و مظلوم، شیخ نمر باقر النمر را به شدت محکوم کردند و گفتند: بدون 
تردید خون به ناحق ریخته این شهید مظلوم به سرعت اثر خواهد کرد و 

دست انتقام الهی گریبان سیاستمداران سعودی را خواهد گرفت.
حضرت آیت الله خامنه ای صبح یکشنبه در جلسه درس خارج فقه 
با بیان این مطلب بر لزوم احساس مسئولیت دنیا در قبال این جنایت 

و جنایات مشابه سعودی در یمن و بحرین تاکید کردند.
ایشان ادامه دادند: این عالم مظلوم نه مردم را به حرکت 

مسلحانه تشویق می کرد و نه به صورت پنهانی اقدام به توطئه کرده بود، بلکه تنها کار او، 
انتقاد علنی و امر به معروف و نهی از منکرِ برخاسته از تعصب و غیرت دینی بود.

رهبر انقلاب، شهادت شیخ نمر و ریختن به ناحق خون او را خطای سیاسی دولت 
سعودی خواندند و افزودند: خداوند متعال از خون بی گناه نمی گذرد و خون به ناحق ریخته، 

بسیارسریع دامان سیاستمداران و مجریان این رژیم را خواهد گرفت.
 ایشان با انتقاد شدید از سکوت مدعیان آزادی، دموکراسی و حقوق بشر و حمایت آنان از 
رژیم سعودی که خون بی گناه را تنها به خاطر انتقاد و اعتراض به زمین  می ریزد، تأکید کردند: 

جهان اسلام و همه دنیا باید نسبت به این قضیه احساس مسئولیت کنند...

رهبر معظم انقلاب با محکومیت شدید قتل عالم مؤمن و مظلوم شیخ نمر:

دست انتقام الهی گریبان سیاستمداران سعودی را خواهد گرفت
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روزنامه

علی مطهری: در یمن، سوریه، عراق و اجرای برجام 

مزایده گزار: شركت شهرك های صنعتی استان قم 

مورد مزایده : فروش یك دستگاه خودروی وانت نیسان )پیكاپ( دو كابین به 

رنگ آبی 

محل بازدید مورد مزایده: قم، بلوار شهید عطاران، نبش كوچه شماره 4 پلاك 

36 شركت شهركهای صنعتی قم

نوع و مبلغ سپرده شرکت در مزایده: مبلغ10.000.000 ریال درقالب واریز 

وجه به شماره حساب جاری سیبا 2175673502000 یا ضمانت نامه های معتبر 

و یا اوراق مشاركت.  

نحوه پرداخت مبلغ مورد مزایده: برنده مزایده مكلف است قیمت پیشنهادی 

خود را حداكثر در مدت 5  روز كاری پس از ابلاغ به وی، به حساب شركت 

شهركهای صنعتی قم واریز نماید.

آخرین مهلت تسلیم پیشنهادها: پایان وقت اداری مورخ 1394/10/24 

می باشد.

زمان گشایش پاکت ها: ساعت 13 مورخ  1394/10/26 می باشد.

محل دریافت و تسلیم اسناد: دبیرخانه شركت به نشانی قم، بلوار شهید 

عطاران، نبش كوچه شماره 4 پلاك 36  تلفن 025-32919200 

 شرایط شرکت کنندگان در مزایده: كلیه اشخاص حقیقی و حقوقی دارای 

اهلیت و مجاز  برای معامله با شركت های دولتی با مراجعه حضوری به دبیرخانه 

شركت و دریافت اسناد مزایده می توانند در مزایده شركت كنند.

هزینه چاپ آگهی در جرائد به عهده برنده مزایده می باشد.

شركت شهرك های صنعتی استان قم 

شركت شهرك های صنعتی استان قم

آگهی مزایده)نوبت دوم(

جواب عربستان داده شود

2

2

استاندار قم در پیامی ضمن محکومیت اقدام شنیع آل سعود، شهادت شیخ نمر باقر النمر
 رهبر شیعیان عربستان را تسلیت گفت.

 بسم الله الرحمن الرحیم
»انا لله و انا الیه راجعون«

شهادت مظلومانه رهبر شیعیان عربستان شهید آیت الله شیخ نمر باقر النمر موجب تأثر و تأسف شد.
 بدون شك شهادت این روحانی مبارز و ظلم ستیز، زخم عمیقی است بر پیکر جهان اسلام و نشان گر اصرار 
رژیم آل سعود به ادامه سیاست های کورکورانه و سراسر اشتباه خود در به خاك و خون کشاندن شیعیان و 
مسلمانان مظلوم و بی گناه و سرکوب مخالفان بوده و بدون شك در آینده نزدیك، تاوان سخت و جبران ناپذیری 

را برای آن ها به دنبال خواهد داشت.
 اینجانب ضمن محکومیت این فاجعه اسفناك، شهادت غم انگیز  این مجاهد نستوه و سرباز شجاع و فداکار 
اسلام را به محضر حضرت ولی عصر)عج(، رهبر فرزانه انقلاب اسلامی )مد ظله العالی(، علما و مراجع معظم تقلید 
و حوزه های محترم علمیه به ویژه شیعیان داغدار عربستان  تبریك و تسلیت عرض نموده، امیدوارم روح بلند 
این شهید وارسته با ارواح طیبۀ ابرار و نیکان و شهدای والا مقام کربلا محشور و خون پاك و به ناحق ریخته اش، 

زمینه ساز نابودی حاکمان مستبد و جنایت پیشه و مایه عزت و سربلندی روزافزون مسلمانان شود.

پیام تسلیت استاندار قم 
به مناسبت شهادت رهبر شیعیان عربستان

سید مهدی صادقی - استاندار قم

پیام  تسلیت

در نظر دارد:
1 - مدیریت و تامین نیروی انسانی 40 نفر راننده پایه یکم، 14 نفر بازرس و 20 نفر نیروهای 

موجود به صورت شرکتی به شرکت های واجد شرایط
2 - بازسازی و اجاره بهره برداری از تعداد 24 دستگاه اتوبوس به شرکت واجد شرایط

3 - فروش لوازم و قطعات یدکی نو )شهاب آگورا(
به صورت مجزا و بر اساس شرایط مربوطه هر یک با رعایت مقررات و ضوابط واگذار نماید:

لذا متقاضیان واجد شرایط هر یک موارد مذكور می توانند جهت اخذ اطلاعات بیشتر و دریافت اسناد 
و مدارک مربوطه حداكثر ظرف مدت 10 روز كاری پس از درج آگهی نوبت دوم به واحد امور مالی 
سازمان اتوبوسرانی قم واقع در بلوار شهید خداكرم، جنب ترمینال مسافربری مراجعه و پیشنهادات خود 

را ارائه نمایند. ضمنا شماره تلفن 36642802 پاسخگوی تماس های متقاضیان است.
توضیح:

سازمان در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
هزینه درج آگهی بر عهده برنده مزایده می باشد.

سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

سازمان اتوبوسرانی قم و حومه

آگهی مناقصه و مزایده )نوبت  دوم(
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جهان را نجات دهیم
علیرضا  اکبری

ایران، بار دیگر، در كانون تحولات سرنوشت ساز جهانی واقع شده است. سرعت و شدت 
تحولات منطقه در حال افزایش است. این روند، بحران های جاری در سطح خٌرده نظامات 
امنیتی پیرامونی جمهوری اسلامی ایران را داغتر میكند. چند ویژگی شاخص را میتوان 

بوضوح در این دور از روند تحولات بحران زا، مشاهده كرد. 
نخست، نقش وإحداهای سیاسی منطقه، در افزایش درجه التهابات، از جمله تركیه، 

دولت سعودی، رژیم تلاویو، بیش از واحدهای غیر بومی منطقه است. 
دوم، هر سه این واحدها، دستخوش درگیری و بحرانهای داخلی، بویژه بحران امنیتی 
و بی ثباتی در حوزه سیاسی یا حكومتی هستند. لذا راه نجات خود را در فرافكنی و بحران 

آفرینی میبینند. 
سوم، هماهنگی رفتاری در چند لایه، با مركزیت این سه واحد و تلاش برای همراه 

سازی و جلب مشاركت دیگر واحدهای بومی، در جریان است. 
چهارم، جهت گیری ضد ایرانی و هدف قرار دادن منافع و منابع قدرت شیعیان تا انجا 

كه برای این محور شرارت و باج خواهی مقدور باشد، در دستور كار است. 
پنجم، شواهدی از فعال شدن تدریجی شكاف رویكردی، میان این محور شرارت، با 

قدرتهای جهانی، در پاره ای از حوزه های منافع، مشاهده میشود. 
ششم، نسبت مستقیم میان انگیزه های محور شرّ سه جانبه، )تركیه، سعودی، تلاویو 
و گروه همراه آنها( با سرعت پیشروی محور مقاومت و روسیه، در تسلط بیشتر بر اوضاع 

امنیتی منطقه و شكست های داعش، برقرار است. 
هفتم، رویكرد تهاجمی و تعرضی و تحریك امیز محور شرّ، نسبت به جبهه رقیب و 
حتی جبهه حامیان فرامنطقه ای خود، بمنظور ایجاد فشار و انفعال در طرف مقابل و ایجاد 
فرصت تنفس و ابتكار عمل برای خود، مشخصه مشترك تحركات سیاسی امنیتی هر سه 

واحد مذكور، میباشد. 
شتاب زدگی و خطر آفرینی، در اقدامات نظامی و ضد امنیتی و تلاش برای شدت 
بخشیدن به روند مقابله مستقیم با ایران، عراق )ارتش سوریه( و روسیه، در دستور كار 
مشترك تركیه، سعودی و رژیم صهیونیستی قرار گرفته است. تلاش جدی برای جلب 
تشریك حداكثر مساعی دیگر كشورهای منطقه، بویژه مصر، پاكستان، در فاز نظامی - 
امنیتی علیه منافع محور مقاومت باضافه روسیه، در دستور كار فوری ایشان، قرار دارد. بنظر 
میرسد، این محور شرارت، در تحلیل شرایط فرامنطقه ای، عكس العمل كشورهای اروپایی 
و امریكا، نسبت به تشدید شرایط بحرانی در منطقه را، محدود ارزیابی كرده است، لذا، 

تمهیدات تشدید بحران را بدون احتیاط و تدبیر، تعقیب میكنند. 
در چنین سپهر و فضائی، گسستن مراودات منطقه ای و بین المللی و جهانی ایران، 
بهترین و ضروری ترین پیش نیاز برای اجرای ایده زمینگیر كردن ایران، بعنوان ایده مشترك 
محور شرارت منطقه ای و جناح های تند روی حكومتی در امریكا و دیگر كشورهای غربی، 
محسوب و منظور میشود. شواهد بسیار روشنی از هماهنگی میان تركیه، سعودی، رژیم 
صهیونیستی و جناح تندرو در امریكا، موجود است. تداوم سلسله وار و یا همزمان جریاناتی 
نظیر كشتار شیعیان در هرجای ممكن، تلاش هماهنگ برای ایجاد شكاف در دولت عراق، 
لایحه محدودیت روادید، اقدامات و اظهارات خصمانه دولت تركیه علیه ج اا، سناریوی 
توسعه تحریم علیه ایران با محور توان موشكی و در اخرین پرده، مساله جنگ سفارتخانه 
ها با تحریك كشورهای منطقه در قضیه شهادت شیخ نمر و یارانش و... قطعاً اتفاقی نیست. 
عرصه، علیه منافع ملی و منطقه ای ایران و عموم ملت ها و دولتهای منطقه، بطور خصمانه 
ای، بشدت در حال تنگ تَر شدن است. این امر، نتیجه توسعه طلبی نژادپرستانه دولت 
اردوغان و توطئه رژیم صهیونیستی و جهالت و عقده حقارت و كینه عده ای از وارثان تازه 
رسیده حكومت سعودی است. این شرایط، بطور جدی قابلیت اشتعال و انفجار تا حد یك 
جنگ گسترده و بدون مرز را دارد. دولتهای عاقل تَر منطقه، قدرتهای جهانی و نظام بین 
المللی، در این خصوص و نسبت به این شرایط، دارای مسئولیت حقوقی و سیاسی میباشند. 
غفلت از خطر آفرینی و رفتارهای ماجراجویانه این سه شریك باجگیر، عواقب جبران ناپذیری 
را در پی خواهد داشت. پیشتر نیز تاكید نموده بودم كه، اقدامات مخاطره آمیز تركیه و 
سعودی )كه عمدتا به تحریك رژیم صهیونیستی انجام میشود( تداعی كننده اقدامات صرب 
ها و نازی ها، در آستانه دو جنگ جهانی اول و دوم میباشد. )امری كه اخیرا از زبان شخص 
اردوغان، با مقایسه خودش با هیتلر، بیان شد(. بااین ویژگی كه، نه چندان عقل و درایتی 
در رهبران این كشورهای محور شرّ و باج گیری هست و نه ساز و كار قابل اعتمادی برای 
مدیریت و كنترل شرایط بحرانی رو به انفجار، در منطقه موجود است، نه منطقه ای و نه 
جهانی. قدرتهای جهانی نیز، متاسفانه، هركدام، یا به نحوی، منافعی در تشدید بحران و 
جنگ در این منطقه برای خود قائل هستند و یا، درگیر معضلات و نقاط ضعف درونی و 
منطقه ای خود هستند، نظیر ایالات متحده، كه منافع چند لإیه از بحران جاری برای خود 
تعریف كرده و یا چین كه ضمن منفعت، در گیر مسایل امنیتی حوزه پاسیفیك است و یا 
اروپا كه درگیر معضلات امنیتی و سیاسی و اقتصادی و حتی اجتماعی داخل خود، میباشد. 
در این وضعیت، سرنوشت جهان، ملعبه دست نااهلان و نابخردانی همچون اردوغان یا بن 
نایف و بن سلمان و نتانیاهو شده است. جهان اسلام هم كه متاسفانه دچار شكاف و تقابل 
و علمای كشورهای اسلامی نیز، تحت تاثیر حكومتهایی قرار دارند كه خود، در وقوع این 
شكاف و تقابل، مباشرتاً دخیل هستند. ایران، اما اینك، به تنهایی بار مسئولیت كنترل خطر 
جهانی شدن یك جنگ بی هویت را، در قلب جهان، برعهده گرفته است. همین شرایط 
است كه، ضرورت انسجام ملی و حكومتی، تیز بینی و درایت سیاسی و امنیتی، سرعت و 
دقت عمل در سطوح ملی و بین المللی و نیز جلوگیری از هرز رفتن منابع ملی، بویژه منابع 

امنیتی را صد چندان كرده است. 
عقل و ذكاوت ایرانی، ایجاب می كند كه، شیطنت كودكانه، نابخردانه و دشمنانه بعضی 
اطرافیان مان را، با افزایش ضریب وابستگی محیطی و پیوستگی منطقه ای و حفظ و 
گسترش منابع و مواضع قدرت خود، پاسخ گوییم. حراست و حفاظت از عوامل قدرت ملی 
مان، در سطوح و صفحات منطقه و فرا منطقه، از ضروریات قطعی امنیت ملی است. بشدت 
مراقب و هوشیار باید بود. تحرك هدفمند و تسخیر فضای دیپلماسی در مناسبات دوجانبه، 
با همسایگان، قدرتهای جهانی و سازمانها و مجامع بین المللی، به جهت تامین منافع و 
تعقیب أهداف و حمایت دستگاههای تخصصی، بسیار ضروریست. كنترل صحنه داخلی، 
جهت ممانعت از ایجاد مشكل و انداختن سنگ در چاه گرفتاری )نظیر حمله و سوزاندن 
سفارتخانه ...(، كه هیچ نتیجه ای بجز بدنامی و خسارت برای كشور ندارد، بسیار ضروری 
است. كنترل و تسخیر فضای افكار عمومی و رسانه های فراگیر، بویژه در حوزه دیپلماسی 
عمومی، نیازمند تولید ایده و تولید محتوای فاخر و ارزشمند و هماهنگی و مدیریت عاقلانه 

و روشن ضمیر است. 
اهتمام به این امر نیز، وظیفه ضروری مراجع عالی نظام است. كشور، منطقه و جهان، 
در لبه بحران بزرگ قرن قرار گرفته است. ایران باید به جهان هشدار امنیتی بدهد. همه 
عاقلان دنیا و رهبران كشورهای بزرگ جهان را باید در این مسئولیتی كه اینك ایران بر عهده 
گرفته است، شریك نمود. این یك ضرورت و مسئولیت ملی، جهانی و تاریخی است. همت 
همه ملت، بویژه تك تك مسئولان را می طلبد. ایران را حمایت كنیم، جهان را نجات دهیم.

در یمن، سوریه، عراق و اجرای برجام 

علی مطهری: پاسخ عربستان داده شود 
یک نماینده اصولگرای مجلس شورای اسلامی با اشاره به تعرض به ساختمان سفارت 
و كنسولگری عربستان در تهران و مشهد، این امر را عكس العمل طبیعی و غیرقابل 
كنترل مردم و در عین حال خلاف قانون بین الملل دانست و تأكید كرد كه پاسخ 

عربستان باید در یمن و سوریه و عراق و نیز اجرای برجام داده شود. 
علی مطهری در گفت وگو با  ایسنااظهار كرد: روشن است كه ورود به سفارت و 
كنسولگری یک كشور خارجی و تعرض به آن، كار قانونی نیست، اما در عین حال كنترل 
احساسات و هیجان مردم هم كار سختی است، زیرا جنایت آل سعود در اعدام شیخ نمر 
آنقدر بزرگ بوده كه عواطف دینی مردم را جریحه دار كرده و احساسات آنها غیرقابل 

كنترل شده است. 
وی اضافه كرد: ما باید پاسخ عربستان را در جای خود بدهیم. پاسخ آل سعود باید در 
یمن، سوریه و عراق و نیز با كمک به مخالفان حكومت این كشور داده شود تا آل سعود 
دوباره مرتكب این گستاخی ها نشوند، مخصوصاً كه این گستاخی  بعد از حادثه منا بوده 
و هنوز این كشور به وظایف خود در قبال آن حادثه عمل نكرده است. همچنین اجرای 
برجام یک ضربه كاری به عربستان و اسرائیل است كه از تیرگی روابط ایران و دنیای 

غرب بهره برداری می كنند. 
مطهری افزود: تحكیم اتحاد اسلامی میان شیعه و سنی نیز پاسخ دیگری است به 
حكام ظالم سعودی، زیرا آنها به دنبال ایجاد تفرقه میان مسلمانان هستند و یكی از 
هدف هایشان از اعدام شیخ نمر فرقه گرایی و دامن زدن به تفرقه در دنیای اسلام است. 
وی ادامه داد: خشم مردم در مقابل سفارت عربستان عكس العمل طبیعی و غیرقابل 
كنترل آنها بوده، اما از این به بعد باید دقت شود كه كار غیرقانونی در این زمینه انجام 

نشود. 
این نماینده مجلس به شهادت رساندن شیخ نمر را ناشی از خامی و بی تجربگی حكام 
جدید عربستان و موجب تنزل جایگاه این كشور بین كشورهای مسلمان دانست و اظهار 
كرد: اینها نشانه هایی از سقوط و انقراض حكومت آل سعود است و قطعاً خون مظلوم 

اثر خود را خواهد داشت. 
مطهری با تأكید بر اینكه شهادت شیخ نمر صرفاً به دلیل انتقادات و اعتراضات وی 
بوده است،  گفت: شیخ نمر اقدام عملی علیه حكومت سعودی انجام نداده بود. اگر او اقدام 
مسلحانه ای كرده بود، در عرف بین الملل پذیرفته است كه هر حكومتی مخالف مسلح 
خود را ممكن است اعدام كند، اما او صرفاً به جرم انتقاد اعدام شده و این جنایت بزرگی 

از سوی عربستان است كه باید پاسخ مناسبی به آن داده شود. 
این نماینده مجلس در پایان یادآور شد: ما باید تدبیر لازم را داشته باشیم و از راه 
درست مخصوصاً كمک به مبارزان یمنی انتقام خون شهید نمر را بگیریم. نیروهای مسلح 
ما باید از هر طریق ممكن به انقلابیون یمن كمک برسانند و این دستور قرآن كریم است 
كه اگر دو گروه مسلمان با هم به جنگ پرداختند سایر مسلمانان باید با گروه سركش 

و ظالم مبارزه كنند. 

یادداشت

خبر

دشواری  گفت:  جمهوری  رئیس  پارلمانی  معاون 
اقتصادی كه امروز دولت با آن روبرور است در دوران جنگ 
هم نبود؛ چنانكه آن زمان درآمدها كاهش داشت اما هزینه 

ها و انتظارات هم پایین بود.
حجت الاسلام والمسلمین مجید انصاری در نخستین 
اجلاس سراسری استادان دانشگاه فرهنگیان در مشهد 
افزود: دولت یازدهم با حجم عظیم هزینه های جاری به 
میزان 160 هزار میلیارد تومان و مطالبات سنگینی كه به 
قول وزیر امور اقتصاد و دارایی مجموعه دیون رقمی معادل 

500 هزار میلیارد تومان است، مواجه می باشد.
وی ادامه داد: در این میان كاهش شدید قیمت نفت 
از 110 دلار در سالهای 90 و 91 به 37 دلار در شرایط 
كنونی و افت صادرات آن از دو میلیون بشكه به یک 
میلیون بشكه در روز چالشهایی است كه بر شدت این 

معضلات افزوده است.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری تاكید كرد: اما دولت 
تدبیر و امید در برابر مشكلات تسلیم نشده و نمی شود.

وی گفت: دولت تلاش كرده در این مدت خونریزی شدید 
اقتصاد ایران را از مجرای تورم 40 درصدی مهار كرده و آن 

را به نقطه طبیعی 15 درصد برساند.
انصاری افزود: دولت یازدهم پیوسته با جدیت برای 
خروج از ركود تلاش می كند، بسته های سیاستی مختلف 
را به اجرا درآورد و همه این اقدامات موجب شده رشد 
منفی اقتصادی از 6،8 درصد سال 91 امروز با وجود همه 
مشكلات به یک درصد رشد مثبت برسد كه گامی بلند 

بوده اما هنوز ناكافی است.
هم  اشتغال  ایجاد  حوزه  در  دولت  داد:  ادامه  وی 
بسته های سیاستی و حمایتی مختلفی را تدارک دیده 
لذا گام هایی تاكنون برداشته و اقداماتی هم در دست 

انجام دارد.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری گفت: اما با توجه به 
اینكه بر اساس آمارهای رسمی كشور خالص اشتغال در 
هشت سال گذشته صفر بوده ناچاریم این رشد اشتغال را با 
تلاش مضاعف به حدی برسانیم كه امید به جوانان و دانش 

آموختگان بازگردد.انصاری افزود: امروز سرعت فناوری و 
انتقال دانش و اطلاعات موجب شده حجم عظیمی از 
داده ها و اطلاعات به سوی دانش آموزان، دانشجویان و 
آحاد جامعه هجوم آورد و دشمنان از این طریق در جهت 

تخریب بنیان های فكری، اعتقادی و فرهنگی ما برآیند.
وی خطاب به استادان دانشگاه فرهنگیان گفت: شما 
پاسداران و نگهبان حریم موجودیت كشور یعنی نسل 
آینده و همه تمدن و فرهنگ ایرانی و تمامی دارایی انقلاب 
اسلامی یعنی اسلام ناب محمدی هستید لذا باید نقش 
محوری خود را در تعلیم و تربیت معلمان فرهیخته ایفا 

كنید.
معاون پارلمانی رئیس جمهوری با بیان اینكه  وظیفه 
دولت در برابر معلمان ارائه خدمات و ارتقا وضعیت معیشت 
و تكریم آنان است، افزود: معلمان هم وظیفه ای در برابر 
نسل آینده دارند و به تاكید امام خمینی)ره( كه معلمی 
شغل انبیا است، این جمعیت بزرگ باید در شان شغل 

خود ایفای نقش كنند.

معاون حقوقی رئیس جمهوری، به شهادت رساندن 
شیخ نمر باقر النمر توسط دولت سعودی را محكوم كرد و 
گفت: انتظار می رود كه این كشور به حداقل های حقوق 

بشر در زمینه آزادی بیان پایبند باشد. 
الهام امین زاده روز یكشنبه در پاسخ به سوالی درباره 
شهادت روحانی برجسته عربستانی افزود: عربستان ریاست 
یكی از كرسی های كمیسیون حقوق بشر سازمان ملل 
را بر عهده دارد و انتظار می رود این كشور حقوق بشر 

را رعایت كند.
وی اظهار داشت: اما اینكه به این صورت با علما و 
اندیشمندان برخورد و از آنها سلب حیات می كند، قابل 
تامل است؛ هرچند عربستان در یمن نیز اینگونه عمل می 

كند.
امین زاده ادامه داد: بنابراین نظام حقوق بشر در جهان 

عادلانه نیست و كشتار شیعیان در نیجریه و شهادت شیخ 
نمر تلاش صهیونیسم و استكبار جهانی است كه در صدد 
تفرقه افكنی میان مسلمانان شیعه و سنی هستند و این 

هوشمندی مسلمانان را می طلبد.
امین زاده با اشاره به نادیده گرفته شدن حقوق بشر در 
سوریه و عراق گفت: عربستان به مردم مظلوم یمن حمله 
كرده و زنان، كودكان و مردم مظلوم را كشتار می كند اگر 
در این خصوص واكنش موثر بین المللی انجام می شد 
قطعا شاهد این نوع رفتارهای خشن در عربستان نبودیم اما 
نگاه متفاوت به حقوق بشر در مجامع بین المللی در حال 

صدمه زدن است.
 معاونت حقوقی در حال بررسی 

موضوع توهین به مولاوردی است 
معاون حقوقی رئیس جمهوری در پاسخ به سوالی 

شهیندخت  به  نشریات  از  یكی  توهین  درباره  دیگر 
مولاوردی اظهار داشت: خانم مولاوردی نامه ای رسمی 
به من نوشته و مداركی را مبنی بر توهین و نشر اكاذیب 
ارایه كرده اند. مدارک وی در دست بررسی است و در 
صورت لزوم معاونت حقوقی اقدام به شكایت خواهد 

كرد.
به گزارش ایرنا، امین زاده همچنین در خصوص فاجعه 
منا گفت: بازماندگان قربانیان فاجعه منا، می توانند پیگیری 
حقوقی انجام دهند و ما نیز درصددیم كه توسط عربستان 
خسارات قربانیان پرداخت شود بنابراین نخست پیگیر 

خسارت مادی و سپس پیگیر حقوقی هستیم.
وی اظهار داشت: كه در وهله اول به هر خانواده برای 
انجام مراسم 10 میلیون تومان پرداخت شده است و ما 

منتظریم هر چه زودتر پرداخت اصلی انجام شود.

معاون پارلمانی رئیس جمهوری: 

دولت در برابر مشکلات تسلیم نمی شود

معاون حقوقی رئیس جمهور: 

عربستان به حداقل های حقوق بشر پایبند باشد 

اخبار
آیت الله هاشمی رفسنجانی:

حمله به اماکن دیپلماسی راه را سخت می کند
رییس مجمع تشخیص مصلحت نظام با تقبیح حمله به كنسولگری و سفارت عربستان 
سعودی، اظهار داشت: هر پدیده ای راه حل منطقی و مناسب خود را طلب می كند و 
حركات افراطی و حمله به اماكن دیپلماسی و تخریب و خشونت، ادامه راه را سخت و بحران 

های منطقه ای را تشدید می كند.
به گزارش ایرنا از روابط عمومی مجمع تشخیص مصلحت نظام، آیت الله اكبر هاشمی 
رفسنجانی روز یكشنبه در دیدار جمعی از معتمدین شمیران به اقدام نابخردانه عربستان 

سعودی در اعدام شیخ نمر اشاره و این جنایت را محكوم كرد.
وی ادامه داد: بارها دلسوزان و عقلای جوامع بشریت و بزرگان عرصه سیاست به حاكمان 
عربستان هشدار داده بودند كه شیخ نمر عقبه محكمی در میان مردم دارد. رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام راهپیمایی ها و اعتراضات مردم كشورهای مختلف و به ویژه 
پاكستان را نشانه ای از محبوبیت شیخ صبوری دانست كه علیرغم سال ها زندان، همیشه 

برای اعتراضات خویش از زبان استفاده می كرد.
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام غرور عربستان به خاطر پول، نفت، ذخیره ارزی 
و پشتیبانی های آمریكا را اشتباه تاریخی آنان برای مصون پنداری دانست و گفت: هیچ 
بعید نیست كه مردم عربستان علیرغم میل حاكمان سلفی و وهابی به سركوب، دست به 
اعتراض سراسری بزنند كه البته داعش با حضور فراوان خویش در آن كشور، زمینه ای 

برای این كار هم دارد.
هاشمی رفسنجانی با تقبیح حمله به كنسولگری و سفارت عربستان سعودی و با تأكید 
بر ضرورت همراهی و همكاری همه كشورهای اسلامی برای پایان دادن به جنگ و خون 
ریزی و تنش در جهان اسلام، گفت: هر پدیده ای راه حلی منطقی و مناسب خود را طلب 
می كند و حركات افراطی و حمله به اماكن دیپلماسی و تخریب و خشونت، ادامه راه را 

سخت و بحران های منطقه ای را تشدید می كند.
در آغاز این دیدار نیز سردار مدبّر، عباس ملكی و محمد هاشمی به بیان دیدگاه های 
خویش در مسائل مربوط به كشور و به ویژه آینده روابط ایران و عربستان پرداختند و از 
آیت الله هاشمی رفسنجانی برای كم كردن نزاع بین جوامع اسلامی خواستند كه با كمک 

عقلای جهان اسلام و جمهوری اسلامی طرحی ارائه و اجرا شود.

وزیر نفت: برنامه ای برای چند نرخی شدن بنزین نداریم

نامه بنزینی زنگنه به لاریجانی
وزیر نفت در نامه ای به رئیس مجلس شورای اسلامی اعلام كرد كه وزارت نفت هیچ 
برنامه و پیشنهادی برای شناورسازی نرخ فرآورده ها و یا عرضه چند نرخی بنزین در دست 

تهیه و پیگیری ندارد.
به گزارش وزارت نفت، در نامه بیژن زنگنه خطاب به علی لاریجانی آمده است: پیرو 
تذكر گروهی از نمایندگان مبنی بر ارائه توضیح درباره »شناورسازی قیمت حامل های 
انرژی با تاكید بر بنزین« به استحضار می رساند كه این وزارتخانه هیچ برنامه و پیشنهادی 
برای شناورسازی نرخ فرآورده ها و یا عرضه چند نرخی بنزین در دست تهیه و پیگیری 

ندارد. 
وزیر نفت افزوده است: تنها طرح در دست بررسی در این وزارتخانه، طبقه بندی جایگاه 
های عرضه فرآورده ها براساس كیفیت خدماتی است كه به مشتریان خود ارائه می دهند. 
در ادامه این نامه آمده است: براساس این طرح، دستمزد اضافی اندكی به تعدادی از 
جایگاه ها تعلق می گیرد؛ البته این طرح هنوز در فرآیند تصویب خواهی قرار نگرفته است؛ 
اگر همه مراحل كار نیز انجام شود، بعید است پیش از نیمه سال آتی امكان اجرای آن 

فراهم شود. 
وی در این نامه تاكید كرده است: این موضوع هیچ ارتباطی با طرح هدفمندسازی یارانه 
ها و یا قیمت گذاری حامل های انرژی ندارند. به گزارش ایرنا، چندی پیش اخباری مبنی 
بر تصمیم وزارت نفت برای رتبه بندی پمپ بنزین و آزاد سازی نرخ بنزین منتشر شده بود. 
بر اساس این طرح، ادعا شده بود كه با اجرای این طرح، نرخ بنزین چند نرخی خواهد شد.

آیت الله غرویان پیشنهاد داد:

 گفتگوی آیت الله هاشمی و مصباح
 یک استاد حوزه و دانشگاه عنوان كرد: اعضای شورای نگهبان افراد عادل و فقیهی 
هستند كه تحت تاثیر هجمه ها علیه آیت الله هاشمی قرار نخواهند گرفت و به اقتضای 

قانون عمل خواهند كرد. 
آیت الله غرویان با اشاره به هجمه هایی كه اخیرا علیه آیت الله هاشمی شدت گرفته است، 
عنوان كرد: برای بار اول نیست كه ما شاهد این هجمه ها هستیم سالیان سال است كه 
آیت الله هاشمی با هجمه های مختلفی مواجه است و در آستانه هر انتخاباتی كه ایشان در 

آن نقش موثری ایفا می كند این هجمه ها شدت پیدا كرده است.
وی با تاكید بر اینكه آیت الله هاشمی از شخصیت های اصلی این انقلاب بوده و 
خواهد بود، گفت: همراهی همیشگی آیت الله هاشمی در كنار رهبری به معنای این 
است كه شخصیت ایشان مورد تایید رهبری است و این هجمه ها روی ایشان اثری 

نخواهد داشت.
این فعال سیاسی اصولگرا تاكید كرد: ما معتقدیم اعضای شورای نگهبان افراد عادل 
و فقیهی هستند كه تحت تاثیر این هجمه ها قرار نخواهند گرفت و به آنچه كه اقتضای 
قانون است، عمل خواهند كرد. از سوی دیگر آیت الله هاشمی سال هاست در مجلس 
خبرگان حضور داشته و تجربه زیادی در این زمینه دارد و همواره یاور امام و رهبری 

بوده است.
وی با بیان اینكه مصلحت نظام اقتضا می كند كه وحدت میان علما در كشور برقرار 
باشد، گفت: نباید بگذاریم این اختلاف ها و هجمه ها آرامش فكری جامعه را به هم بریزد 
در همین راستا حتی پیشنهاد من این است كه آیت الله مصباح یزدی و آیت الله هاشمی 
با یكدیگر دیدار و گفت وگو كنند در این صورت وحدت و آرامش هم در جامعه برقرار 

خواهد شد.
به گزارش ایلنا، این فعال سیاسی اصولگرا عنوان كرد: در راستای انتخابات نقدهای 
ریادی هم به عملكرد سازمان صداوسیما وارد است در حالی كه این سازمان باید تلاش كند 
به جای دامن زدن به تفرقه در كشور وحدت را برقرار كند چرا كه مصلحت كشور و نظام 

در احترام به سلیقه های مردم است.
وی در مورد كثرت تعداد كاندیدا ها عنوان كرد: ما باید فرصت را مغتنم بشماریم. افزایش 
تعداد داوطلبان نشانه مشاركت حداكثری است و باید آن را مدیریت كنیم و انتخابات را در 
مسیر قانونی پیش ببریم افزایش تعداد كاندیدا ها نه تنها عیب نیست، بلكه فرصت خوبی 

برای مشاركت مردم است و باید از آن استقبال كرد.
غرویان با بیان اینكه هنوز در مورد لیست ها تصمیم  نهایی اتخاذ نشده است، گفت: البته 

احتمال اینكه آیت الله هاشمی خودش لیست مستقل ارائه بدهد بیشتر است.

عضو سابق هیات امنای سازمان تامین اجتماعی: 

بانک مورد ادعای زنجانی در مالزی 
فقط روی کاغذ بود

 عضو سابق هیات امنای سازمان تامین اجتماعی به بیان نحوه ورود بابک زنجانی به 
سازمان تامین اجتماعی پرداخت و گفت: هیچ شركتی در زمان ما به زنجانی واگذار نشد و 
اگر هم مرتضوی تفاهم نامه ای با این آقا امضا كرد به دلیل نداشتن مجوز هیئت امنا عملا 

غیرقانونی بود. 
علی یوسف پور در گفت و گو با ایلنا، از زمانی می گوید كه پای بابک زنجانی به تامین 

اجتماعی باز شد و اینكه چگونه وی و مرتضوی به دنبال پیشبرد كارهای خود بودند. 
یوسف پور با بیان اینكه ما از   همان ابتدا به مرتضوی در مورد زنجانی هشدار دادیم، گفت: 
وقتی بابک زنجانی پایش به شستا باز شد ما   همان موقع شروع به تحقیقات اولیه درباره 
وی كردیم و خیلی زود متوجه شدیم كه ایشان فردی دروغگو و جاعل است. ما   همان 
موقع به وزیر كار وقت )عبدالرضا شیخ الاسلامی( و به مدیر عامل وقت )مرتضوی( اعلام 
كردیم كه مداركی كه این آقا ارائه داده است جعلی است به طور مثال درباره بانک مسكن و 
ضمانتنامه ای كه وی از آنجا داشت بلافاصله فهمیدیم كه چنین ضمانت نامه ای وجود ندارد 

و یا بانكی كه زنجانی ادعا می كرد در مالزی دارد فقط بر روی كاغذ بود. 
یوسف پور ادامه داد:   همان زمان كار شناسان بانكی و مالی شستا این مسئله را 
فهمیدند و ما به مرتضوی و معاونش آقای نجات امینی كه الان هم سر پست هستند 

اعلام كردیم. 
وی در پاسخ به این سوال كه نتیجه این هشدار ها و تذكر ها چه بود؟ اظهار داشت: 
نتیجه این هشدار ها این بود كه هیچ شركتی در زمان ما به زنجانی واگذار نشد و اگر 
هم مرتضوی تفاهم نامه ای با این آقا امضا كرد به دلیل نداشتن مجوز هیئت امنا عملا 

غیر قانونی بود. 
یوسف پور تصریح كرد: زنجانی از توافق نامه ای كه با مرتضوی امضا كرده بود یک 
سوء استفاده دیگر نیز كرد و آن این بود كه پنج چک از مرتضوی می گیرد و آن را 
به وزارت نفت می دهد. اما جالب اینجاست كه وزارت نفت هم بدون تحقیق و اینكه 
ببیند آیا این چک اعتبار دارد و یا اینكه این سند مالی ما به ازاء چه چیزی هست 

آن را قبول می كند. 
سرپرست سابق وزارت تعاون، كار و رفاه اجتماعی افزود: ما به عنوان هیئت امنای تامین 
اجتماعی   همان زمان تذكرات را دادیم به طوری كه برخی از نمایندگان مجلس در جریان 

این اتفاقات بودند. 
وی در پاسخ به این سوال كه ابزار اجرایی هیئت امنا برای جلوگیری از اینگونه 
تخلفات چیست و شما در آن زمان جلوی كدام یک از تخلفات را گرفتید؟ اظهار داشت: 
ما تا آنجائی كه برایمان میسر بود جلوی تخلفات را گرفتیم اما نمی توانستیم مرتضوی 
را دست بسته پیش خودمان نگه داریم به طور مثال ما نگذاشتیم هتل های هما به 

فروش برسد. 
در واقع تامین اجتماعی چون یک سازمان قدیمی است دارای قوانین سفت و سختی 
در خصوص معاملات است و مرتضوی نمی توانست به تنهایی در آنجا تخلف كند. علاوه بر 

اینكه مطابق قانون، معاملات بزرگ و سنگین باید با مصوبه هیئت امنا باشد.

یک عضو شورای مركزی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، لیست منتشر شده در فضای 
مجازی به عنوان لیست نهایی این جامعه برای مجلس خبرگان را قابل اعتنا نداست و گفت: 

مواضع رسمی جامعه مدرسین از طریق وب سایت رسمی این تشكل اعلام می شود.
حجت السلام و المسلمین سید محمد غروی كه نام وی نیز در لیست منتشر شده و 
منتسب به جامعه مدرسین برای انتخابات خبرگان رهبری در تهران نیز دیده می شود، در 
گفت و گو با خبرنگار سیاسی پایگاه اطلاع رسانی جماران با بیان اینكه جامعه مدرسین در 
تمامی كشور برای انتخابات خبرگان لیست خواهد داشت، افزود: لیست جامعه مدرسین در 

كل كشور هنوز كامل نشده است و بحث ها در این زمینه همچنان ادامه دارد.
لیست تهران جامعه مدرسین تكمیل نشده است 

وی در خصوص اینكه آیا لیست تهران جامعه مدرسین برای انتخابات خبرگان رهبری 
تكمیل شده است یا خیر؟ گفت: گمان نمی كنم لیست تهران نهایی شده باشد و تا آنجا 

كه من می دانم هنوز بر سر یكی دو نفر در لیست تهران گفت و گوها و بحث ها ادامه دارد.
حجت الاسلام غروی البته از ذكر نام این چند نفر مورد بحث جامعه مدرسین برای لیست 

تهران خودداری كرد.
وی درباره كثرت ثبت نام ها برای انتخابات خبرگان، ورود افراد مختلف برای نامزدی در 
مجلس خبرگان را طبیعی دانست و اظهار كرد: با این وجود نمی توان درباره ثبت نام تعداد 

زیاد در این دوره برای مجلس خبرگان ارزیابی خاصی داشت.
این عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم اضافه كرد: نمی توان عنوان كرد كه ثبت نام 
زیاد كاندیداها الزاما یک فرصت و یا تهدید محسوب می شود و ممكن است یكی از این دو 

حالت وجود داشته باشد.
وی تصریح كرد: چنانچه این حضور به معنای این باشد كه افراد زیادی كه صلاحیت داشته 

اند در انتخابات خبرگان حضور یافته اند این یک فرصت تلقی می شود .
حجت الاسلام غروی همچنین خاطر نشان كرد: با این وجود چناچه بعضی از افراد كه 
شرایط لازم را نداشته و از ظرفیت لازم نیز برخودار نبوده اند در این انتخابات شركت كرده 
باشند كه ممكن است با انگیزه های خاصی باشد، این نمی تواند به عنوان یک فرصت تقلی 

شود.  

توسط آیت الله غروی صورت گرفت:

تکذیب نهایی شدن لیست تهران جامعه مدرسین برای خبرگان

درواكنش  پیامی  در  رئیس جمهوری 
به شهادت شیخ نمر باقر النمر، این اقدام 
غیراسلامی و غیرانسانی دولت عربستان را 
محكوم كرد و در راستای سیاستهای فرقه 
افراط  به تروریسم و  گرایانه و دامن زدن 

دانست.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی ریاست 
و  الاسلام  حجت  پیام  متن  جمهوری، 
المسلمین دكتر حسن روحانی به این شرح 
است: خبر اعدام عالم مجاهد شیخ نمر باقر 
النّمر موجی از اندوه و تأسف در بین جوامع 
اسلامی بوجود آورد. اینجانب ضمن محكوم 
كردن این اقدام غیرانسانی كه در تعارض 
آشكار با حقوق بشر و ارزش های اسلامی 
است، به خانواده شهید شیخ نمر، علمای 
اعلام و عموم مسلمانان تسلیت عرض می 
كنم. تردیدی ندارم كه دولت عربستان با 
این اقدام غیر اسلامی، وجهه خود را در بین 
كشورهای جهان به ویژه كشورهای اسلامی 
بیش از پیش مخدوش نموده است. چنین 

اقدامی در راستای سیاست های فرقه گرایانه 
و دامن زدن به تروریسم و افراط در منطقه و 
جهان بوده كه در سالهای اخیر منجر به بی 
ثبات كردن منطقه و ایجاد جنگ و درگیری 
گردیده است. مردم مسلمان ایران اگرچه 
اقدام  این  در كنار همه مسلمانان جهان 
غیراسلامی را به شدت محكوم می كنند اما 

اجازه نمی دهند كه این جنایت، دستمایه 
افراد و گروه های خودسر در كشور برای 
انجام اعمال غیر قانونی و هتک حیثیت نظام 
مقدس جمهوری اسلامی گردد. حركتی 
كه توسط جمعی افراد افراطی شنبه شب 
گذشته در تهران و مشهد صورت گرفت و به 
وارد آمدن خسارت به سفارت و كنسولگری 

 ـكه شرعاً و قانوناً باید در  كشور عربستان 
پناه جمهوری اسلامی ایران در امنیت باشد 
 ـمنجر گردید، به هیچ عنوان قابل توجیه 
نیست و قبل از هر چیزی توهین به نظام 
و لطمه به آبروی جمهوری اسلامی ایران 

تلقی می شود. 
همه مسئولان نظام، عزم قاطع دارند كه 
با این خودسری ها و اعمال مجرمانه برخورد 
از وزیر كشور می  این رو،  از  جدی شود. 
خواهم كه با همكاری قوه محترم قضاییه و 
وزارت محترم اطلاعات و با قاطعیت كامل، 
عاملان این تهاجم را شناسایی و برای اجرای 
عدالت به دستگاه قضایی معرفی كنند تا 
برای همیشه به اینگونه اعمال زشت پایان 
داده شود و امنیت كامل نمایندگی های 
سیاسی دولت ها در جمهوری اسلامی ایران 

تضمین گردد. 
خداوند روح شهید شیخ نمر را با شهدای 
كربلا محشور نماید و اسلام و مسلمانان را 

عزّت عنایت فرماید.

رئیس جمهوری درواکنش به شهادت شیخ نمر:

اقدام عربستان محکوم و در راستای سیاست های فرقه گرایانه است

رهبر معظم انقلاب جنایت بزرگ عربستان 
سعودی در به شهادت رساندن عالم مؤمن و 
مظلوم، شیخ نمر باقر النمر را به شدت محكوم 
كردند و گفتند: بدون تردید خون به ناحق 
ریخته این شهید مظلوم به سرعت اثر خواهد 
كرد و دست انتقام الهی گریبان سیاستمداران 

سعودی را خواهد گرفت.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام 
الله خامنه ای  معظم رهبری، حضرت آیت 
صبح یكشنبه در جلسه درس خارج فقه با بیان 
این مطلب بر لزوم احساس مسئولیت دنیا در 
قبال این جنایت و جنایات مشابه سعودی در 

یمن و بحرین تاكید كردند.
ایشان ادامه دادند: این عالم مظلوم نه مردم 

را به حركت مسلحانه تشویق می كرد و نه به صورت پنهانی 
اقدام به توطئه كرده بود، بلكه تنها كار او، انتقاد علنی و امر به 
معروف و نهی از منكرِ برخاسته از تعصب و غیرت دینی بود.

رهبر انقلاب، شهادت شیخ نمر و ریختن به ناحق خون او 

را خطای سیاسی دولت سعودی خواندند و افزودند: خداوند 
متعال از خون بی گناه نمی گذرد و خون به ناحق ریخته، 
بسیارسریع دامان سیاستمداران و مجریان این رژیم را خواهد 

گرفت.
 ایشان با انتقاد شدید از سكوت مدعیان آزادی، دموكراسی 

و حقوق بشر و حمایت آنان از رژیم سعودی كه 
خون بی گناه را تنها به خاطر انتقاد و اعتراض 
به زمین  می ریزد، تأكید كردند: جهان اسلام 
و همه دنیا باید نسبت به این قضیه احساس 

مسئولیت كنند.
حضرت آیت الله خامنه ای آزار و شكنجه 
مردم بحرین توسط نظامیان سعودی و تخریب 
مساجد و خانه های آنان و همچنین بیش از 
10 ماه بمباران مردم یمن را نمونه های دیگری 
تأكید  و  خواندند  سعودی  رژیم  جنایات  از 
كردند: كسانی كه صادقانه به سرنوشت بشریت 
و سرنوشت حقوق بشر و عدالت علاقه مند 
هستند، باید این قضایا را دنبال كنند و نباید 

نسبت به این وضعیت بی تفاوت باشند.
رهبر انقلاب همچنین افزودند: یقیناً شهید شیخ نمر مورد 
تفضل خداوند خواهد بود و بدون شک دست انتقام الهی 
گریبان ظالمانی را كه به جان او تعدّی كردند خواهد گرفت 

و این همان چیزی است كه مایه تسلّی است.

 سخنگوی دستگاه قضایی گفت:  اقدامی كه شنبه  شب 
گذشته نسبت به سفارت عربستان صورت گرفت خلاف 
قانون بود؛ بر همین اساس تعدادی تحت تعقیب قرار گرفته 

و تعدادی دستگیر شده و در حال حاضر بازداشت هستند. 
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین محسنی اژه ای 
در نودمین نشست خبری خود با اهالی رسانه گفت: آنچه این 
روزها توسط حكام جنایتكار آل سعود در منطقه می گذرد 
مایه تاسف شدید است. همه دنیا می بینند كه حكام آل سعود 
ماه هاست بر سر مردم مظلوم یمن آتش ریخته و تمام 
زیرساخت های این كشور مظلوم را هدف قرار داده و تمامی 

كودكان، زنان و مردم یمن را به شهادت می رساند. 
وی ادامه داد: حكام جنایتكار آل سعود با حمایت و 
پشتیبانی همه جانبه از داعش در اقداماتی كه این گروه 

تكفیری ملحد انجام می دهند، شریک هستند. 
وی با اشاره به اقدام  شنبه شب گذشته برخی از افراد 
نسبت به سفارت عربستان در ایران و كنسولگری عربستان 
در مشهد گفت: اقدامی كه نسبت به سفارت عربستان صورت 
گرفت اقدامی خلاف قانون بود كه بر همین اساس تعدای 
تحت تعقیب قرار گرفته و تعداد دیگر دستگیر شده و در حال 
حاضر بازداشت شدند و تعداد دیگر نیز در حال شناسایی 

هستند تا با آن ها برخورد شود. 
محسنی اژه ای در ادامه با بیان اینكه كمتر از دو ماه دیگر 

دو انتخابات مهم در كشور برگزار می شود، گفت:  ان شاء الله 
این انتخابات همانند سنوات گذشته با شور و نشاط مردم 
و مشاركت حداكثری مردم كه همیشه مورد تاكید رهبری 
بوده، برگزار شود. ان شاء الله همه افراد بر اساس قوانین، 
انصاف و حق الناس بودن در مسیر انتخابات حركت كنند تا 

در كمال امنیت و آرامش این انتخابات برگزار شود. 
وی ادامه داد: دستگاه های امنیتی، انتظامی و قضایی در 
رابطه با این موضوع با یكدیگر هماهنگ هستند و آمادگی 
لازم را دارند كه با هر نوع جرم و تخلفی چه در فضای مجازی 

و چه در فضای غیرمجازی برخورد كنند و تذكر دهند. 
 قرار بازداشت »بابک زنجانی« تبدیل نشده است 

اینكه  بر  مبنی  سئوالی  به  پاسخ  در  محسنی اژه ای 
وكیل مدافع بابک زنجانی 9 دی ماه كه دومین سال بازداشت 
موكلش تمام می شود با ارائه لایحه ای به دادگاه خواسته كه 
قرار بازداشت موقت وی فک و قرار مناسب دیگری صادر 
شود، از تصمیم دادگاه اطلاع دارید؟ اظهار كرد: قانون تفاوتی 
بین افراد نگذاشته است و برخی از موارد ممكن است دو سال 
و برخی موارد ممكن است بازداشت كمتر باشد. ولی نسبت 
به نوع جرم قانون تفاوت قائل شده است. حتما دادگاه طبق 
قانون در این رابطه عمل می كند، البته این موضوع به این 
معنا نیست كه طرف آزاد می شود اگر لازم باشد قرار بازداشت 
موقت تبدیل به قرار وثیقه می شود و قرار وثیقه هم متناسب 

با نوع جرم است. وی افزود: اگر دو یا سه یا هشت هزار میلیارد 
اتهام مطرح باشد و اگر متهم جزای نقدی و رد مال هم داشته 
باشد، همه آنها محاسبه و اگر لازم شد قرار بازداشت تبدیل 
شود با وثیقه متناسب با همان جرم اتخاذ تصمیم می شود. 
سخنگوی قوه قضاییه گفت: هنوز قرار بازداشت بابک زنجانی 
به قرار دیگری تبدیل نشده است.معاون اول قوه قضاییه درباره  
آخرین اقدامات قوه قضاییه در پرونده بیمارستان خمینی 
شهر گفت: حكم این پرونده صادر شده و اجمالا در حكم 
بدوی، انفصال و محرومیت هایی وجود دارد، اما چون حكم 

قطعی نشده از بیان جزییات معذورم. 
هنوز قرار مجرمیت برای بقایی 

صادر نشده است 
پاسخ  اژه ای در  والمسلمین غمحسنی  حجت الاسلام 
به سوالی درباره آخرین وضعیت پرونده حمید بقایی اظهار 
داشت: تا این لحظه قرار مجرمیت برای این پرونده صادر 
نشده، اما مراحل بررسی پرونده روبه پایان است و در صورت 
پایان زمان مقرر برای بررسی پرونده اگر كماكان حكم صادر 
نشده باشد و در صورتی كه همچنان نیاز به ادامه بازداشت 

بقایی وجود داشته باشد، باید درخواست داده شود.
سخنگوی قوه قضاییه خاطرنشان كرد: با وجود آنكه 
رسیدگی به پرونده در مراحل پایانی است تا این لحظه قرار 

مجرمیت صادر نشده است.

رهبر معظم انقلاب با محکومیت شدید قتل عالم مؤمن و مظلوم شیخ نمر:

دست انتقام الهی گریبان سیاستمداران سعودی را خواهد گرفت

سخنگوی دستگاه قضایی: 

اقدامات علیه سفارت عربستان خلاف قانون بود



رئیس اتحادیه لوازم خانگی اعلام کرد؛

آغاز ورشکستگی تولیدکنندگان لوازم خانگی 
از اواخر سال

رئیس اتحادیه لوازم خانگی با بیان اینکه رکود تولید را قفل کرده است، گفت: ورشکستگی 
تولیدکنندگان لوازم خانگی از اواخر اسفند یا اوایل فروردین ماه آغاز خواهد شد.

محمد طحان پور با بیان اینکه بازار لوازم خانگی هیچ تغییری نسبت به ماه های گذشته 
نداشته است، گفت: بازار در روزهای فعلی همانند روزهای قبل از ماه محرم و صفر هیچ 
تغییری در آن اتفاق نیفتاده است و مردم نیز کمتر برای خرید لوازم خانگی به بازار مراجعه 
می کنند. رئیس اتحادیه لوازم خانگی افزود: البته نمی توان بخش غمده ای از این عدم 
استقبال مردم از خرید لوازم خانگی را مربوط به کارت های اعتباری خرید دانست اما به 
هر حال وعده دولت برای ارائه این کارت ها به کارمندان و اقشار مختلف در تعمیق رکود 
بازار موثر بوده است. وی تصریح کرد: در سنوات گذشته از دی ماه خرید برخی کالاهای 
مورد نیاز مردم برای فصل تابستان از دی ماه از سوی فروشندگان صورت می گرفت به 
نحوی که فروشندگان با خرید از تولیدکنندگان این کالاها را برای تابستان ذخیره سازی 
می کردند اما تا این لحظه هیچ قرارداد جدیدی منعقد نشده است، البته افزایش قیمتی هم 
در محصولات تولیدی این کارخانجات تولیدی صورت نگرفته است. به گفته طحان پور، 
تعداد واحدهای تولیدی در برخی کالاها بیش از حد مجاز است و همین امر باعث رقابت 
منفی میان تولیدکنندگان شده است که به تبع آن، در بخش توزیع نیز همین رقابت منفی 
وجود دارد؛ بنابراین علاوه بر اینکه رکود در بخش تولید تشدید شده است، در بخش فروش 
نیز رقابت های منفی به چشم می خورد. وی اظهار داشت: به نظر می رسد از اواخر اسفند یا 
اوایل فروردین ماه سال ۹۵ بسیاری از واحدهای تولیدی به طور رسمی ورشکستگی خود 

را اعلام کنند، چرا که مشتری برای خرید محصولاتشان ندارند و بازار هم رقابتی نیست.
رئیس اتحادیه لوازم خانگی تصریح کرد: به دلیل تعمیق رکود، بسیاری از واحدهای 
تولیدی نیروهای خود را تعدیل کرده اند و البته شاید این رکود از یک جنبه هم مورد توجه 

باشد و آن از رده خارج کردن واحدهای تولیدی غیر رقابتی و کوچک است.

کارشناسان پاسخ می دهند

چرا کیفیت خودروهای داخلی پایین است؟ 
کارشناسان معتقدند عواملی همچون انحصاری بودن بازار از دلایل پایین بودن کیفیت 

برخی از خودروهای تولیدی داخل است. 
مصرف کنندگان از کیفیت پایین برخی از خودروهای داخلی ناراضی هستند؛ با این حال به 
دلیل انحصاری بودن بازار خودروی ایران، انتخابی جز خرید این محصولات بی کیفیت ندارند. 
این وضعیت اعتراض وزیر صنعت، معدن و تجارت را نیز به دنبال داشته است. به گونه ای که 
محمدرضا نعمت زاده در انتقاداتی شدید به خراب شدن و مراجعه خودروهای صفرکیلومتر 

تولیدی دو خودروساز بزرگ داخلی به تعمیرگاه ها اعتراض کرده است. 
ایران،  در  تولید خودرو  فرایند  بودن  انحصاری  معتقدند  کارشناسان  این شرایط  در 
مشتری مدار نبودن و عدم انجام هزینه های لازم برای ارتقای کیفیت؛ از دلایل پایین بودن 
کیفیت برخی از خودروهای تولیدی است.  در این زمینه عضو هیات علمی دانشگاه علامه 
طباطبایی می گوید: خودروسازان جهانی باید مستقل از دو شرکت ایران خودرو و سایپا 

محصولاتشان را در ایران تولید کنند، زیرا فرایند تولید در این دو شرکت، معیوب است. 
علی خاکساری خاطرنشان می کند: برای افزایش کیفیت خودروهای داخلی باید انحصار 
تولید خودرو در کشور از بین برود که لازمه آن نیز تولید مستقل خودروسازان جهانی در 
ایران است.  یک کارشناس صنعت خودرو نیز در این زمینه می گوید: کیفیت یک کالا رابطه 
مستقیمی با هزینه صرف شده در فرایند تولید آن دارد. خودروسازان از انجام هزینه های 
لازم برای افزایش کیفیت خودروهای داخلی خودداری می کنند.  امرالله امینی تصریح 
می کند: وقتی مصرف کنندگان ایرانی انتخابی جز خرید چند مدل خودروی داخلی ندارند 
خودروسازان نیز انگیزه ای برای صرف هزینه در راستای ارتقای کیفیت محصولاتشان پیدا 
نمی کنند.  رییس انجمن ملی حمایت از حقوق مصرف کنندگان نیز می گوید: ایران خودرو و 
سایپا مشتری مدار نیستند به همین دلیل مصرف کنندگان از کیفیت محصولات این شرکتها 
ناراضی هستند.  محمد جعفری خاطرنشان می کند: ایران خودرو و سایپا سال هاست که به 
تولید خودرو به صورت انحصاری مشغولند و عواقب این انحصار گریبانگیر مصرف کنندگان 
شده است.  به گفته وی، با حرف و بخشنامه نمی توان دو خودروساز بزرگ را مجبور به رعایت 
حقوق مصرف کنندگان کرد بلکه باید با کاهش تعرفه واردات خودروهای خارجی، زمینه را 

برای رفع انحصار و رقابتی شدن بازار خودروی ایران فراهم کرد. 

سازمان هواپیمایی با ایرلاین ها توافق می کند؛

تلاش برای کنار گذاشتن آژانس ها 
در شرایطی که با نزدیک شدن به هفته های پایانی سال بسیاری از شرکت ها و ایرلاین های 
فعال در صنعت هوایی خود را آماده می کنند تا ظرفیت هایشان را برای تعطیلات نوروز بسیج  
کنند، سازمان هواپیمایی نیز به ماجرایی ورود کرده که اصلی ترین هدف اش مقابله با موج 
افزایش قیمت ها مانند تجربه سال قبل است. سال گذشته و به دنبال باز شدن فضایی که 
بسیاری از سودجویان در انتظارش بودند، قیمت بلیت هواپیما در تعطیلات نوروز ناگهان 
چند برابر شد و حتی تورهای داخلی به نرخ چند میلیون تومانی نیز رسیدند.  این برهم 
ریختگی بازار و شرایطی که باعث نارضایتی بخش قابل توجهی از مردم شد، باعث شده 
سازمان هواپیمایی این بار برنامه های خود را از چند ماه زودتر اعلام کند تا با توافقی کردن 
قیمت ها امکان افزایش غیرقابل کنترل قیمت ها گرفته شود.  در این راستا اما آنچه نسبت به 
گذشته جدید تر به حساب می آید، تلاش این سازمان برای محدود کردن نقش آژانس ها در 
قیمت گذاری و پررنگ کردن نقش ایرلاین ها است.  براساس صحبت هایی که معاون عملیات 
هوانوردی سازمان هواپیمایی کرده، در قرار داد شرکت ها با آژانس های هوایی نرخ بلیت توسط 
ایرلاین ها مشخص می شود و آژانس های مسافرتی ملزم به فروش بلیت براساس نرخ های 
اعلامی از سوی شرکت هواپیمایی مربوطه هستند.  این صحبت ها به خوبی نشان می دهد 
سازمان هواپیمایی مذاکره و تمرکز اصلی خود را بر روی قیمت هایی که از سوی شرکت های 
هواپیمایی مطرح می شود گذاشته تا بدین ترتیب بازار خرد و آنچه از سوی آژانس ها اعلام 
می شود نیز کنترل شود.  در طول سال های گذشته با توجه به تعدد بسیار بالای تورهای 
مسافرتی به خصوص در ایام پیک معمولا قیمت ها بسیار متغیر می شد که این موضوع با 
توجه به متنوع سازی نرخ بلیت در سال گذشته که به آزاد سازی نرخ ها در سال جاری رسید، 
بستر مناسب برای بازار سیاه فراهم کرده بود.  با وجود این که طرح سازمان هواپیمایی مبنی 
بر توافقی کردن قیمت بلیت ها حداقل در ایام اربعین امسال مثبت بوده و توانست بخشی از 
نوسانات بازار را کنترل کند، اما این نگرانی را مطرح کرده که اگر سخن از آزاد سازی قیمت 
بلیت ها مطرح شده است بحث قیمت توافقی و پایین  نگه داشتن آنها در ایام پیک را چگونه 
می توان در دل این آزاد سازی جا داد، موضوعی که سرمایه گذاران عرصه هوایی و ایرلاین های 

فعال در داخل کشور بتوانند پاسخی قطعی به آن بدهند. 

دبیر انجمن لبنی :

لبنیات گران نمی شود
دبیر انجمن لبنی با بیان اینکه امکان افزایش قیمت فرآورده های لبنی و شیرخام وجود ندارد، 

گفت: تا خروج از رکود اتفاق نیفتد، عملا این کار امکان پذیر نیست.
رضا باکری با بیان اینکه قیمت شیرخام و فرآورده های لبنی تابع عرضه و تقاضا است، 
اظهارداشت: در حال حاضر ما با مازاد تولید هم در بخش فرآورده های لبنی و هم در شیرخام 
روبرو هستیم و عرضه این محصولات بیش از تقاضا برای آنها است.وی با اشاره به اینکه در 
زمینه شیرخام با حدود ۱۵ درصد مازاد عرضه مواجه هستیم، گفت: بنابراین امکان افزایش 
قیمت نیست و این موضوع ربطی به تصمیم این شخص، آن شرکت یا هیچ احدالناس 
دیگری ندارد، شرایط و مازاد تولید مانع این امر می شود.دبیر انجمن لبنی کشور با بیان اینکه 
هم اکنون شرکت های تولیدی اعم از دامداری ها و صنایع لبنی حاشیه سود خود را از دست 
داده اند، افزود: وقتی مصرف کنندگان از سال ۸۹ به بعد ۴۴ درصد قدرت خرید خود را از 
دست داده اند، چه باید کرد؟ در این شرایط افزایش قیمت سبب افت خرید می شود. باکری 
تصریح کرد: تا خروج از رکود اتفاق نیفتد، عملا این کار امکان پذیر نیست. وی با بیان اینکه 
از حدود دو سال قبل با مازاد تولید در بخش شیرخام مواجه هستیم، اضافه کرد: کارخانجات 
روزانه حدود ۱۶ هزار تن شیرخام دریافت می کنند که ۲۴۰۰ تن از این میزان مازاد است.

باکری افزود: کارخانجات محصول مازاد را به شیر خشک و کالاهای ماندگار تبدیل می کنند 
اما به هرحال این مازاد  و انبار کردن وجود دارد.وی در واکنش به مباحث مطرح شده مبنی 
بر اینکه صنایع لبنی قبلا اقدام به افزایش ۶ درصدی قیمت محصولات خود کرده اند و در 
حال حاضر امکان افزایش قیمت مجدد را ندارند، به همین دلیل تن به اجرای مصوبه دولت 
نمی دهند؟ گفت: هر کسی در این زمینه منطق و استدلال خود را دارد؛ دامداران می خواهند 
این افزایش ۱۰۰ تومانی در قیمت خرید شیرخام اعمال شود و صنایع نیز اعلام کردند 
امکان چنین امری حداقل در شرایط رکود وجود ندارد.باکری ادامه داد: بنابراین دامداران 
بهتر است عقلایی تر و واقع بینانه تر به مساله نگاه کنند و با اتهام زدن به دیگران مشکلی از 

آنان حل نمی شود.

3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,141,000یک مثقال طلا

955,950یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,320,000سکه بهار آزاد ی

9,330,000سکه امامی

4,720,000نیم سکه

2,620,000ربع  سکه

1,720,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20636,000,000 تیپ 5

 206SD37,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

 15,600,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 19,000,000سایپا 131

 19,500,000سایپا 132

SX 23,950,000تیبا 



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

 MVM11018,000,000 چهار سیلند ر

بورس کشورمان ۹ ماه با روند »نزولی- رکودی« به فعالیت 
خود ادامه داده و حال حجم بسیار پائین معاملات به دغدغه 

اهالی این بازار تبدیل شده است. 
بازار سرمایه کشورمان این روزها در سکوت و سکون به کار 
خود ادامه می دهد. گرچه نوسانات شدید بازار سرمایه در 
هفته های گذشته اتفاق نیفتاده اما گاهی روند بازار نزولی و 
گاهی رکودی است. در روزهای اخیر هم گرچه شاهد افزایش 
این روند بی رمق و کم جان است و  اما  شاخص هستیم 
شاخص همچنان با رشدهای اندک به فعالیت خود ادامه می 
دهد. فعالان بازار هم از تصمیمات و حمایت های دولتی ناامید 
شده اند و همچنان با نگرانی و بیم و امید به روزهای آینده 
چشم دوخته اند و امید دارند که با اجرایی شدن برجام، بخشی 
از پول های آزادشده روانه این بازار شود تا شاید جانی دوباره به 

بورس کشورمان دمیده شود.  
بازدهی منفی دو درصدی بورس در 9 ماه

فردین آقابزرگی در مورد روند بازار سرمایه در ۹ ماهه ابتدای 
امسال گفت: شاخص کل بورس که ابتدای امسال را با رقم ۶۲ 
هزار و ۹۰۰ واحد آغاز کرده بود، در حال حاضر به حدود ۶۱ 
هزار و ۷۰۰ واحد رسیده است و این موضوع نشان می دهد 
بازار سرمایه بازدهی منفی دو درصد را در این مدت داشته است 
اما در مجموع شرکت ها و صنایع بورسی بازدهی ۵۰ درصدی را 
تجربه کردند. این کارشناس بازار سرمایه با تاکید بر اینکه به این 
نتیجه نمی رسیم که وضعیت کلیه صنایع و شرکت های بورسی 
در این مدت نامناسب بوده است، تصریح کرد: ارزش روز بورس 

در حال حاضر به ۲۶۲ میلیارد تومان رسیده و با احتساب ارزش 
فرابورس به میزان ۴۵ میلیارد تومان در مجموع ارزش بورس 
و فرابورس )بازار سرمایه( به ۳۰۵ میلیارد تومان می رسد. وی 
گفت: آمارهای عملکرد و سود و زیان در ۹ ماهه ابتدای امسال 
نشان می دهد وضعیت شرکت ها در این مدت تفاوت چندانی 
با وضعیت ۶ ماهه ابتدای سال ندارد. آقابزرگی عنوان کرد: 
چشم انداز بورس مناسب ارزیابی می شود به شرط اینکه اخبار، 
اتفاقات و رویداد خاصی در این بازار صورت نگیرد و آثار سنگین 
تحریم ها کمرنگ شود، البته شرایط منطقه نگرانی هایی را برای 
فعالان بازار سرمایه ایجاد می کند و بازار و سهامداران نسبت به 
این موضوع واکنش نشان می دهند.   وی خطاب به مسئولان 
بورس عنوان کرد که به جای ورود و عرضه سهام شرکت های 
کوچک که یکی دو روز پس از عرضه قیمت شان متعادل و یا 
بعضا منفی می شود، شرکت های بزرگتر و با حجم بیشتری را 
وارد بورس کنند تا اگر حداقل سهامداران نفعی نمی برند، بازار 
سرمایه مان در سطح بین المللی روند مثبتی را داشته باشد و 
محدودیت های عرضه های اولیه کمتر شود، مثلا به جای ۱۰ 
درصد اولیه این رقم به دو درصد کاهش یابد.   کارشناس بازار 
سرمایه عنوان کرد: عملیاتی کردن سهام خزانه هم می تواند 
به وضعیت بازار سرمایه کمک کند، زیرا هر شرکتی متولی 
بازارگردانی خود خواهد شد و می تواند خرید و فروش را انجام 
دهد. وی در پاسخ به این مطلب که آیا بورس در حال حاضر 
همچنان با رکود مواجه است؟ مطرح کرد: بیش از ۲۲ ماه است 
که شرایط و وضعیت بورس همین گونه است و گاهی روند 

نزولی و گاهی رکودی است اما به نظر می رسد که این شیب 
نزولی دارد، کاهش می یابد و به نقطه ایده آل می رسد و بر 
این اساس به نقطه ایده آل و مناسب تر می رسیم و به سطح 
عمومی قیمت ها نزدیک تر خواهیم شد. آقابزرگی، شرایط سه 
ماهه پایانی سال را بر تصمیمات سال آینده بورس تاثیرگذار 
دانست و عنوان کرد: دیگر دغدغه و نگرانی ها نسبت به مدت 
یکسال گذشته کمتر شده و گرچه چشم اندازها روشن است 

اما هنوز این دغدغه ها پایان نیافته است.  
حجم پائین معاملات؛ نگرانی جدید بازار سرمایه

حامد ستاک کارشناس بازار سرمایه در این خصوص در 
گفتگو با خبرنگار مهر گفت: بررسی وضعیت بازار سرمایه 
از ابتدای سال تاکنون نشان می دهد روزهای پر رونقی در 
با توجه به  ایم که  فروردین ماه به مناسبت برجام داشته 
خوشبینی هایی که در بازار بوه جود آمده بود، شاخص کل تا 

میزان ۷۰ هزار واحد نیز رشد کرد.
کارشناس ارشد بازار سرمایه با اشاره به اینکه شاخص کل 
بورس در ابتدای امسال حدود ۶۵ هزار واحد بود، افزود: اما 
پس از عرضه هایی که از سوی سهامداران بزرگ در بازار اتفاق 
افتاد، بازار سرمایه روند نزولی را تا انتهای خردادماه تجربه کرد، 
همچنین پس از رشد نسبتا مناسبی که در تیرماه امسال اتفاق 
افتاد، از آن زمان تاکنون روند بازار سرمایه به صورت کم رونق 
و با حجم پائینی در حال ادامه مسیر است.به گفته وی، آنچه 
در ماه های گذشته بیش از منفی و قرمز شدن شاخص های 
بازار سرمایه موجبات نگرانی فعالان بازار را به همراه داشته، 
حجم بسیار پائین معاملات بوده است به نحوی که در برخی 
از روزهای سپری شده، کل حجم معاملات خرد بازار سرمایه 
به سطح ۱۰۰ میلیارد تومان نیر نمی رسید. ستاک ادامه داد: 
مجموع این عوامل در کنار هم باعث شده که سرمایه گذاران 
بورس، روزهای خوشی را سپری نکرده باشند و همچنان به 
امید اجرایی شدن برجام و بهبود در فضای کسب و کار کشور 

چشم به آینده و روزهای پر رونق بازار سرمایه داشته باشند.
این کارشناس بازار سرمایه در پاسخ به این سئوال که آیا با 
توجه به این شرایط بورس کشور دچار رکود است یا خیر؟ 
اقتصاد  کلی  وضعیت  دهنده  نشان  بورس ها  اظهارداشت: 
هستند، با این شکل اگر وضعیت صنعتی و تولیدی و مالی یک 
جامعه مطلوب باشد، شاخص های اقتصادی از جمله شاخص 
بورس روندی رو به رشد خواهد داشت. وی عنوان کرد: با 
توجه به رکود موجود در فضای کسب و کار کشور، بورس 
نیز روندی رو به رشد نخواهد داشت اما در صورت گشایش 
در فضای اقتصادی-سیاسی کشور و ورود سرمایه گذاران به 
عرصه تولید و صنعت کشور، به نظر می رسد که بازار سرمایه 
از حالت سکون خارج شده و روزهای پر رونقی را در آینده در 

پیش داشته باشد.

بازار لوازم خانگی در حالی در انتظار اجرایی شدن طرح خرید کالای ایرانی برای بازگرداندن 
رونق و افزایش خرید مردم است که همچنان این بازار اساسی به رکود دو سال اخیر خود ادامه 

می دهد و "کمبود تقاضا" به عنوان معضلی جدی در آن مطرح است. 
»رکود« کلمه ای که این روزها در فضای اقتصادی کشور به یک کلید واژه مهم بدل شده 
است، از سوی فعالان و اصناف مختلف اقتصادی به طور جدی شنیده می شود. شاید یکی از 
بازارهایی که تقریبا در یکی - دو سال گذشته با رکود به طور جدی دست و پنجه نرم کرده، 
بازار لوازم خانگی بوده است.  وضعیت بازار لوازم خانگی ارتباط تنگاتنگی با بازار ارز داشته است 
و همواره از قیمت دلار تاثیر پذیرفته است. در سال ۱۳۹۱، زمانی که به یکباره نرخ دلار جهش 
قابل توجهی پیدا کرد تقریبا بیشتر لوازم خانگی افزایش چشمگیر قیمت پیدا کردند؛ اتفاقی 
که تلاطم جدی را در این بازار ایجاد کرد.  اما شرایط در سال ۱۳۹۲ دستخوش تغییراتی شد. 
با وجود آنکه باز هم در مقاطعی در آن سال قیمت ها در بازار لوازم خانگی به سمت افزایش 
حرکت می کرد اما با ثباتی که در بازار ارز ایجاد شد قیمت ها تا حدودی در بازار کنترل و شیب 
صعودی قیمت ها تقریبا متوقف شد.  از سال ۱۳۹۳ بازار لوازم خانگی با مسئله دیگری مواجه 
شد. »کاهش تقاضا«؛ موضوعی که شاید ریشه آن در فضای اقتصادی به سال های قبل تر بر 
می گشت اما خود را در این مقطع زمانی به شکل معناداری نشان داد.  آخرین بررسی های از 
بازار لوازم خانگی و فروشندگان این لوازم نشان می دهد که همچنان کمبود تقاضا، اصلی ترین 
دغدغه این صنف است و اغلب از آن به عنوان معضل جدی یاد می کنند، چراکه به گفته 
خودشان "حتی تخفیف در برخی برندها هم نتوانسته مشتری جمع کند و در بازار فعلی که 
طرح کارت اعتباری هم بلاتکلیف مانده، پرنده پر نمی زند".  یکی از فروشندگان لوازم خانگی با 
ابراز نارضایتی از وضعیت فروش می گوید که "سه سال اخیر میزان تقاضا شیبی نزولی داشته و 
تقاضا برای لوازم خانگی روز به روز پایین تر آمده است".  او دلیل اصلی این مسئله را پایین آمدن 
قدرت خرید و بالا رفتن نرخ ارز عنوان می کند.  فروشنده دیگری می گوید "از سال ۱۳۹۲ 
به این سو قیمت ها افزایشی نداشته اند اما همچنان با ثبات به وجود آمده رکود در بازار حاکم 
است".  او درباره اینکه وضعیت فروش در سال جاری در مقایسه با قبل چگونه است؟ اینگونه 
پاسخ می دهد که "به طور کلی تغییری در فروش نداشته ایم اما شرایط به سمت کاهش بیشتر 
تقاضا حرکت کرده است".  به گفته این کارشناس فروش، "در این مدت برخی برندها تخفیف 
هایی را برای کالاهایشان در نظر گرفتند اما با این وجود استقبال چندانی صورت نگرفته است".  
البته فروشنده دیگری، کمی خوش بین تر است و می گوید "با نزدیک شدن به پایان سال و بیشتر 
شدن خرید جهیزیه در این مقطع، وضعیت تقاضا روند بهتری پیدا کرده است". هر چند به گفته 
او باز هم در مقایسه با پنج - شش سال پیش میزان خرید افت زیادی داشته است.  فروشنده 
دیگری هم عنوان می کند که "با وجود رکود، شرایط بازار در مقایسه با سال ۱۳۹۰ و ۱۳۹۱ بهتر 
شده و ثبات و آرامش در بازار حاکم است".  »رکود« و »کمبود تقاضا« دو کلید واژه ای است که 
بین فروشندگان لوازم خانگی تکرار می شود. از سوی دیگر هم دولت مدتی پیش بسته ای را 
تحت عنوان »بسته تسریع رونق اقتصادی« برای مقابله با رکود و ایجاد رونق در فضای اقتصادی 
برای شش ماه طراحی کرد؛ بسته ای که دو بخش اصلی برای آن تعریف شد. وام ۲۵ میلیون 
تومانی برای خرید خودرو و کارت اعتباری ۱۰ میلیون تومانی برای خرید کالای ایرانی.  بخش 

اول خیلی زود به سر انجام رسید و در کمتر از یک هفته ۱۱۰ هزار خودرو به فروش رفت. اما 
بخش دوم که در هاله ای از ابهام مانده، گمانه زنی های مختلفی درباره آن مطرح می شود. با وجود 
آنکه اواخر آذر ماه مسئولان دولت وعده اجرای طرح کارت اعتباری برای خرید کالای ایرانی را 
دادند و دستورالعمل آن را هم به بانک ها ابلاغ شد اما عملا هنوز این اتفاق نیفتاده است.  موضوع 
اضافه شدن لیست کالاهای خارجی و اعتراض تولیدکنندگان داخلی نسبت به آن و همچنین 
کاهش تعداد اقساط به ۱۲ ماه برای باز پرداخت وام از جمله چالش ها و اختلافاتی بود که سر 
راه اجرای این طرح در روزها و هفته های اخیر قرار گرفت.  اما فروشندگان لوازم خانگی نسبت به 
این موضوع نظرات متفاوتی دارند. یکی از فروشندگان در پاسخ به اینکه این کارت اعتباری چقدر 
می تواند به افزایش تقاضا و ایجاد رونق کمک کند می گوید " انتظار می رود همان گونه که این 
طرح به فروش خودروهایی که در انبار مانده بود منجر شد، به فروش لوازم خانگی که در انبارها 
مانده است نیز کمک کند".  فروشنده دیگری گفت که "اگر قرار باشد کالاهای خارجی هم در 
لیست خرید این کارت ها باشد هیچ کمکی به فروش اجناس ایرانی نمی شود".  فروشنده ای 
هم زمان فعلی را برای عرضه این کارت اعتباری مناسب دانسته و معتقد است که "دو ماه پایانی 
سال بهترین زمان برای عرضه کارت اعتباری خرید کالا است".  در این میان فروشندگانی هم 
هستند که چندان نسبت به این موضوع خوش بین نیستند. به گفته آنها " به دلیل پایین بودن 
قدرت خرید مردم و نبود توانایی در پرداخت اقساط وام، استقبال چندانی از این طرح صورت 
نمی گیرد و اگر هم استقبال شود رونقی در بازار ایجاد نخواهد کرد".  در مجموع به نظر می 
رسد صنف لوازم خانگی از طرح کارت خرید اعتباری کالا استقبال می کند و آن را در شرایط 

فعلی و برای فروش کالاهای در انبار مانده موثر می دانند. 
نگاهی به میانیگن قیمت ها در بازار لوازم خانگی 

یخچال، فریزر، ماشین لباسشویی، گاز، جاروبرقی، آبمیوه گیری، چرخ گوشت، مایکروفر و 
سرخ کن از جمله اصلی ترین لوازم خانگی به حساب می آیند؛ لوازمی که این روزها تنوع بسیار 

زیادی در بازار دارند و بسته به امکانات و نوع برند، با قیمت های مختلفی عرضه می شوند. 
اجاق گاز در بازار لوازم خانگی رنج قیمتی از حدود ۵۵۰ هزار تا شش میلیون تومان دارد. 

ماشین لباسشویی نیز از حدود ۶۰۰ هزار تا شش میلیون تومان عرضه می شود. 
یخچال و فریزر نیز در مدل های گوناگون از حدود یک میلیون تومان آغاز می شود و تا حدود 
۲۰ میلیون تومان در بازار لوازم خانگی مشاهده می شود.  همچنین انواع چرخ گوشت رنج 
قیمتی بین ۳۰۰ تا یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان در بازار لوازم خانگی دارد.  آبمیوه گیری 
از دیگر لوازم آشپزخانه است که با رنج قیمتی ۱۵۰ هزار تا دو میلیون تومان فروخته می 
شود.  همچنین سرخ کن در حدود قیمت ۵۰۰ هزار تا حدود دو میلیون تومان عرضه می شود.  
جاروبرقی نیز در انواع مختلف از حدود ۲۰۰ هزار تومان تا دو میلیون تومان در بازار لوازم خانگی 
مشاهده می شود.  زودپز و پلوپز نیز رنج قیمتی از ۱۵۰ هزار تومان تا حدود ۹۰۰ هزار تومان 
دارند.  همچنین مایکروفر از دیگر وسایل پخت و پز است که اخیر جایگاه خود را در آشپزخانه ها 
باز کرده است و رنج قیمتی از حدود ۵۰۰ هزار تا دو میلیون تومان دارد.  البته این قیمت ها 
کلیت نرخ هایی است که در بورس فروش لوازم خانگی مشاهده شده و قیمت های کف و سقفی 

که برای هریک از لوازم خانگی عنوان شده می تواند کمتر یا بیشتر باشد. 

 اهالی بورس روزهای خوشی سپری نکردند؛

نگرانی جدید فعالان بازار سرمایه

گلایه مشترک فروشندگان لوازم خانگی:

تخفیف هم کارساز نشد

آمارها نشان می دهند نابرابری فرصت های دستیابی 
جوانان به اشتغال، نه تنها باعث شکاف بیش از ۱۰ 
درصدی نرخ بیکاری استان ها شده بلکه ۱.۳ میلیون 
نفر را هم مجبور کرده تا برای یافتن کار مهاجرت کنند. 
یکی از راهکارهای جستجوی شغل این است که افراد 
به مناطق دیگر کوچ کنند. به عبارتی، اگر در منطقه 
ای از کشور بنا به دلایل جغرافیایی، طبیعی و یا حتی 
سرمایه گذاری های صورت گرفته؛ اوضاع بهتری برای 
اشتغال وجود دارد، برخی افراد مجبور می شوند از خانه 
و کاشانه خود کوچ و بعضا چند هزار کیلومتر راه را در 

جستجوی یک کار مناسب بپیمایند.
در ایران به دلیل فاصله بیش از ۱۰ درصدی نرخ 
بیکاری بین استان ها، این مسئله نمود دارد و معمولا 
بسیاری از جوانان جویای کار مناطق کمتر برخوردار 
مجبور می شوند برای آینده ای بهتر و جستجوی 
شغل به سایر مناطق کشور بروند. اینگونه می شود که 
می بینیم جوانانی از شمال کشور به مناطق نفت خیز 
جنوب می روند، افرادی از غرب و شرق کشور به امید 
کار بهتر راهی پایتخت و یا سایر کلانشهرها می شوند 
و این جریان ورود و خروج نیروی کار در شهرهای 

مختلف کشور ادامه دارد.
البته به عقیده کارشناسان بازار کار، جا به جایی نیروی 
کار در بین مناطق مختلف کشور فی نفسه چیز بدی 
نیست و اصلا شاید مورد نیاز هم باشد. اینکه تلاش 
شود نیروی کار در منطقه خود بماند در نهایت باعث 
کمبود برخی تخصص ها در یک منطقه و انباشت برخی 

تخصص ها و مهارت ها در سایر مناطق می شود.
تهران؛ ابَرَشهری فقط برای کار

برای  کار  نیروی  کوچ  و  مهاجرت  اصل  بنابراین 
جستجوی شغل پذیرفتنی است اما مسئله این است که 
سال ها سیاست گذاری و تلاش دولت ها نتوانسته منجر 
به توزیع عادلانه ثروت، موقعیت ها و سرمایه گذاری ها 
در مناطق مختلف کشور شود. این می شود که در 
برخی مناطق کشور، جوانان زمینه ای برای کار ندارند 

و در برخی مناطق دیر، فرصت های بهتری در اختیار 
جوانان قرار می گیرد.

درصد  از ۱۰  بیش  وقتی  گویند  می  کارشناسان 
فاصله نرخ بیکاری بین استان ها وجود دارد، یعنی اینکه 
سیاست گذاری ها مناسب نبوده و باعث شده تا سرمایه 
گذاران برای حضور در منطقه ای از کشور رقابت کنند 
و برای حضور در بخش های دیگر، تمایلی نشان ندهند، 
بنابراین در چنین فضایی، هیچ راهی غیر از مهاجرت و 
کوچ به ویژه برای جوانان فارغ التحصیل دانشگاه ها باقی 

نمی ماند. بررسی ها نشان می دهد بیشترین میزان 
مهاجرت نیروی کار در ایران از مناطق کمتر برخوردار 
و یا خالی از موقعیت های شغلی به سمت کلانشهرها 
و مراکز اقتصادی و سیاسی کشور است، بنابراین باید 
گفت تهران یک زمینه بسیار مستعد برای ورود دائم 
و بدون توقف مهاجران به ویژه در بخش جستجو برای 

کار باشد.
به گزارش مهر،نتایج یک مطالعه در وزارت کار نشان 
می دهد کلانشهرها دارای جذابیت کششی برای ورود 

مهاجران بوده که برخی از دلایل آن به نقش و جایگاه 
کلانشهرها در جمعیت، تولید، اقتصاد، تامین نیروی کار، 
ارائه الگوهای سبک زندگی  و مواردی از این دست 

برمی گردد.
از سویی مهاجران با هدف به حداکثر رساندن منافع 
و بازده اقتصادی دست به مهاجرت شغلی می زنند و با 
وجود اینکه هزینه های زندگی در کلانشهرها بالا است 
اما مهاجران ترجیح می دهند به منظور دستیابی به 

درآمد و رفاه بیشتر اقدام به مهاجرت کنند.

مهاجرپذیرترین شهرهای کشور
موضوع اشتغال و بیکاری نیروی کار در ایران یکی از 
مسائلی است که در چند دهه گذشته، بازار کار کشور را 
با خود درگیر کرده و هزاران نفر با هدف و رویای یافتن 
شغل و یا شغل بهتر و متعاقب آن دستیابی به سطح 
بالاتری از زندگی به ناچار اقامتگاه خود را ترک کرده 

و به شهرهای اطراف و یا کلانشهرها مهاجرت کنند.
آمارها نشان می دهد یک سوم کل مهاجرت های 
دلیل  به  تنها  ایران  کلانشهرهای  به  گرفته  صورت 
جستجوی شغل بوده و تهران به دلیل ویژگی های 
خاص سیاسی و اقتصادی و تمرکز بسیاری از نیازهای 
روز زندگی، جذاب ترین و بهترین شهری است که 

مهاجران ترجیح می دهند برای کار به آنجا بروند.
براساس آمارهای موجود و تحلیل های ارائه شده 
کل  درصد   ۷۸.۱ کار،  وزارت  آمار  مرکز  سوی  از 
مهاجرت های صورت گرفته به کلانشهر ۸.۵ میلیون 
نفری تهران برای شغل بوده و در این بین ۱۴۳ درصد 
مهاجرت ها به اصفهان، ۱۸.۳ درصد به اهواز، ۱۴.۲ 
درصد به تبریز، ۱۴.۵ درصد به شیراز، ۱۳.۲ درصد به 
قم، ۱۴.۴ درصد به کرج و ۱۹.۲ درصد هم به مشهد 
صرفا به دلیل شغل بوده است. مهاجرت برای کار حتی 
باعث افزایش نرخ بیکاری در کلانشهرهای کشور نیز 
شده و وزارت کار معتقد است اگر مهاجران جستجوی 
شغل در کلانشهرها را متوقف کنند، دستکم ۲ درصد از 

نرخ بیکاری در این شهرها کاسته می شود.
به عنوان نمونه در صورت حل مسئله مهاجرت های 
شغلی در اصفهان نرخ بیکاری از ۱۴.۴ درصد به ۱۲.۸ 
درصد، در اهواز از ۲۵.۲ درصد به ۲۳.۷ درصد، تهران از 
۱۳.۵ به ۱۱.۲ درصد و در تبریز نیز از ۱۳.۴ درصد به 
۱۲.۵ درصد کاهش خواهد یافت، همچنین این کاهش 
در مورد شیراز از ۱۸.۳ درصد به ۱۶.۲ درصد، در قم از 
۱۱.۶ به ۱۰ درصد، در کرج از ۱۷.۲ به ۱۳.۸ درصد و 
در مشهد نیز از ۱۱۰.۹ درصد تک رقمی شده و به ۸.۹ 

درصد کاهش می یابد.

کوچ ۱/۳ میلیون نفر برای کار؛

جذاب ترین شهر برای بیکاران كجاست؟ 
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نقدی بر تصمیم فدراسیون وزنه برداری در تعطیلی اردوهای تیم ملی

تعطیلی اردوی تیم ملی چاره ساز است؟

در حالی که قرار بود مرحله جدید اردوهای تیم ملی وزنه برداری بزرگسالان بعد از مسابقات 
جهانی آمریکا از اول دی ماه آغاز شود، اما به دلیل همزمانی با هفته چهارم لیگ برتر 
وزنه برداری باشگاه های کشور و الزام حضور ملی پوشان در این هفته از مسابقات، با هماهنگی 

کادرفنی و کمیته لیگ، این اردو به نهم دی ماه موکول شد.
 اما هفتم دی ماه و ۲ روز پیش از زمان اعلام شده بود که سایت فدراسیون وزنه برداری با 
انتشار مطلبی از تعویق دوباره اردوی تیم ملی خبر داد، اما این بار دلیل این موضوع، عدم 
اجرای تعهدات مالی کمیته ملی المپیک در تخصیص بودجه به فدراسیون وزنه برداری 
عنوان شده بود. این در حالی است که دلیل لغو اردوی اول نیز در این خبر همین موضوع 

اعلام شده است در حالی که پیش از این، همزمانی با مسابقات لیگ عنوان شده بود!
 از مطلب منتشر شده در سایت فدراسیون وزنه برداری برمی آمد که مسئولان این فدراسیون 
به دنبال تحت فشار قرار دادن کمیته ملی المپیک برای دریافت بودجه بیشتر هستند. بدون 
شک تمام فدراسیون های ورزشی، چه در گذشته و چه در آینده، با چنین مشکلاتی دست 
و پنجه نرم کرده و می کنند و دست به گریبان هستند و هیچ عقل سلیمی هم نمی تواند 
منکر آن شود، اما آیا در آستانه بازی های مهمی چون المپیک تعطیلی اردوی تیم ملی 
رشته ای که از بخت های نخست مدال آوری در این رقابت های مهم است، چاره ساز است؟

 چه بهتر بود مسئولان فدراسیون وزنه برداری به جای پاک کردن صورت مسأله راهی 
برای حل آن پیدا می کردند، اما طبق معمول ساده ترین راه را انتخاب کردند. بدون شک 
درآمدزایی یکی از اصول اولیه مدیریت آنهم در این سطح است که در فدراسیون های 

المپیکی مانند کشتی و تکواندو به خوبی پیاده شده و می شود.
 اگر مدیری بخواهد تنها با اتکا به کمک های دولتی و نگاه به دست مدیران بالادستی 
برنامه های فدراسیون خود را اجرایی کند بدون شک راه به جایی نخواهد برد و گام در 
مسیر موفقیت نخواهد گذاشت. اگر قرار بر این باشد با رخ دادن کوچک ترین مشکلی رئیس 
فدراسیون دستور به لغو اردوهای تیم های ملی دهد که سنگ روی سنگ بند نمی شود و 

باید ورزش کشور را تعطیل کرد.
چه بسا فدراسیون هایی که به مراتب با برنامه های بیشتر، پرفشارتر و با حجم بیشتری کار 
را پیش می برند، دَم برنمی آورند و صورت خود را با سیلی سرخ نگه می دارند. چه بهتر بود 

فدراسیون وزنه برداری هم با اندیشیدن چاره ای بهتر راه بهتری را انتخاب می کرد.

دبیر هیئت فوتبال استان قم خبر داد:

بهرامی عضو هیئت رئیسه
 سازمان لیگ فوتسال شد

 دبیر هیئت فوتبال استان قم از انتخاب رئیس هیئت فوتبال استان قم در هیئت رئیسه 
سازمان لیگ فوتسال خبر داد.

علی احمدی اظهار داشت: با برگزاری نشست انتخاباتی مجمع سازمان لیگ فوتسال کریم 
بهرامی رئیس هیئت فوتبال استان قم به عنوان یکی از اعضای جدید هیئت رئیسه سازمان 

لیگ حرفه ای فوتسال باشگاه های کشور انتخاب شد.
وی افزود: فدراسیون فوتبال به دنبال تفکیک برنامه های مسابقاتی و سازمانی فوتسال و 
فوتبال و استقلال برگزاری مسابقات لیگ بر تر فوتسال از سازمان لیگ و توسعه فعالیت های 
کمیته فوتسال است و بر همین اساس سازمان لیگ حرفه ای فوتسال تشکیل شده است.

دبیر هیئت فوتبال استان قم گفت: نشست انتخاباتی عضویت در مجمع سازمان لیگ 
فوتسال با حضور علی کفاشیان رئیس فدراسیون فوتبال برگزار شد و سیدرضا افتخاری 
رئیس کمیته فوتسال، آرش جابری دبیر این کمیته و نیز تعدادی از روسای باشگاه های 
لیگ برتری فوتسال و نمایندگان هیئت های فوتبال استانی در این نشست حضور داشتند.

احمدی بیان داشت: کریم بهرامی رئیس هیئت فوتبال استان قم به همراه غلامرضا بهروان، 
محمدرضا غفاری، جواد ششگلانی، غلامعلی هنرپیشه، محمدمهدی برادران و عبدالمجید 

دبیده نامزدهای عضویت در هیئت رئیسه سازمان لیگ فوتسال بودند.
وی عنوان کرد: بهرامی با کسب اکثریت آرا در   همان دور نخست به همراه غلامرضا بهروان 
و عبدالمجید دبیده عضو هیئت رئیسه سازمان لیگ شد و در دور دوم نیز محمدرضا غفاری 

به عضویت این گروه درآمد.
دبیر هیئت فوتبال استان قم تصریح کرد: مجمع سازمان لیگ فوتسال متشکل از ۱۵ نفر 
است که ۶ نماینده از باشگاه های لیگ برتری، ۲ نماینده از باشگاه های دسته اولی و ۴ نفر 
از روسای هیئت فوتبال استان ها به همراه مسئولان کمیته فوتسال در این هیئت رئیسه 

حضور دارند.
احمدی افزود: حضور رئیس هیئت فوتبال استان قم در این هیئت رئیسه بر اعتبار فوتسال 

قم در عرصه ملی می افزاید و فضا را برای رشد هر چه بیشتر فوتسال قم مهیا می کند.

رئیس هیئت اسکواش قم:

موانع توسعه رشته اسکواش در قم
 باید برطرف شود

 رئیس هیئت اسکواش استان قم با تاکید بر لزوم رفع موانع توسعه رشته اسکواش در قم 
گفت: آینده رشته اسکواش در قم روشن است.

 احمد مولوی اظهار داشت: در ۹ ماهه آغازین سال ۹۴ اقدامات خوبی در راه توسعه زیربنایی 
رشته اسکواش در قم صورت گرفته است و رشته اسکواش که در مقایسه با سایر رشته های 

راکتی در قم در جایگاه نازلی قرار داشت بتدریج در حال جبران این فاصله است.
وی افزود: توسعه اسکواش به عنوان یک رشته نه چندان شناخته شده در قم نیازمند فراهم 
سازی زیرساخت ها چه از نظر فیزیکی و چه از نظر انسانی است و در هر دو بخش با قدرت 

در حال تلاش هستیم تا بتوانیم در سال های آینده اسکواش قم را به کشور معرفی کنیم.
رئیس هیئت اسکواش استان قم گفت: راه اندازی سالن اسکواش بخش خصوصی در 
قم با حضور رئیس فدراسیون اسکواش و نیز بازدید از تالار بین المللی اسکواش قم برای 
حل مشکلات آن، اقداماتی بوده در راستای فراهم سازی زیرساخت های آموزش اسکواش 
قم انجام شده است. مولوی با تأکید بر لزوم رفع موانع توسعه رشته اسکواش در قم بیان 
داشت: برگزاری مسابقات استانی یادواره دهه فجر در بهمن ماه امسال در دستور کار هیئت 
اسکواش قرار گرفته است و قصد داریم در سال ۹۵ نیز تیم های اسکواش قم را به مسابقات 
قهرمانی کشور و لیگ اعزام کنیم. وی عنوان کرد: با وجود اینکه اسکواش قم دارای جامعه 
ورزشکار سازمان یافته بالایی نیست اما امسال توانستیم در مسابقات کشوری حضور قابل 
قبولی داشته باشیم چنان که برای نخستین بار تیم اسکواش رده سنی زیر ۱۳ سال قم در 
مسابقات بین المللی ایران جونیورز حضور یافت و محسن ربیعی و محمدحسین رحمانی 
اسکواش بازان موفق قم در این مسابقات بودند. رئیس هیئت اسکواش استان قم تصریح 
کرد: آینده رشته اسکواش در قم روشن است اما برای رسیدن به اهداف در بازه زمانی پیش 

بینی شده نیازمند همیاری اداره کل ورزش و جوانان هستیم.

رئیس هیئت وزنه برداری استان قم:

یاسین پیشرو قم شانس قهرمانی
 در لیگ برتر وزنه برداری را دارد

محمدحسین شجاع فرد اظهار کرد: از چهار مرحله ای که تاکنون از فصل جاری رقابت های 
لیگ برتر وزنه برداری باشگاه های کشور سپری شده تاکنون سه عنوان نایب قهرمانی در 

مراحل اول، سوم و چهارم به پولادمردان یاسین پیشرو قم رسیده است.
وی افزود: در مرحله نخست به میزبانی تیم ذوب آهن اصفهان تیم میزبان عنوان نخست را 
کسب کرد، در مرحله دوم تیم یاسین پیشرو قم بالاتر از سایر رقبا در مکان نخست ایستاد و 

در مراحل سوم و چهارم نیز اصفهانی ها گوی سبقت را از نماینده قم ربوده اند.
شجاع فرد بیان کرد: البته مهم ترین دلیل اینکه یاسین پیشرو قم بعد از مرحله دوم 
رقابت های لیگ برتر وزنه برداری باشگاه های کشور نتوانست بار دیگر سکوی نخست جدول 
رده بندی لیگ برتر را از آن خود کند، مصدومیت چند مهره  کلیدی این تیم از جمله بهداد 
سلیمی بوده است. رئیس هیئت وزنه برداری استان قم افزود: مسابقات مرحله چهارم لیگ 
برتر وزنه برداری باشگاه های کشور پیش از تشکیل اردوی تیم ملی در اهواز برگزار شد و 
در نهایت تیم وزنه برداری ذوب آهن اصفهان با کسب ۵۸۹ امتیاز به مقام نخست رسید 
و با مجموع ۲۳۹۶ امتیاز در هر چهار مرحله همچنان صدر جدول هفت تیمی لیگ 
برتر را در اختیار دارد. وی یادآور شد: بر اساس برنامه ریزی فدراسیون وزنه برداری، پیکار 
وزنه برداران لیگ برتری در مرحله چهارم به میزبانی تیم مناطق نفت خیز جنوب به انجام 
رسید و وزنه برداران شرکت کننده در این دوره از رقابت ها در مجموع در هشت وزن لیگ 
برتر باشگاه های کشور با یکدیگر پیکار کردند. وی عنوان کرد: با احتساب مجموع امتیازات 
هر چهار مرحله، تیم ذوب آهن اصفهان با کسب ۲ هزار و ۳۹۶ امتیاز صدرنشین ماند، تیم 
یاسین پیشرو قم با کسب ۲ هزار و ۲۹۵ امتیاز در مکان دوم جایگاه خود را حفظ کرد و تیم 

شرکت ملی حفاری اهواز با کسب ۲ هزار و ۵۹ امتیاز سومین تیم جدول است.

گزارش از رضا جعفری

فوتبال  لیگ  رقابت های  قهرمان  تیم   هرگاه  اخیر  دهه  دو  در   
باشگاه های استان قم به مسابقات فوتبال باشگاه های کشور جام 
آزادگان رفته یا نتایج ضعیفی کسب کرده، یا در میانه راه از ادامه 

رقابت ها انصراف داده یا به هیچ عنوان در لیگ شرکت نکرده است.
قم،  ورزش  و  فوتبال  متولیان  سوی  از  مدیریت صحیح  عدم   
نداشتن حامی مالی و همچنین ناکارآمد بودن نیروی انسانی مرتبط با 
نمایندگان قم یعنی مدیریت، کادر فنی و بازیکنان ضعیف موجب شده 
تا فوتبال قم بیش از دو دهه متوالی هرگز رنگ موفقیت و یک حضور 
شایسته در لیگ دسته سوم یا دوم فوتبال باشگاه های کشور را نبیند.

 *فروش امتیاز تیم قهرمان،  حراج آبروی فوتبال قم
 در سال های اخیر نیز یک مدل جدید در بین تیم های قهرمان 
لیگ برتر فوتبال قم رایج شده و بعد از قهرمان شدن در لیگ قم 
بلافاصله امتیاز خود را به خارج از قم می فروشند و به جای اینکه به 
دنبال راهکاری برای تحول در فوتبال قم باشند از این طریق نوعی 
کار و کاسبی راه می اندازند و جالب این است که هیچ کس جلوی 

آنها را نمی گیرد. 

آخرین نمونه این اتفاق توسط تیم فوتبال هما قهرمان فصل ۱۳۹۳ 
لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم رخ داد و این تیم بعد از کسب 
عنوان قهرمانی، امتیاز خود را به خارج از قم فروخت و جالب اینکه 
هیئت فوتبال هیچ ممانعتی نکرد و تیمی که اکنون نماینده قم در 
لیگ دسته سوم جام آزادگان شده، با کسب نتایج ضعیف و دور از 
انتظار خیلی راحت با آبرو و اعتبار فوتبال قم بازی می کند و صدای 

هیچ کس در نمی آید.
 از همه جالب تر این است که با این مدل و شیوه برگزاری مسابقات 
لیگ در استان قم و کیفیت پایین رقابت ها، بسیاری از قدیمی های 
این رشته به جای اینکه به انتقاد از این اتفاقات بپردازند، به شدت تیم 
فوتبال صبای قم را به دلیل نداشتن بازیکن بومی زیر سئوال می برند، 
در حالی که باید از آنها پرسید بازیکن بومی با کیفیت کجاست؟ کدام 

لیگ در قم بازیکن با کیفیت بومی ساخته؟ لطفا شما معرفی کنید.
 *حضور ضعیف نمایندگان قم در لیگ فوتبال کشور

 اگر فوتبال قم با بازیکنان بومی خود توان بالایی داشت، پس چرا 
بیش از دو دهه است که ضعیف ترین حضور را از نمایندگان قم در 
لیگ دسته سوم فوتبال کشور می بینیم؟ چرا قهرمان لیگ فوتبال قم 
از حضور در لیگ آزادگان انصراف می دهد؟ چرا امتیاز خود را بدون 

برخورد قانونی از سوی هیئت فوتبال به راحتی می فروشد و به دنبال 
آن اعتبار و آبروی فوتبال قم را به حراج می گذارد؟

 لیگ فوتبال باشگاه های استان قم در سطح دسته برتر یا اول، 
سال هاست که برگزار می شود اما هنوز هیچ تحول و تغییری در فوتبال 
نه دیده  و نه احساس کرده ایم، امسال نیز این لیگ با حضور هشت تیم 
در حال برگزاری است و از قضا به نیم فصل هم رسیده، لیگی که آمار 
و ارقام آن حاکی از کیفیت بالاتر آن نسبت به دوره های قبل است اما 
آیا سرنوشتی همچون دوره های قبل دارد و قهرمان آن راه قهرمانان 

قبل را پیش می گیرد؟
 پاسخ تمام این سئوالات را باید حدود سه ماه دیگر گرفت زمانی که 
فصل ۱۳۹۴ لیگ برتر فوتبال قم به پایان می رسد اما آنچه که اکنون 
مشخص و مبرهن است، حضور پرقدرت تیمی همچون اتحاد در صدر 
جدول رده بندی رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم 

است.
 *بازیکنان شاخص فوتبال قم در اتحاد

 تیمی که ابتدا با ترکیبی از بازیکنان مستعد منطقه شادقلی خان 
قم شکل گرفت و با پیشرفت های چند ساله خود اکنون به شیوه ای 
مدیریت می شود که هم در صدر جدول رده بندی لیگ برتر فوتبال 

باشگاه های استان قم یک مدعی اصلی برای کسب عنوان قهرمانی 
به شمار می رود و هم بازیکنان شاخص فوتبال قم به آن اعتماد دارند.

 اتحاد در فصل جاری مسابقات لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم 
که هشت تیم در آن حضور دارند و در مدت ۱۴ هفته برای کسب 
عنوان قهرمانی به رقابت می پردازند نیمی از راه را با اقتدار، با کسب 
هفت پیروزی و بدون شکست پشت سر گذاشته و بهترین عملکرد را 

از خود نشان داده است. 
نیم فصل مسابقات لیگ برتر فوتبال باشگاه های استان قم در حالی 
با انجام هفت هفته رقابت به پایان رسید که تیم اتحاد با کسب هفت 
پیروزی در هفت هفته متوالی ۲۱ امتیازی، صدرنشین و قهرمان 
نیم فصل محسوب می شود و از هر نظر بهترین آمارها را به نام خود 

ثبت کرده است. 
قهرمان نیم فصل دارای بهترین خط حمله و دفاع 

این تیم که امسال با حمایت چشم پزشکی جواد الائمه قم گام 
به رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم گذاشته و جمعی از 
بازیکنان مطرح فوتبال قم را در اختیار دارد علاوه بر هفت پیروزی 
متوالی در نیم فصل، با ۱۹ گل زده بهترین خط حمله و با یک گل 

خورده بهترین خط دفاع لیگ را نیز به نام خود ثبت کرده است.
 اتحاد تنها تیم بدون باخت نیم فصل نخست لیگ برتر فوتبال 
باشگاه های قم به شمار می رود و بدون تساوی با ۲۱ امتیاز حداکثر 
امتیاز را از تمام بازی های دور رفت لیگ امسال به دست آورده و به 
نظر می رسد این تیم با مدل صحیح مدیریتی خود و بازیکنان مستعد 
و کادر فنی با دانشی که دارد می تواند شایسته ترین تیم برای نمایندگی 
فوتبال قم در فصل آینده فوتبال باشگاه های کشور جام آزادگان باشد.

 *اتحاد تنها راه تحقق رویای قمی ها
 سال های زیادی است که فوتبال قم در حسرت داشتن یک نماینده 
پرقدرت در مسابقات باشگاه های کشور است و چنانچه اتحاد با همین 
شیوه به کار خود ادامه بدهد و حامیان این تیم نیز بر عهد خود یعنی 
پشتیبانی از این تیم پایدار بمانند، اتحاد بزرگترین خدمت را به فوتبال 

قم خواهد کرد.
 فوتبال قم از امتیاز بزرگی به نام صبا و حضور در بالاترین سطح 
رقابت های باشگاهی فوتبال کشور یعنی لیگ برتر جام خلیج فارس 
برخوردار است و مدیران اتحاد اگر ورزش را راهی برای خدمت به 
جوانان این استان و سعادت آنها باور داشته باشند می توانند با حمایت 
تمام و کمال از این تیم در لیگ آزادگان، اتحاد را به پشتوانه ای عظیم 
برای فوتبال قم و یک دلخوشی بزرگ برای نسل مستعد فوتبال قم 

معرفی کنند.
 با تمام این تفاسیر باید منتظر نیم فصل دوم رقابت های لیگ برتر 
فوتبال باشگاه های استان قم ماند و بازی های جذابی از  دور برگشت را 
نظاره کرد تا تیمی که شایسته کسب عنوان قهرمانی است بر سکوی 
نخست بایستد، اگر چه در نیم فصل نخست لیگ ۹۴ فوتبال قم اتحاد 
نشان داد که می تواند رویای قمی ها که حضور یک تیم پرقدرت در 

لیگ کشور است را برآورده کند.
نیم فصل رقابت های لیگ برتر فوتبال باشگاه های قم در حالی به 
پایان رسید که تیم اتحاد با ۲۱ امتیاز، سفیر با ۱۶ امتیاز، هما با ۱۲ 
امتیاز، هنگ با ۱۰ امتیاز، استقلال با هشت امتیاز، پناه آفرین با پنج 
امتیاز، سهیل با چهار امتیاز و آبادگران با سه امتیاز در مکان های اول 

تا هشتم ایستادند و از هجدهم دی ماه وارد دور برگشت می شوند.

پایان نیم فصل لیگ برتر فوتبال قم؛

اتحاد تنها راه تحقق رویای قمی ها

رئیس فدراسیون فوتبال با بیان اینکه آمدن یا نیامدن خاکپور در مراسم بدرقه خیلی مهم 
نبود گفت: حضور در تیم امید اولین کار خاکپور است و این فرصت به او داده شده تا پتانسیل 

خود را نشان دهد.
علی کفاشیان در حاشیه مراسم افتتاح ساختمان جدید لیگ فوتسال در جمع خبرنگاران 
گفت: این ساختمان مستقل خریداری شده است تا از امسال فوتسال به طور مستقل عمل 

کرده و استقلال خودش را داشته باشد.
وی افزود: ما در مراسم افتتاح این ساختمان خواستیم که مسئولان کمیته فوتسال برای آینده 
این رشته از رده نوجوانان تا بزرگسالان لیگ های مختلف برگزار کنند و به نوعی سازمان لیگ 

فوتسال مستقل داشته باشیم.
کفاشیان درباره حواشی زیادی که همواره در لیگ فوتسال شاهد هستیم یادآور شد: از این 
پس لیگ فوتسال توسط اهالی فوتسال اداره خواهد شد. اعتقاد من این است که باید روی 
مسائل فرهنگی کار شود و با خاطیان برخورد جدی صورت بگیرد تا شاهد کمترین حواشی 

باشیم.
رئیس فدراسیون فوتبال درباره هزینه های ساختمان سازمان لیگ فوتسال گفت: مبلغ یک 

میلیارد و ۳۰۰ میلیون تومان برای خریداری این ساختمان هزینه شده و ما هم کمک کردیم 
که این کار صورت بگیرد تا فوتسال، مستقل شود و در آنها انگیزه ایجاد کند.

کفاشیان در خصوص غیبت محمد خاکپور در مراسم بدرقه تیم امید عنوان کرد: مشکلات 
حل شده بود و من نمی دانستم دلیل ناراحتی خاکپور چه بود. در جلسه ای که چندی قبل با 
وزیر ورزش و جوانان برگزار شد گودرزی حمایت کامل خود را از تیم امید اعلام کرد و دستور 
داد برای رفع موانع اقدامات لازم انجام شود. در خصوص قرارداد خاکپور نیز باید بگویم که 
قرارداد موجود در فدراسیون مشخص است که همه آن را امضا می کنند. خاکپور به برخی 
از بندهای قراردادش اعتراض داشت که به نظرم نباید در شرایط فعلی دنبال قرارداد باشیم 
اگر چه خاکپور می خواهد با خیال راحت و بدون استرس در مسابقات انتخابی المپیک حضور 

داشته باشد.
رئیس فدراسیون فوتبال ادامه داد: حضور در تیم امید اولین کار خاکپور است و این فرصت به 
او داده شده تا در تیم امید پتانسیل خود را نشان بدهد. کادری که در کنار او حضور دارد همگی 
باتجربه هستند و همه باید به برطرف شدن استرس خاکپور کمک کنند. آمدن یا نیامدن 

خاکپور در مراسم بدرقه خیلی مهم نبود.
وی  گفت: قراردادی که مدنظر این مربی بوده مربوط به فدراسیون است که باید اجرا شود و 
در خصوص آن نیز در هیئت رئیسه تصمیم گیری شده است. خاکپور دو برابر مبلغ مربی قبلی 
تیم امید پیشنهاد داد که ما قبول کردیم و با حضور وکیلش نیز به صورت نوشتاری این تفاهم 
صورت گرفت. قرارداد همه به یک نوع است و ما تلاش می کنیم به تعهدات عمل کنیم. در 
این مدت همه امکانات لازم از جمله برگزاری اردوهای مختلف را فراهم کردیم و بودجه پول 

مربی نیز پرداخت می شود.
کفاشیان درباره اینکه کاشانی گفته طبق قانون AFC کی روش نمی تواند در هتل تیم امید 
در قطر حضور داشته باشد، گفت: فکر نمی کنم اینگونه باشد. طبق قوانین AFC سرمربی تیم 
ملی هر جایی که بازیکنانش به میدان بروند می تواند حضور داشته باشد. ما از کی روش خواهش 
کردیم که به قطر برود و از نزدیک بازی های تیم امید را نگاه کند و برای آینده تیم ملی تصمیم 
بگیرد. به هر حال تیم ملی از اسفندماه اردوهایش آغاز می شود و باید خود را آماده مسابقات 

انتخابی جام جهانی کند.
وی در پاسخ به این سوال که آیا کی روش مشکلی برای حضور در قطر را ندارد، گفت: سرمربی 

تیم ملی هیچ مشکل پروازی ندارد و در قطر حضور خواهد داشت.
رئیس فدراسیون فوتبال درپایان درباره اسپانسر پیراهن تیم ملی گفت: ما با شرکت 
آل اشپورت به تفاهم رسیدیم از بین برندهای مختلفی که پیشنهاد شد با این برند به توافق 
رسیدیم که تا جام جهانی با یکدیگر کار کنیم. محصولات این شرکت بدون شک کیفیت 

بالایی خواهد داشت.

علی پروین درخصوص دیدار پرسپولیس مقابل استقلال 
خوزستان که منجر به برد سرخ پوشان شد، گفت: بازی را دیدم 
و واقعاً از نحوه بازی پرسپولیس لذت بردم. بازیکنان پرسپولیس 
واقعاً عالی بازی کردند و یکی از بهترین فوتبال ها را به نمایش 
گذاشتند. به نظرم پرسپولیس با ادامه این روند می تواند در لیگ 
برتر اول یا دوم شود، البته این باخت چیزی از ارزش استقلال 
خوزستان کم  نمی کند و من هنوز هم معتقدم که آنها تیم 
بسیار خوبی هستند که می توانند در پایان لیگ جزو ۴ تیم 

اول قرار بگیرند.
وی در پاسخ به این سؤال که به نظر شما کدام بازیکن 
پرسپولیس در حال حاضر موثرتر از سایر بازیکنان است، ادامه 
داد: اگر نظر مرا می خواهید که باید بگویم همه در این تیم 
خوب هستند. از گلر گرفته تا مهاجمان، کادر فنی، مدیران و 
حتی تدارکات همگی عالی کار می کنند، اما خدا کند که این 
تعطیلات لیگ به پرسپولیس ضربه نزند؛ چراکه در تعطیلات 
برخی بازیکنان بدن های خود را رها می کنند که این مسئله 
باعث می شود بعد از تعطیلات از شرایط آرمانی به دور باشند. 
با این همه اعتقاد دارم این پرسپولیس تیم بسیار خوبی است 
و امیدوارم درنهایت قهرمان شوند. باید بگویم که پرسپولیس 
عالی بازی می کند، اما همه نگرانی من از تعطیلات لیگ است و 
می ترسم بعد از تعطیلات، بازیکنان شرایط خوبی نداشته باشند.

پروین درخصوص تیم ملی امید و بازی های مقدماتی المپیک 
که این تیم در پیش دارد، اظهار داشت: باید بگویم تیم امید ما 
هم تیم بسیار خوبی است و جا دارد از مدیریت حبیب کاشانی 
و زحمات کادر فنی تشکر کنم؛ چراکه هیچ زمانی تیم امید 
اینقدر تدارکات قدرتمندی نداشت و دیدیم که بارها در اروپا 
اردو و بازی دوستانه برگزار کردند. من خیلی خوشبین هستم 

که این تیم بتواند بعد از ۴۰ سال راهی المپیک شود.
پیشکسوت فوتبال کشورمان با بیان اینکه آخرین دوره ای که 
تیم ایران به المپیک رفت ، عضو آن تیم بودم، افزود: در آن دوره 
تیم خوبی داشتیم و فقط دلخوش به رفتن به المپیک نبودیم. 
این تیم هم فقط نباید به این دل خوش کند که به المپیک 

برود. نباید فقط با رفتن به المپیک بخوریم و بخوابیم، بلکه اگر 
به المپیک رفتیم باید به گونه ای عمل کنیم که به مراحل بعد 

هم صعود کنیم. نباید صعود به المپیک آخر کار ما باشد.
احتمال  اینکه چقدر  بر  به پرسشی مبنی  پاسخ  وی در 
می دهید این تیم بتواند راهی المپیک ۲۰۱۶ شود، گفت: نفراتی 
که داریم همگی خوب هستند و می بینیم که در تیم های 
خودشان جزو بازیکنان اصلی به حساب می آیند. این بازیکنان 
باید خودشان باشند که در این صورت کار تیم امید راحت تر 
می شود، البته نباید از حق غافل شد، باید از مدیریت خوب 
علی کفاشیان و حبیب کاشانی تشکر کنم که برای این تیم کار 
زیادی کردند و امیدوارم با صعود به المپیک پاسخ این زحمات 
داده شود. پروین درمورد اینکه نظر شما در خصوص بازیکنان 
جوانی که در این یکی دو سال در فوتبال ایران چهره شده اند،  

افزود: شما ببینید تیم هایی مثل پرسپولیس، استقلال، استقلال 
خوزستان و... چه جوان های خوبی در این یکی، دو سال به 
فوتبال معرفی کردند. همین پرویز مظلومی امسال چند چهره 
در استقلال معرفی کرده که از دیدن فوتبال آنها لذت می برم. 
به نظر من تیم ها باید برای پایه ها هزینه کنند تا بازیکنان خوبی 

از دل این جوان ها در بیاید.
پیشکسوت فوتبال کشورمان در پایان درخصوص اینکه در 
تیم های پایه مشکلاتی وجود دارد که باعث می شود بازیکنان 
جوان نتوانند به راحتی به سطح اول فوتبال معرفی شوند، اظهار 
داشت: باید مدیران باشگاه ها پول یک بازیکن را برای تیم های 
پایه خرج کنند که در آن صورت شک نکنید که هر تیم سالی 
۳-۲ بازیکن جوان و مطرح به فوتبال معرفی می کند که در آن 

صورت خیلی از مشکلات فوتبال ما حل خواهد شد.

لیگ فوتسال توسط اهالی فوتسال اداره خواهد شد

کفاشیان: حضور خاکپور در مراسم بدرقه مهم نبود
 کی روش مشکلی برای حضور در هتل تیم امید ندارد

باشگاه ها پول یک بازیکن را خرج تیم های پایه کنند تا بازیکنان جوان »رو« شوند

پروین: خدا کند تعطیلات لیگ به پرسپولیس ضربه نزند

دوشنبه -چهاردهم دی ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3905

 آغاز حاشیه سازی سعودی ها: 
در ایران بازی نمی کنیم 

درپی تنش در روابط ایران و عربستان، سران باشگاه های عربستانی با سوء استفاده از این 
شرایط، اعلام کرده اند که در لیگ قهرمانان آسیا مقابل تیم های ایرانی در داخل ایران، بازی 

نخواهند کرد.
 هنوز لیگ قهرمانان آسیا شروع نشده است که سعودی ها حاشیه سازی های خود و 
رفتارهای تحریک آمیزشان را شروع کرده اند تا نشان دهند که مثل همیشه با باشگاه های 

ایرانی مشکل دارند و به دنبال حاشیه سازی در بیرون از میدان مسابقه هستند.
آیین قرعه کشی مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا چند روز پیش برگزار شد و در آن 

نمایندگان ایران باید با تیم های عربستانی دیدارهای سختی را انجام دهند.
در این قرعه کشی که انجام شد، الهلال با تراکتورسازی تبریز همگروه است، النصر عربستان 
با ذوب آهن، فولاد به احتمال خیلی زیاد با الاتحاد و الأهلی هم در صورت برنده شدن نفت 

برابر الجیش با این تیم ایرانی همگروه خواهد شد.
روابط سیاسی ایران و عربستان اخیرا و درپی اعدام »شیخ نمر« به تیرگی گراییده و همین 
موضوع بهانه ای شده تا مدیران باشگاه های عربستانی بار دیگر درخواست های غیرمعقولی را 

مطرح کنند.
عبدالله البترجی، نائب رئیس باشگاه الأهلی که به احتمال زیاد تیمش با تیم نفت تهران 
همگروه خواهد شد از باشگاه های عربستانی خواست تا با ارسال نامه ای به کنفدارسیون 
فوتبال آسیا از این نهاد بخواهند که بازی های نمایندگان عربستان با تیم های ایرانی را در 
یک زمین بی طرف برگزار کند.او گفت: باشگاه الأهلی نامه ای به کنفدارسیون فوتبال آسیا 
خواهد نوشت و در آن از سران AFC می خواهیم که دیدارهای الأهلی با نمایندگان ایران 
در لیگ قهرمانان آسیا را در زمینی بی طرف برگزار کند.باشگاه الأهلی تنها باشگاهی نیست 
که چنین خواسته ای دارد. عبدالرحمان بن مساعد، رئیس باشگاه الهلال عربستان هم که به 
ایران ستیزی مشهور است و همواره اظهارات تندی را علیه تیم های ایرانی بر زبان می آورد 
چنین خواسته ای دارد.او گفت: از باشگاه های عربستانی می خواهیم که با نوشتن نامه ای به 
کنفدارسیون فوتبال آسیا خواستار برگزاری دیدارهای خود با نمایندگان ایران در زمینی بی 
طرف باشند. نه ما می خواهیم به ایران برویم و نه می خواهیم آنها به عربستان بیایند.وی ادامه 
داد: از باشگاه های عربی می خواهم با ما همدردی کنند و چنین خواسته ای را درک کنند. 
امنیت بازیکنان مهم تر از هر چیزی است و نمی توان در چنین کشور که دشمن ماست 

امنیت خود را حفظ کرد. نیازی نیست که رفتارهای را که آنها با ما داشتند یادآوری کنم. 

هجوم کشتی گیران ایرانی به مسابقات کشوری 
جمهوری آذربایجان!

تعداد زیادی از کشتی گیران ایرانی در رقابت های قهرمانی کشور جمهوری آذربایجان به 
روی تشک رفتند.

به نظر می رسد حضور ورزشکاران ایرانی در رقابتهای کشوری جمهوری آذربایجان از جمله 
در کشتی و تکواندو به یک اپیدمی تبدیل شده است. رقابتهای کشتی قهرمانی جمهوری 

آذربایجان آخرین میدانی است که تعدادی از ایرانی ها در آنجا مسابقه داده اند.
در رقابت های کشتی آزاد دو چهره ایرانی به روی سکو رفتند. در وزن ۵۷ کیلوگرم امید 
جلالی بهار تا فینال پیش رفت اما در این مرحله با نتیجه ۳ بر ۲ مغلوب امیر ارسلان اف شد 
و به مدال نقره رسید. همچنین در وزن ۱۲۵ کیلوگرم سید رضا موسوی کشتی گیر شاخص 
سنگین وزن مازندرانی به مدال برنز رسید. او در نیمه نهایی ۱۲۵ کیلوگرم ۶ بر صفر مغلوب 
جمال الدین ماگومدف نایب قهرمان جهان شد.مصطفی دامادی هم در وزن ۶۱ کیلوگرم 
پنجم شد اما جلال زمان و محمدرضا سرگو سایر آزادکارانی بودند که در باکو روی تشک 
رفتند و حذف شدند.اما این پایان کار حضور ایرانی ها در مسابقه های آذربایجان نبود چرا که 
در کشتی فرنگی نیز مهدی کریمی در ۹۸ کیلوگرم و حمید احمدی در ۱۳۰ کیلوگرم به 
روی تشک رفتند. حمید احمدی که در مسابقه های رقابت های انتخابی تیم ملی در وزن 
۱۳۰ کیلوگرم ششم شده بود در این مسابقه ها به مدال برنز رسید و مهدی کریمی هم در 

رده پنجم قرار گرفت.
این در حالی است که دو چهره شاخص ایرانی در حال حاضر عضو تیم ملی کشتی فرنگی 
جمهوری آذربایجان هستند. سامان طهماسبی در ۸۵ کیلوگرم و صباح شریعتی در ۱۳۰ 
کیلوگرم موفق شدند امسال دو سهمیه المپیک برای جمهوری آذربایجان بدست آورند. این 

دو بارها در میادین جهانی و اروپایی آذربایجان را صاحب مدال کرده اند.
آذربایجانی ها معمولا در مسابقات قهرمانی کشور خود چهره های شاخص سایر کشورها را 

انتخاب می کنند تا به عضویت تیم ملی درآورند.

هزینه هشت میلیاردی تیم امید 
در راه صعود به المپیک

به نوشته مدیرکل روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان، این وزارتخانه، فدراسیون فوتبال 
و کمیته ملی المپیک برای صعود تیم امید به المپیک حدود هشت میلیارد تومان هزینه 
کرده اند. در شرایطی که حرف های ضد و نقیضی درباره حمایت از تیم امید در راه صعود 
به المپیک مطرح شده است، مازیار ناظمی، مدیرکل روابط عمومی وزارت ورزش و جوانان 
در مطلبی نوشت که این وزارتخانه به همراه فدراسیون فوتبال و کمیته ملی المپیک حداقل 
هفت میلیارد و ۴۰۰ میلیون تومان و حداکثر هفت میلیارد و ۹۰۰ میلیون تومان به صورت 
"مستقیم و غیرمستقیم" در راه صعود به المپیک به تیم امید کمک کرده اند.ناظمی نوشته 

است برای جلوگیری از مصادره به مطلوب رقم هزینه انجام گرفته را اعلام کرده است.



علمی و سلامت

علاج دردهای مفصلی با طب سنتی
در طب سنتی دردهای مفصلی در ۵ گروه قرار می گیرند که برای هر یک از آن ها نسخه 
متفاوتی باید تجویز کرد؛ در واقع علت ایجاد دردهای مفصلی ناشی از سوء مزاج در طب 
سنتی به ۳ دلیل سوء مزاج گرم )غلبه گرمی در مفصل(، سرد )غلبه سردی در مفصل( و 

خشک تقسیم می شود.
گروه اول بیماری های مفصلی، دردهای دموی است که احساس درد همراه با ورم و تغییر 
رنگ مفصل از علائم آن است. این بیماری در سن نوجوانی و جوانی بیشتر است و در فصل 
گرم سال نیز بیشتر دیده می شود. بنابراین کاهش غلظت خون و مصرف غذا و دارویی که 
حرارت بدن را کاهش دهد، توصیه می شود. به طور کلی، اگر به دردهای مفصلی ناشی از 
سوءمزاج گرم مبتلا باشید، باید مصرف مواد غذایی کاهنده دمای بدن مانند شربت لیمو 
یا آب انار را در برنامه غذایی خود داشته باشید. عناب ساده یا دم کرده بخورید یا از آلو به 

عنوان میوه دفع کننده صفرا کمک بگیرید.
دوم بیماری های مفصلی ناشی از افزایش صفرا است. در این بیماری مفصل کمی ورم می 
کند و رنگ آن قرمز مایل به زرد است. این بیماری بیشتر در افراد گرم مزاج و در سن جوانی 
شیوع دارد. به طور کلی اگر به دردهای مفصلی ناشی از سوءمزاج خشک مبتلا باشید، می 
توانید خوراکی هایی که رطوبت را به بدنتان بازمی گردانند، مصرف کنید. مثلاً شیر و بادام، 

جزو خوراکی هایی هستند که بسیار مفیدند.
دسته بعدی که بیشتر در جامعه دیده می شود، بیماری های ناشی از افزایش بلغم بدن 
است. در این دسته مفصل متورم، سفیدرنگ و هنگام لمس کردن آن سردی احساس می 

شود. این بیماران مصرف مواد غذایی با مزاج سرد را باید کاهش دهند.
 از طرفی این افراد زمانی که در معرض سرما قرار می گیرند، احساس درد بیشتری می 
کنند حتی در فصل تابستان وقتی فرد مقابل وسایل سرمایشی قرار می گیرد، احساس درد 
می کند. برای درمان باید این بیماران غذاهایی با مزاج گرم مصرف کنند. مصرف نخود، 
گوشت کبک یا بلدرچین همراه با کمی ادویه، غذای مناسبی است. همچنین مصرف غذا و 
داروهای مسهل و مالیدن روغن های گیاهی با مزاج گرم مانند بابونه و بادام تلخ به تسکین 

درد کمک می کند.
اگر به درد مفصلی ناشی از سوءمزاج سرد مبتلا باشید، باید مواد غذایی با طبع گرم مصرف 
کنید و مفاصل خود را هم با این مواد غذایی ماساژ بدهید. همچنین می توانید گردو را با 
زیره سبز بکوبید و آن را با عسل، خمیر کنید. سپس این خمیر را روی زانوهای خود بگذارید 
و روی آن را ببندید تا مفصل عرق کند و دردهایش کمتر شود. گردو، خاصیت ضدالتهابی 

دارد و خوردن آن هم می تواند درد و التهاب ناشی از سوءمزاج سرد را کاهش دهد.
همان طور که ذکر شد درد ناشی از سوء مزاج سرد در جامعه ی ما بیشتر است. برای 
کاهش درد می توان از تخم مرغ عسلی با اندکی نمک و فلفل سیاه با نان سنگک، نان 
سنگک با مربای بالنگ یا مربای "به" یا عسل و اندکی کره، نان سنگک با ارده و شیره انگور، 

همچنین نان سنگک با ارده و عسل بهره برد.
به عنوان وعده ناهار یا شام استیک شترمرغ، استیک گوشت گوسفند، چلو گشنیز، چلو 
زیره، خورشت کرفس، خورشت قورمه سبزی، خورشت فسنجان، خورشت سیب درختی، 

خورشت "به"، چلو هویج و آبگوشت قرطم بسیار مفید است. 
طرز تهیه آبگوشت قرطم به این نحو است که ۱۰۰ گرم گوشت ترجیحاً بره یا بزغاله 
همراه با ۲۰۰ گرم نخود با قدری زعفران و زنجبیل و نمک بپزید. همچنین جداگانه 
۲ قاشق غذاخوری تخم قرطم یا کافشه را با ۱ لیوان آب در مخلوط کن خوب خرد و 
صاف کنید، عصاره قرطم را کمی قبل از مصرف به غذا اضافه کرده و غذا را با نان سنگک 

مصرف کنید.
شاهی قورمه نیز یک غذای هندی، مفید، لذیذ و مقوی است به این ترتیب که روغن 
سه قاشق، گوشت گوسفند ۶۰۰ گرم، میخک ۴ عدد، چوب دارچین ۱ عدد، هل ۴ عدد، 
زنجبیل نصف قاشق چایی خوری، پودر تخم گشنیز نصف قاشق چایخوری، گشنیز تازه 
خرد شده دو قاشق غذاخوری، پودر سیر نصف قاشق چایی خوری، خامه نصف پیمانه، 
ماست نصف پیمانه، پیاز متوسط ۲ عدد، هل ۱۰ عدد و فلفل سیاه به مقدار یک قاشق 
چایخوری تهیه کنید. سپس سیر، هل، میخک و دارچین را داخل روغن ریخته تفت دهید 
تا بوی آن ها در آید. سپس پیاز را داخل مخلوط ریخته و تفت دهید و گوشت را اضافه 
کنید. پس از این که گوشت ها تفت داده شد، ۲ پیمانه آب را همراه فلفل، ماست، خامه، 
تخم و برگ گشنیز اضافه کنید و بگذارید غذا با شعله آهسته بپزد و مانند خورشت با برنج 
یا نان سنگک مصرف کنید. دسته چهارم بیماری های مفصلی ناشی از افزایش سودا در 
بدن است. در این افراد، مفصل ورم مختصری دارد و احساس سنگینی مفصل کمتر از افراد 
بلغمی و دموی است، رنگ مفصل مایل به تیرگی است و این افراد باید از خوردن سردی 
و قرار گرفتن در معرض سرما، خودداری کنند. در افرادی که مشکل مفصل سوداوی 
دارند عواملی مانند مشکلات روحی و روانی باعث افزایش درد می شود و علائمی از قبیل 
وسواس فکری، بدخوابی و خواب های آشفته نیز معمولاً در این افراد دیده می شود و 
معمولاً از مصرف غذاهایی با مزاج سرد منع می شوند.در دسته دیگر، فردی که درد مفصل 
دارد معمولاً از درد چرخشی در مفصل ها گله مند است یعنی گاهی یک مفصل و زمانی 
مفصل دیگر دردناک می شود و فرد احساس سنگینی مفصل ندارد بلکه نوعی کشش را 

در مفصل احساس می کند. 
درمان این نوع درد مشابه دردهای بلغمی است و مصرف سکنجبین برای این افراد توصیه 
می شود البته سکنجبین اگر زیاد ترش نباشد، دردهای مفصلی را تسکین می دهد. بنابراین 
دردهای روماتیسم، آرتریت، سیاتیک، دیسک کمر و دردهای مفصلی دیگر در طب سنتی 
در همین گروه ها تقسیم بندی می شوند، به عنوان مثال در بیشتر موارد بیماری های 
روماتیسمی در واقع علائم دموی و صفراوی دارد یا در بیماری آرتروز علائم سردی دیده 
می شود اما در هر صورت باید پزشک وضعیت بیمار را به دقت بررسی و درمان خاص آن 
را تجویز کند. برای بهبود دردهای مفصلی روش های درمانی دیگری نیز مانند گذاشتن یخ 
روی مفصل وجود دارد. همچنین روش دیگری که به افراد توصیه می شود استفاده از آب 

درمانی و راه رفتن در استخر است.

یک متخصص تغذیه مطرح کرد؛

لاغری آسان با نوشیدن آب خنک 
یک متخصص تغذیه  گفت: نوشیدن آب خنک سبب افزایش سوخت و ساز و لاغری 

افراد می شَود.
مظهری با اشاره به داشتن تناسب اندام در میانسالی اظهار داشت: در میانسالی به دلیل اینکه 
فعالیت های افراد به صورت یک جا کاهش می یابد.  سبب بروز چاقی مفرط می شود که برای 
رهایی از این معضل و داشتن تناسب اندام مناسب باید نوشیدن آب به مقدار کافی فراموش 

نشود زیرا این آب سیری کاذب آورده و از خوردن بیش از حد غذا جلوگیری می کند. 
 وی بیان کرد: در حدود ۶۰ دقیقه فعالیت بدنی روزانه برای جلوگیری از افزایش وزن مناسب 
بوده و این فعالیت می تواند نرمش صبحگاهی ، انجام کارهای روزمره و پیاده روی تند در سطح 

صاف باشد که این امر موجب آب شدن چربی های بدن و در نتیجه تناسب اندام می شود.
 این متخصص با بیان اینکه تغذیه سالم در داشتن تناسب اندام بسیار موثر است، افزود: افراد 
میانسال تا حد ممکن از خوردن غذاهای چرب و فست فود جدا پرهیز کرده و مواد غذایی 
ویتامین دار و همچنین دارای املاح غنی از آهن و کلسیم مثل اسفناج و انواع سبزیجات را 

جایگزین غذاهای مضر کنند. 
 مظهری ابراز داشت: انجام وزرش های کوهنوردی و شنا به خصوص اگر به صورت گروهی 
و جمعی باشد برای آب شدن چربی ها و آماده سازی عضلات بسیار موثر است و به طور کلی 

انجام ورزش های هوازی هم به لاغر شدن و رسیدن به اندام مناسب مفید است.  
این متخصص ادامه داد: برای تناسب اندام در دوران میانسالی باید مصرف نمک را قطع کرده 
و سعی در نوشیدن آن خنک کنید، زیرا خنکی آب باعث ایجاد حرارت و افزایش سوخت 
و ساز بدن برای رسیدن به دمای۳۷ درجه می شود و به ترتیب سبب لاغری فرد مصرف 

کننده خواهد شد.  
وی در پایان گفت: برای کاهش وزن باید از خوردن تنقلاتی که حاوی کالری بسیار زیاد، 
چربی و شکر است پرهیز کرده و به جای آن کربوهیدرات و مواد گلیکوژن مصرف کرد تا از 

چاقی مفرط بدن جلوگیری شود. 

یک متخصص مغز و اعصاب عنوان کرد؛

دیازپام علت تشدید بی خوابی در بیماران آلزایمر 
یک متخصص مغز و اعصاب  گفت: مصرف خودسرانه دارو برای بیماران آلزایمری جهت 

درمان اختلالات خواب می تواند در تشدید این عامل موثر باشد.
دکتر معتمد اظهار داشت: بیماری هایی چون آلزایمر که در آنها سیستم عصبی تحلیل 
می رود اغلب باعث بر هم خوردن خواب می شوند. این یافته ها تعدادی از اولین نشانگرهایی 

است که بر اثر کم خوابی بر پیشرفت این بیماری اشاره دارد. 
 وی افزود: در بیماران آلزایمری کاهش خواب شبانه و بی قراری و در بیماران پیشرفته توهم 
نیز از نشانه های این بیماری است این افراد در مراحل پیشرفته این بیماری دچار توهمات 
بینایی و شنوایی می شود و این زمانی صورت می گیرد و تشدید می شود که داروهایی برای 
درمان کم خوابی آن ها خودسرانه مصرف می شود مانند داروهای آرامش بخش دیازپام که 
معمولا در این افراد نتیجه ی عکس دارد بیمار را بیش از پیش می تواند در وضعیت بی خوابی 

و کم خوابی قرار دهد.  
وی اظهار داشت: در بیماران آلزایمری بروز اختلال در حافظه و روند تفکر سبب عملکردهای 
اجتماعی و شخصی بیمار شده و در نتیجه ممکن است سبب افسردگی، عصبانیت و 
پرخاشگری بیمار شود و همچنین این افراد برای درمان بی خوابی و یا کم خوابی با مراجعه به 
پزشک متخصص برای کاهش میزان این کم خوابی ها از داروهایی تجویز شده استفاده نمایند. 
 دکتر معتمد از راه های پیشگیری از ابتلا به آلزایمر  را اینگونه تشریح کرد: تغذیه سالم، 
ورزش ، کنترل وزن، استفاده از داروهای کاهش دهنده کلسترول و فشار خون در عدم ابتلا به 
این بیماری موثر واقع می شود از علائم بیماری نیز می توان به از دست دادن حافظه، ناتوانی 
در قضاوت و تصمیم گیری ، گیجی در مورد زمان و این که امروز چه روزی است را می توان 
نام برد.   وی خاطر نشان کرد: بیمار آلزایمری با شرح حال دقیق ، بررسی وضعیت ذهنی و 
عملکرد و انجام بعضی از آزمایشات خاص، CT اسکن و MRI جهت کنار گذاشتن علل 

دیگر تشخیص داده می شود. 
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تلفیق دو فناوری نوظهور به شکل گیری رویدادی منحصربفرد در دنیای تکنولوژیهای جذاب 
منجر شده است.

 از پهپاد و ساعت مچی هوشمند به عنوان دو فناوری تازه متولد شده یاد می کنند که به نظر 
می رسد در سال ۲۰۱۶ پیشرفتهای قابل توجهی داشته باشند.

اکنون محققان یک شرکت تایوانی موسوم به PVD+ اپلیکیشنی برای ساعت مچی هوشمند 
اپل به نام Apple Watch ارایه کرده اند که با استفاده از آن می توان پهپاد را تنها با تغییر 

جهت حرکت دست هدایت کرد.
بدین ترتیب فردی که ساعت Apple Watch را بر دست کرده دسته کمی از یک خلبان 

آماتور نخواهد داشت.
این شرکت تایوانی اعلام کرده که با توجه به توسعه خیره کننده فناوری پهپادها در سالهای 

پیش رو، موضوع کنترل و هدایت دقیق آنها از اهمیت زیادی برخوردار می شود.
از این رو نوآوری هایی از این دست می تواند به کاستن از خطرات احتمالی پهپادها و پرواز 

پایدارتر آنها کمک شایانی کند.

 افزایش کارایی ال ای دی ها با فناوری نانو

نقش فرهنگ در تغییرات آوایی حیوانات

کپسول های جلبک دریایی، جایگزین تزریق انسولین

عرضه پرینترهای سه بعدی برای ساخت جواهرات 

دانشمندان به دنبال روش های جدیدی هستند که بتوانند 
بیماران را از تزریق مرتب دوز های انسولین برهانند؛ یکی از 
این روش ها پیوند جزایر پانکراس است که محققان موسسه 

فناوری و علوم اوکیناوا در حال توسعه آن هستند.
 روش های کنونی شامل تزریق سلول های تولیدکننده 
انسولین به کبد است. پس از طی دوره انطباق، این سلول ها 
شروع به تولید انسولین کافی برای بیمار می کنند. این روش 
در سال های اخیر پیشرفت کرده اما یک موضوع چالش 
برانگیز جمع آوری، حفظ و حمل آن سلول ها است که ممکن 
است توسط تکه های برنده یخ در طول روند انجماد و ذوب 

آسیب  ببیند.

یک تیم تحقیقاتی به رهبری پروفسور امی شن، از موسسه 
فناوری و علوم اوکیناوا طی همکاری با دانشگاه واشنگتن و 
دانشگاه فناوری ووهان، یک روش انجماد جدید را توسعه 
داده اند که سلول ها را بدون آسیب حفظ می کند و سبب 
این  می شود.  آن ها  زیست پذیری  فوری  و  آسان  ارزیابی 
سلول ها در هیدروژل های ساخته شده از آلژینات که یک 
پلیمر استخراج شده از جلبک دریایی است، به صورت کپسول 
در می آیند. پیوند قوی بین مولکول های آب و شبکه های 
هیدروژن از تشکیل یخ جلوگیری کرده و سلول ها را در برابر 
آسیب محافظت می کند. در نتیجه نیاز به مواد شیمیایی که 
از آسیب سلولی در طی فرآیند انجماد و یخ گشایی جلوگیری 

می کنند )cryoprotectants ( کاهش می یابد.
این گروه تحقیقاتی برای نظارت بر انسجام و یکپارچگی 
سلول ها، به معرفی یک رنگ فلورسنت حساس به اکسیژن 
که در کپسول های هیدروژل قرار دارد، پرداختند. از آنجا که 
این کپسول ها پرمنفذ هستند، از رسیدن اکسیژن به سلول ها 
جلوگیری نمی کنند. سیگنال های رنگ فلورسنت بلادرنگ 
حضور اکسیژن در هر سلول را نشان می دهد که این امر 

نشان دهنده زنده و سالم بودن آنها است.
محققان بر این باورند که این روش می تواند به کاهش 
نرخ رد پیوند کمک کند. این کپسول ها می توانند از تماس 
مستقیم بین سلول های کاشته شده و میزبان جلوگیری کنند. 

پژوهشگران کشور پرینتر سه بعدی طراحی و عرضه کردند که به گفته آنها، با رفع 
محدودیت های ابعاد، امکان ساخت احجام در هر ابعاد و اندازه ای را با بالاترین دقت فراهم 
می کند.محمدعلی قلیانی، مجری طرح در این باره افزود: دستگاه های مدل سازی سریع یا 
پرینترهای سه بعدی حدود ۲۰ سال است که از سوی دانشمندان و شرکت های آمریکایی، 
آلمانی و ایتالیایی به دنیا عرضه شده و با تکنولوژی های مختلف در صنایع قالب سازی  و 
مدل سازی و حتی عمرانی )ساختمان سازی( کاربردهای وسیعی یافته است.وی پرینترهای 
سه بعدی را دستگاه های بسیار پیشرفته و مؤثری در حوزه صنعت قالب سازی توصیف و 
اظهار کرد: از این دستگاه می توان در ساخت مدلینگ در حوزه طلا و جواهر، دندانپزشکی، 
خودروسازی، لوازم خانگی و کلیه قطعات ریز و درشت صنعتی و عمرانی استفاده کرد.قلیانی، 
با بیان این که پرینترهای سه بعدی برای مصارف صنعتی دقیق و میکرونی ارائه شده اند، 
یادآور شد: اغلب این دستگاه ها با استفاده از دو نوع تکنولوژی SLA و DLP تولید و به 
بازارهای جهانی عرضه شده اند که هر کدام از این فناوری ها دارای مشکلاتی از قبیل کوچک 
بودن صفحه چاپ و غیره بودند که در تکنولوژی ابداعی ما این مشکلات حذف شده است.

وی با تأکید بر این که در پروژه اجرا شده از فناوری CLP استفاده شده است، خاطرنشان 
کرد: این دستگاه پرینتر سه بعدی همچنین با استفاده از لیزر ماوراء بنفش و CNC ساخته 
شده است.این محقق با اشاره به عملکرد این دستگاه یادآور شد:جهت بالا بردن کیفیت 
ساخت احجام و حذف محدودیت در ابعاد، آینه استفاده شده در تکنولوژی های پیشین مانند 
SLA حذف و تابش لیزر به وسیله CNC با محورهای خطی افقی طراحی شد.قلیانی، 
به محدودیت های پرینترهای سه بعدی وارداتی SLA و DLP اشاره کرد و گفت: در این 
نوع پرینترها گوشه های احجام دقیق تشکیل نمی شود؛ ضمن آن که ابعاد این نوع پرینترها 
کوچک و در حدود ۱۵ سانتیمتر مربع است که در پروژه اجرا شده این محدودیت ها رفع 
شده اند.وی کاهش زمان چاپ و افزایش کیفیت احجام ایجاد شده را از دیگر مزایای این 

دستگاه عنوان کرد و افزود: قیمت تمام شده این دستگاه یک سوم نمونه خارجی است.
قلیانی از تولید انبوه این دستگاه خبر داد و اظهار داشت: نمونه این دستگاه جهت مصارف 
جواهر سازی و دندانپزشکی تولید و به زودی عرضه خواهد شد. نمونه های بزرگتر برای 

استفاده در بخش صنعت نیز قابل سفارش و تولید است. 

ساخت سیستم هشدار دهنده 
سرقت ترانس های برق 

محققان ایرانی موفق به ساخت دستگاه هشدار دهنده سرقت ترانس های برق ۲۰ کیلو ولت 
شدند که در صورت سرقت این ترانس ها از طریق پیام کوتاه به پلیس یا بهره بردار هشدار 

داده می شود.
سید ماکان ترابی، مخترع »دستگاه هشدار دهنده سرقت ترانس های برق ۲۰ کیلوولت« 
گفت: یکی از مشکلات وزارت نیرو، سرقت تجهیزات گران قیمت از جمله ترانس های برق ۲۰ 

کیلو ولت است از این رو درصدد آمدیم تا این مشکل را برطرف کنیم.
وی با بیان اینکه موفق شدیم دستگاهی بسازیم که در صورت سرقت ترانس، به بهره بردار 
هشدار دهد، افزود: در این دستگاه از سنسورهایی استفاده شده است که در صورت نزدیک 
شدن انسان و تکان های شدید به ترانس های برق ۲۰ کیلو ولت پیام کوتاهی به بهره بردار یا 

پلیس ارسال می شود.
 Gps ترابی با اشاره به مزیت های این دستگاه گفت: نمایش محل ترانس تهدید شده در نقشه
موجود در موبایل و کامپیوتر بهره بردار، حساسی نزدیک شدن انسان به فاصله یک متری سکوی 
ترانس، اعلام وضعیت هشدار در حرکت یکباره و شدید ترانس، سیستم شارژ بهینه و عدم نیاز به 

تعویض باتری از مزیت ها و ویژگی های این دستکاه محسوب می شوند.
وی در خصوص فرصت های سرمایه گذاری این اختراع گفت: با توجه به ارزش ذاتی 
ترانس های ۲۰ کیلو ولت و کابل های متصل به آن و نظر به در خواست مکرر مشترکین برق 
برای حل مشکل سرقت ترانس از شرکت های توزیع نیروی برق، دستگاه فوق از استقبال بسیار 
بالایی برخوردار است. ترابی با بیان اینکه این دستگاه بر روی ترانس واقعی ۲۰ کیلو ولتی نصب 
شده و مورد آزمایش قرار گرفته است، گفت: اکنون ساخت این دستگاه به نمونه نیمه صنعتی 
رسیده است. به گفته وی، همچنین این دستگاه از سوی شرکت توزیع برق استان سمنان و 

پژوهشگاه نیرو تاییدیه اخذ کرده است و تنها نیاز به سرمایه گذار دارد تا به تولید انبوه برسد.
» دستگاه هشدار دهنده سرقت ترانس های برق ۲۰  کیلوولت« ثبت اختراع شده است.

با ساعت مچی هوشمند اپل خلبان شوید!

پژوهشگران دانشگاه آزاد اسلامی واحد مسجد سلیمان با 
کاربرد نانوساختارهای آزمایشگاهی موفق به افزایش بهبود 

کیفیت ال ای دی های نور آبی شدند.
 اخیرا مطالعه در خصوص ساخت و کاربرد مواد نیمه 
رسانای نانوساختار تبدیل به یکی از حوزه های تحقیقاتی 
طرفدار شده است. در میان مواد نیمه رسانا، نانوساختارهای 
سولفید کادمیوم ماده  بسیار مناسبی در جذب نورهای مرئی 
بوده و بهترین گزینه جهت ساخت سلول های خورشیدی 
است. این نانوساختارها همچنین در ساخت ال ای دی ها 
)LED(، تجهیزات الکترونیک نوری و فوتوکاتالیست ها 

کاربرد دارد.
رامین یوسفی، یکی از محققان این طرح گفت: مطالعه  
بهبود کیفیت ال ای دی های نور آبی)Blue LED(، یکی 

از داغ ترین مباحث صنعت الکترونیک نوری است.
وی عنوان کرد: این LED ها یکی از اجزای مهم در تولید 
 Blue( های نورسفید، در پخش کننده های بلوری LED
ray( و صفحات نمایشگر کامپیوتری و تلویزیونی هستند. 
همانگونه که اشاره شد سولفید کادمیوم ، بهترین گزینه 

برای ساخت این ال ای دی هاست.
یوسفی ادامه داد: اگرچه می توان با تغییر ابعاد ساختارهای 
سولفید کادمیوم به مقیاس نانومتری، شدت گسیل یا 
جذب پرتوهای نور آبی توسط این ماده را افزایش داد، اما 
میزان این افزایش محدود است. یکی از راهکارهای غلبه بر 
این محدودیت وارد کردن ناخالصی مناسب به درون آن و 

در نتیجه افزایش کارایی این نیم رساناست.
وی افزود: از این رو، در این کار تحقیقاتی تصمیم گرفته 
شد که نانوساختارهای سولفید کادمیوم توسط عنصر 
آلاییده  است،  کاربرد در طبعیت  پر  روی که عنصری 
از  متشکل  آبی  نور  دی  ای  ال  بازدهی  افزایش  شوند. 
نانوساختارهای سولفید کادمیوم، مهم ترین دستاورد این 

پژوهش است.
توسط  توانستیم،  ما  واقع  در  کرد:  خاطرنشان  وی 
نانوساختارهای سولفید کادمیوم آلاییده شده با روی، یک 
حسگر نور آبی با پاسخ دهی سریع تر نسبت به سولفید 
کادمیوم خالص را تولید کنیم. با توجه به روش به کار رفته 
در رشد این نانو ساختارها، پاسخ دهی این حسگر در مدت 

زمان طولانی تابش نیز بدون تغییر باقی ماند.
به گفته  این محقق، در این کار نانوساختارهای خالص 
سولفید کادمیوم و نمونه های آلاییده شده با روی، به روش 
لایه های  زیر  روی  بر   )CVD( گرمایی  بخارات  انتقال 
سیلیکونی رشد داده شده است. این نانوساختارها به کمک 
 PL و XRD، SEM، XPS، Uv-vis انوع روش ها مانند
مورد شناسایی قرار گرفته اند. همچنین خواص حسگری 
این نانو ساختارها ، تحت پرتو یک ال ای دی نور آبی مورد 

آزمایش قرار گرفته است.
وی اظهار داشت: ناخالص کردن مواد نیمه رسانا با عناصر 
دیگر، بر خواص فیزیکی آن ها از جمله خواص الکتریکی، 
نوری و مغناطیسی تأثیرگذار است. در این طرح نیز، آلایش 
سولفید کادمیوم با عنصر روی باعث افزایش پنجره  جذب 
پرتوهای نور آبی توسط نانو ساختارهای سولفید کادمیوم 
شده است. در نتیجه  این عمل، نانو ساختارهای سولفید 
کادمیوم نهایی پاسخی سریع تر و با شدت بیشتری به 
پرتوهای نور آبی می دهند. از نتایج این طرح می توان در 

صنعت الکترونیک نوری و صنایع نظامی بهره گرفت.

محققین دانشگاه یوک آمریکا بر این باور هستند که تغییرات آوایی حیوانات در طول زمان نشان از نوعی فرهنگ 
در میان آنها است.

 بر اساس بررسی های محققین دانشگاه دوک آمریکا، موش های نر برای جلب موش ماده با فرکانس های فراصوتی 
آواز سر می دهند و نکته جالب تر این است که تمام گونه های جوندگان نر برای جلب ماده ها از سیستم صوتی 

پیچیده ای استفاده می کنند.
همچنین گیبون ها )میمون دراز دست انسان نما( در طول زندگی خود فرا می گیرند تا چگونه آوازهای خاصی را 
سر دهند. گیبون ها هر روز صبح در دسته های دوتایی که متشکل از نر وماده است برای دفاع از قلمرو خود آواز سر 
می دهند و این مهارتی است که باید آن را یاد بگیرند و گیبون های مادر عهده دار این وظیفه هستند.در همین حال 
آهنگ وال ها هم در طول زمان تغییر کرده است و در میان گروهای مختلف، آوازهای متفاوتی از وال ها وجود دارد 
که این بیانگر نوعی فرهنگ در میان آنها است. اما در میان گونه های مختلف جانوری تنها پرندگان می توانند نوعی 
موسیقی واقعی را اجرا کنند و از آن برای دفاع از قلمرو، جلب جفت خود و تظاهر استفاده می کنند.  پیش از این 
محققین بر این باور بودند که تنها انسان قادر به ایجاد آهنگ بر پایه ریتم است اما در بررسی ها اخیر بر روی طوطی 

های کاکل دار مشخص شد که این پرنده همچون انسان قادر به ایجاد ریتم در تولید صدای آهنگین خود است.

معاون طب سنتی وزارت بهداشت؛

در روزهای آلوده منتظر اختلالات خواب باشید 
معاون طب سنتی وزارت بهداشت  گفت: اختلالات خواب،  کاهش گیرایی و آرامش از 

جمله تاثیرات منفی آلودگی هوا است.
محمود خدا دوست در خصوص تاثیر آلودگی هوا بر سلامت جنین بیان کرد: تاثیر آلودگی 
هوا بر سلامت جنین گفت: تاثیر آلودگی هوا بر افراد در طب رایج هم به طور دقیق مشخص 
نشده است اما آنچه که مسلم است تاثیر منفی این پدیده به افراد است . اما این که دقیقا چه 

مشکلی ایجاد می کند نیازمند انجام بررسی های آزمایشگاهی است. 
 وی با اشاره به اصول شش گانه تندرستی، عنوان کرد: یکی از این اصول استنشاق هوای 
سالم و پرهیز از قرار گرفتن در هوای آلوده است هوای آلوده با انواع دودها بسیار خشک 
کننده است و باید در چنین شرایطی از مصرف غذاهایی مانند فست فود که باعث خشکی 

بدن و افزایش غلظت خون می شود، پرهیز کرد .  
خدادوست ادامه داد: وقتی خشکی در بدن زیاد می شود علاوه بر تاثیرات روحی می تواند 
باعث بروز اختلالات خواب شود.  علاوه بر این گیرایی و حافظه می توانند تحت تاثیر آلودگی 

هوا قرار گیرند . 
 وی در مورد توصیه های تغذیه ای طب سنتی در هوای آلوده اظهار کرد: استفاده از دم 
نوش هایی مانند گل گاوزبان و سنبل الطیب می تواند برای بدن کمک کننده باشد مصرف 

کاهو و شیر بادام)بادام +گلاب+عسل( نیز در تقویت رطوبت و آرامش بدن موثر است. 
عوارض مصرف خودسرانه داروهای گیاهی در دوران بارداری 

وی افزود: مصرف خودسرانه داروهای گیاهی در دوران بارداری به دلیل تداخل دارویی 
می تواند آسیب هایی را در پی داشته باشد .

خدادوست در خصوص خوددرمانی های دوران بارداری بیان کرد: مردم نباید تصور کنند 
که گیاهان دارویی صرف گیاهی بودن بدون ضرر هستند، زیرا استفاده خودسرانه از داروهای 
گیاهی می تواند به دلیل تداخل دارویی، ناسازگاری با بیماری زمینه ای فرد آسیب های فراوان 

را به دنبال داشته باشد.
وی اضافه کرد: توصیه می شود همه افراد برای استفاده از گیاهان دارویی مشاوره داشته 
باشند همچنین تدابیر و توصیه های مناسبی در مورد تغذیه، ورزش، فعالیت فیزیکی ، خواب 
و... برای مادران باردار در نظر گرفته شده است که می توانند با مراجعه به سلامت کده ها از 
آن ها بهره مند شوند.  خدادوست در خصوص مصرف خودسرانه کاسنی در دوران بارداری 
اظهار کرد: مصرف بی حد کاسنی می تواند موجب تغییر در طعم شیر پس از دوران بارداری 

و در نتیجه نخوردن شیر توسط نوزاد شود. 
وی ادامه داد: نوشیدن کاسنی در یکی دو هفته آخر بارداری در حد یک استکان می تواند 

از ابتلای نوزاد به زردی جلوگیری کند. 

برای سلامت سیستم گوارشی ورزش کنید
تاثیرات مثبت ورزش بر سلامتی ثابت شده اما شروع آن از سال های نخست زندگی، 

سلامت مغز و تقویت سوخت وساز بدن را تضمین می کند.
فعالیت های جسمی موجب رهایی از چاقی، بیماری قلبی و دیابت می شود و تضمین 

می کند که بسیاری از بخش های بدن عملکرد خود را به درستی انجام می دهند.
یک تیم از متخصصان دانشگاه کلرادو در بررسی های بیشتر از فوائد ورزش کردن 
دریافتند: تاثیر مثبت ورزش کردن روی میکروب های مفید در سیستم گوارشی از دیگر 
ویژگی های آن به حساب می آید. در این بررسی آمده است شروع ورزش از دوران کودکی، 
ترکیب میکروبی روده را در جهت بهبود کیفیت آن، تغییر می دهد. در واقع ورزش کردن با 
ارتقای عملکرد مغز و فعالیت سوخت و ساز بدن، تاثیر مثبت خود را بر سلامت می گذارد.

»مونیکا فلشنر«، نویسنده ارشد این مطالعه گفت: ورزش کردن روی بسیاری از 
جنبه های سلامت تاثیر دارد و متخصصان اکنون به دنبال بررسی تاثیر آن بر شکل پذیری 

میکروب های روده هستند.
روده انسان حاوی میلیاردها میلیارد میکرو ارگانیسم است که پس از تولد داخل روده ها 
جای می گیرند و این موجودات زنده جهت بهبود سیستم ایمنی و عملکردهای سیستم 
عصبی تاثیر دارند. در این بررسی آزمایشگاهی متخصصان آمریکایی دریافتند موش هایی 
که در سنین پایین تر ورزش روزانه را انجام داده اند در مقایسه با موش های کم تحرک از 

ساختارهای میکروبی بهتری برخوردارند.
 به گزارش مدیکال دیلی، اگرچه در این مطالعه سن دقیقی که این میکروب های روده 
می توانند تغییر پیدا کنند، مشخص نشده اما بررسی ها حاکیست هرچه این اقدام در 

سنین پایین تر شروع شود تاثیرات مثبت آن بیشتر می شود.

دانه های غلات در زمره ی بزرگ ترین منابع تامین کننده ی انرژی از مواد غذایی در جهان 
به حساب می آیند. سه نوع از پرمصرف ترین آنها شامل گندم، برنج و ذرت می شود. علی رغم 
مصرف گسترده، اثرات بهداشتی غلات کاملا بحث  برانگیز است. برخی بر این باورند آن ها از 
ضروری ترین عناصر رژیم غذایی سالم هستند، درحالی که گروه دیگری تصور می کنند که 
غلات ممکن است، مضر باشند. مقامات بهداشتی ایالات متحده، زنان را به خوردن ۵ تا ۶ 
وعده غلات در روز و مردان را به ۶ تا ۸ وعده توصیه می کند. با این حال برخی کارشناسان 
سلامت معتقدند حتی الامکان از مصرف غلات و حبوبات اجتناب کنیم. با افزایش محبوبیت 
رژیم غذایی سرخپوشان )نوعی رژیم نجات بخش برای سلامت( که به حذف حبوبات و غلات 
توصیه می کند و پیروی از آن رژیم بسیاری از مردم از غلات اجتناب می کنند چرا که بر این 
باورند، غلات ناسالمند. قابل ذکر است که در مورد تغذیه، اغلب استدلال های خوبی در هر دو 
طرف وجود دارد. در طول این مقاله به جزییات اثر غلات بر سلامتی که مورد آزمایش قرار 

گرفته و موارد خوب و بد هر دو می پردازیم.
غلات چه هستند؟

دانه غلات )یا غلات ساده( دانه هایی کوچک، سخت و دانه های خشک خوراکی هستند 
که روی گیاهان علف مانند، به نام غلات رشد می کنند. آن ها غذای اصلی بسیاری از کشورها 
هستند و تا حد زیادی، بیشتر از هر گروه مواد غذایی دیگر، انرژی غذایی سراسر جهان را فراهم 
می کنند. غلات نقش عمده ای در تاریخ بشر ایفا کرده اند و پیشرفت در زمینه ی کشاورزی 
غلات، چنان عمده است که باعث توسعه تمدن می شود. انسان ها عمده مصرف کنندگان 
غلات هستند اما غلات برای تغذیه و فربه کردن دام نیز استفاده می شود. هم چنین غلات 

می توانند به محصولات غذایی مختلفِ فرآوری شده نیز بدل شود.
 اشکال مختلف انواع غلات به قرار زیر است: امروزه، رایج ترین غلات تولیدی و 
مصرفی را ذرت )یا بلال(، برنج و گندم تشکیل می دهد. غلات دیگری که به مقدار کمتری 
مصرف می گردد شامل جو، جو دوسر، ذرت خوشه ای، ارزن، چدار و چند نوع دیگر است. 
هم چنین مواد غذایی وجود دارند که به شبه غلات موسوم هستند، آنها از منظر صنعتی 
غلات نیستند، اما همانند غلات، فرآوری و آماده می شوند که شامل کوینولا و گندم سیاه 
می شود. غذاهایی مانند نان، ماکارونی، غلات صبحانه، برشتوک، بلغور جو دوسر، چیپس و 
هله هوله هایی مثل شیرینی و کوکی ها نیز از غلات به دست می آیند. همچنین محصولات 
متشکل از غلات می توانند مواد تشکیل دهنده ی انواع غذاهای فرآوری شده باشد. برای مثال، 
شربت ذرت با فروکتوز بالا، یک شیرین کننده عمده در رژیم غذایی آمریکایی ها، از ذرت 

تهیه شده است.
غلات کامل در مقابلِ غلات تصفیه شده

درست مانند بسیاری از مواد غذایی دیگر، همه غلات یکسان خلق نشده اند. آنچه از اهمیت 
ویژه ای برخوردار است، تمایز بین غلات کامل و غلات تصفیه شده است.

غلات کامل از سه قسمت عمده تشکیل می شود: سبوس: لایه سخت بیرونی غلات. 
سبوس شامل فیبر، مواد معدنی و آنتی اکسیدان هاست. جوانه: هسته غنی از مواد مغذی که 
حاوی کربوهیدرات، چربی ها، پروتئین ها، ویتامین ها، مواد معدنی، آنتی اکسیدان ها و مواد 
مغذی گیاهی مختلف است. جوانه بخش جنینی گیاه است، بخشی که موجب به وجود 
آمدن یک گیاه جدید می شود. پرده ی داخلی هاگ: بزرگ ترین بخش از دانه است که بیشتر 

شامل کربوهیدرات )در قالب نشاسته( و پروتئین است.
در غلات تصفیه شده سبوس و جوانه حذف شده است و فقط پرده ی داخلی هاگ باقی 

می ماند.
 فرق غلات کامل و تصفیه شده

برخی از غلات )مانند جو دوسر( معمولا به صورت کامل خورده می شوند، در حالی که 
غلات دیگر، به طور کلی تصفیه شده و مصرف می شوند. بسیاری از غلات عمدتا پس از 
آنکه کاملا سائیده شدند و به صورت آرد درآمدند، مصرف می شوند و به اشکال دیگر فرآوری 

می شوند. این شامل گندم می شود.
نکتهی مهم: به خاطر داشته باشید که برچسب غلات کامل در بسته بندی مواد غذایی 
می تواند بسیار گمراه کننده باشد. این غلات اغلب به صورت آرد درآمده و کاملا سائیده 
می شوند و باید اثرات متابولیک مشابهی با انواع تصفیه شده خود داشته باشند. از جمله 
انواع مختلفی از غلات فرآوری شده ی صبحانه ها froot loops کورن فلکس که طعم های 
میوه ای مختلف دارد و cocao puffs از غلات صبحانه با طعم شکلات. این مواد غذایی، سالم 

نیستند؛ گرچه ممکن است شامل مقادیر فراوانی غلات کامل )ساییده شده( باشند.
برخی از غلات کامل بسیار مغذی هستند

در حقیقت غلات تصفیه شده خالی از مواد مغذی هستند )فاقد کالری(، اما این امر 
درباره ی غلات کامل صدق نمی کند. غلات کامل از مواد مغذی فراوانی برخوردار است، 
از جمله فیبر، ویتامین B، منیزیم، آهن، فسفر، منگنز و سلنیوم. البته این امر به نوع غلات 
بستگی دارد. برخی از غلات )مانند جو و گندم کامل( مملو از مواد مغذی هستند، درحالی که 
گروه دیگر )مانند برنج و ذرت( حتی در فرم کلی خود چندان مغذی نیستند. به خاطر داشته 

باشید که غلات تصفیه شده اغلب سرشار از آهن، فولات و ویتامینB است تا برخی از مواد 
مغذی که در طول فرآوری از دست می رود را جبران نماید.

 غلات تصفیه شده بسیار ناسالم هستند
غلات تصفیه شده مانند غلات کامل هستند، با این تفاوت که تمام مواد مفید آن حذف 
شده  است. آنچه بر جای می ماند مقدار زیادی کربوهیدرات، پرده ی داخلی هاگ با کالری 
بالا و مقدار زیادی نشاسته و مقدار کمی پروتئین است. این غلات از فیبر و مواد مغذی تهی 
شده اند، در نتیجه در دسته ی مواد غذایی فاقد کالری  یا تهی از کالری طبقه بندی می شوند. 
از آن جایی که کربوهیدرات ها از فیبر جدا شده و شاید حتی به آرد بدل شده باشند، به راحتی 
در دسترس آنزیم های گوارشی بدن قرار می گیرند. به همین دلیل، آن ها به سرعت شکسته 

شده و هنگامی که مصرف شوند، می تواند منجر به افزایش شاخص قند خون شوند.
هنگامی که ما مواد غذایی با کربوهیدرات های تصفیه شده مصرف می کنیم، شاخص قند 
خون ما به سرعت بالا رفته و پس از آن به زودی دوباره افت می کند. هنگامی که سطح قند 
خون پایین باشد، گرسنه شده و دچار هوس و ولع های کاذب می گردیم. مطالعات متعدد 
حاکی از آن است که خوردن این نوع غذاها منجر به پرخوری و در نتیجه ممکن است باعث 
افزایش وزن و چاقی  شود. غلات تصفیه شده نیز با بیماری های متابولیک در ارتباطند. آن ها 
عامل مقاومت به انسولین شده و با دیابت نوع ۲ و بیماری های قلبی مرتبط هستند. از منظر 
تغذیه ای، هیچ نکته ی مثبتی در مصرف غلات تصفیه شده وجود ندارد. آن ها دارای مواد 
مغذی اندک، چاق کننده و مضر هستند و در حالی که بسیاری از مردم همواره بیش از 
حد از آن ها مصرف می کنند. متاسفانه، اکثر مردم از انواع مختلف غلات تصفیه شده مصرف 
می کنند. تعداد بسیار اندکی از مردم در کشورهای غربی مقدار قابل توجهی از غلات کامل 

مصرف می کنند.
غلات کامل از خواص درمانی متعددی برخوردارند

غذاهای کامل همواره بر غذاهای فرآوری شده ارجحیت دارند. غلات نیز از این قاعده 
مستثنی نیستند. غلات کامل از فیبر بالا و مواد مغذی مختلف مهمی برخوردار است و البته 
اثرات متابولیک غلات تصفیه شده را ندارند. حقیقت این است که صدها مطالعه حاکی از 

ارتباط مصرف غلات کامل و اثرات مختلف و مفید آن بر سلامت افراد است.
طول عمر: مطالعات دانشگاه هاروارد نشان می دهد که به احتمال زیاد میزان مرگ و میر 
در طول دوره مورد مطالعه در افرادی که بیشترین غلات را مصرف می کنند تا ۹درصد کمتر 

است و با کاهش ۱۵درصد در مرگ ناشی از بیماری های قلبی همراه است.
چاقی: خطر ابتلا به مرض چاقی در کسانی  که غلات کامل بیشتری می خورند، کمتر است 

و احتمال تجمع چربی در ناحیه ی شکمی در این افراد پایین است.
دیابت نوع ۲: افرادی که بیشتر غلات کامل مصرف می کنند، کمتر در معرض خطر ابتلا به 
دیابت هستند. بیماری های قلبی: افرادی که غلات کامل بیشتری می خورند تا۳۰ درصدکمتر 

به بیماری های قلبی یعنی بزرگترین قاتل انسان ها در جهان مبتلا می شوند.
سرطان روده بزرگ: در یک مطالعه نشان داده شد که مصرف ۳ وعده غلات کامل در روز 
خطر ابتلا به سرطان روده ی بزرگ را تا ۱۷درصد کاهش می دهد. بسیاری از مطالعات دیگر 

نیز نتایج مشابهی را نشان می دهد.
تاثیرگذار به نظر می رسد، اما به خاطر داشته باشید که بسیاری از این مطالعات ماهیتا 
شهودی هستند. این مطالعات دال بر اثبات تاثیر غلات کامل در از بین رفتن خطر ابتلا به 
بیماری ها نیستند، بلکه حاکی از آن است که در افرادی که غلات کامل می خوردند، احتمال 
ابتلا کمتر است. به عبارتی، آزمایشات کنترل شده )علم واقعی( نیز نشان می دهد که غلات 
کامل سیری را افزایش می دهد و شاخص سلامت را تا حد زیادی بهبود می بخشد، از انواع 

مختلف این شاخص ها می توان به کنترل شاخص التهاب و بیماری های قلبی اشاره نمود.
 غلات حاوی کربوهیدرات فراوانی هستند و برای مبتلایان به دیابت نامناسب 

است
غلات حاوی کربوهیدرات فراوانی هستند. به همین دلیل ممکن است منجر به بروز 
مشکلاتی برای افرادی که تحمل مقدار زیادی کربوهیدرات در رژیم غذایی خود ندارند، 
شود. این امر به ویژه در بیماران مبتلا به دیابت که تمایل به وعده های غذایی کم کربوهیدرات 
دارند، صدق می کند. چنانچه بیماران دیابتی کربوهیدرات زیادی مصرف  کنند، شاخص قند 
خونشان همچون موشک به بالا پرتاب می شود، مگر آن  که داروهایی، مثل انسولین، برای 
پایین آوردن قند خون مصرف کنند. بنابراین افرادی که دارای مقاومت به انسولین، سندرم 
متابولیک یا دیابت هستند، مستلزم اجتناب از مصرف غلات هستند، به خصوص از انواع 
تصفیه شده آن. با این حال، تمام غلات در این زمینه همانند هم نیستند و برخی از آن ها 
)مانند جو دوسر( حتی ممکن است مفید باشند. یک مطالعه کوچک نشان داد که مصرف 
روزانه ی بلغور جو دوسر باعث کاهش شاخص قند خون در بیماران دیابتی می شود و نیاز به 
انسولین را تا ۴۰درصد کاهش می دهد. با این وجود، اجتناب از همه ی انواع غلات تصفیه  شده 
یک ایده خوب برای بیماران دیابتی است )به دلیل کربوهیدرات(، و باید بدانند که حداقل 

غلات کامل از غلات تصفیه شده “بهتر” هستند.

غلات چه هستند؟ مفیدند یا مضر؟
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آگهی 6

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس 
گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید 

نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۵۴ شماره  ۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۲۱۹آقای/ خانمفاطمه سید میری قمی فرزند سید 
رضا۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۵۸/۶۵ متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۸۶۳/۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۵۶ شماره  رأی   -۲  
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۲۸۲ آقای/ خانم حسن اشعری فرزند حسین ۳دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان  بمساحت ۱۵۸/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۱۰۸۶۳/۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۸۲ شماره  رأی   -۳
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۵۰۰ آقای / خانم علیرضا کیخائی فرزند احمد۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۴۶/۳۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۱۹۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از فاطمه 

آزادگان . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۸۳ شماره  رأی   -۴
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۰۰۹۲ آقای / خانم زهره محمداقایی فرزند رضا۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۲۵۴/۲۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۱۵۳ شماره  ۵-رأی 
فرزند  فروشانی  صرامی  رضا  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۴۱۹
یدالله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰۴۲۷ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از نرگس نعمتی 

والیجردی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۵۰ شماره  ۶-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۵۷۹ آقای / خانم حسین نظافت فرزند حسن۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۴۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از عباس 

بهانسته .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۷ شماره  ۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۴۰۷ آقای / خانم احمد نوروزی فرزند عباسعلی۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۲۱۶/۴۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۰۹۷ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از حسین 

دادفر احدی از وراث جواد حاجی ها.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۴۵ شماره  ۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۰۷۱ آقای / خانم محمود میرزائی فرزند رجب ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۴/۸۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۲۱۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۷۳ شماره  ۹-رأی 
فرزند  لو  محراب  علی  حمزه  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۶۱۱
حسنعلی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۸۴ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۲۴۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمد ولی احدی از وراث غلامعلی ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۹۵ شماره  ۱۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۸۳۳ آقای / خانم حسین قمی پور فرزند محمد۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۶۲/۱۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۵۶۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از شمسی 

نظر احدی از وراث عباس نظر .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۵۹ شماره  ۱۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۲۰۱ آقای / خانم منیره کرمانی فرزند علی۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۹۵/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۴۲۲۲ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث علی چوپانی 

مقدم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۵۱۵ شماره  ۱۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۹۲۹ آقای / خانم سید علی محمد حسینی نژاد فرزند 
سید رضی ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۱۰۴۷۳/۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از کبری روحانی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۵ شماره  ۱۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۶۹۲ آقای / خانم منصور جعفری فرزند حسن۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۷/۴۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۴۲۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از مرتضی 

الماسی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۳۸ شماره  ۱۴-رأی 
فرزند  رضوی  معصومه  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۷۰۷
مظفررضا۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۸/۰۷ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۰۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از وراث فاطمه جوادی کلکو.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۲۹۵ شماره  ۱۵-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۳۵۱ آقای / خانم سلطان ابراهیم خدابنده فرزند محمد 
ابراهیم۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۴۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۲۴۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

حسین طاهری فرزند مهدی از وراث جمیله طاهری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۴۰ شماره  ۱۶-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۵۸۹ آقای / خانم ایوب عظیمی فرزند احمد۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۰۰۵ -اصلی 

واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از سید علی محمد تقوی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۳۰۵ شماره  ۱۷-رأی 
فرزند  کهکی  داودی  ابوالقاسم  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۶۲۵
حسن۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۸۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۱۱۸۸/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۵۶ شماره  ۱۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۳۴۵ آقای / خانم زهره محمد رضایی اره کمر فرزند 
محمد علی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۰/۳۲ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۲۴۰/۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از عزیزاله جریانی شراهی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۳ شماره  ۱۹-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۷۷۷ آقای / خانم خدابخش مختاری فرزند بهرامعلی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۰/۵۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰۴۵۳/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از رضا رئیس 

ابراهیمی احدی از وراث اسماعیل رئیس ابراهیمی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۸۳ شماره  ۲۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۴۳۸ آقای / خانم ابوالفضل طلوعی فرزند اسماعیل 
۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۵۱ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱۰۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۸۴ شماره  ۲۱-رأی 
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۰۲۰ آقای / خانم مریم حسنی فرزند ابوالفضل ۳دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۵۱ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی ۱۰۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۵۵۹ شماره  ۲۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۴۱۳ آقای / خانم اعظم کوه کن زاده فرزند محمد علی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۵۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۶۵۵۶/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۴ شماره  ۲۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۳۴۷ آقای / خانم سلطان ابراهیم خدابنده فرزند محمد 
ابراهیم۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۲/۱۰ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۲۴۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از رضا فخاران.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۲۱۴ شماره  ۲۴-رأی 

۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۸۴۵ آقای / خانم محمد اشعری فرزند حسین۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۹۷/۷۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۲۵۱/۷۱۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۴۱ شماره  ۲۵-رأی 
فرزند  زاده  عسکری  غلامعلی  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۸۷۳
شعبان۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۶/۴۳ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۱۰۴۶۱/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از حسن حاج ابراهیمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۵۲ شماره  ۲۶-رأی 
فرزند  خانی  کاظم  محمد  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۹۵۷
احمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۰۴۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

ابوالفضل بهشتی منفرد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۰۲ شماره  ۲۷-رأی 
فرزند  رخشان  اصغر  علی  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۷۶۳
عبدالحمید۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۵ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۷۱۸۴/۱/۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از احمد کبیری احدی از وراث محمد کبیری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۷۴۱ شماره  ۲۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۷۸۹ آقای / خانم رضا محمدی فرزند محمد۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۳۵۰/۳۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۶۰۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۰۱ شماره  ۲۹-رأی 
فرزند  کلکو  آقاجانی  محمود  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۹۳۵
پرویز۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۴/۷۸ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی ۱۰۳۳۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۱۰ شماره  ۳۰-رأی   
/ خانم کریم جعفریفرزند محمد۶دانگ  ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۸۴۱ آقای 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۲/۴۶ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۴۷۷مکرر -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

حسن بناهان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۳۳۹ شماره  ۳۱-رأی   
فرزند  مقدم  فرشی  حسن  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۵۱۹
غلامحسین۴دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۵/۰۲ متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده ۳فرعی از ۱۰۶۵۹ -اصلی واقع در بخش۱ 

ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۳۳۸ شماره  ۳۲-رأی   
فرزند محمد  یزدی  فرحی  زهرا  / خانم  آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۵۲۰
علی۲دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۵/۰۲ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده ۳فرعی از ۱۰۶۵۹ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت 

قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۳۳۳ شماره  ۳۳-رأی   
۱۳۹۲۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۰۷۳ آقای / خانم نیره خدایاری فرزند ابوالفضل ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۶۰/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۹۶۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۸۴ شماره  ۳۴-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۶۱۴ آقای / خانم حسن گل کار مقدم فرزند لطف 
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰۳۶۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا 

و اصغر غلامی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۱۹۵ شماره  ۳۵-رأی   
فرزند  محمدی  خان  حوریه  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۶۷۶
قربانعلی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۸ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۲۴۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از حیدر اصفهانی نژاد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۷ شماره  ۳۶-رأی   
فرزند  چی  چای  اسداله  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۴۴۳
حسین۱۲۸/۰۹سهم مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۴۵/۲۵ متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۹۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۳ شماره  ۳۷-رأی   
سید  فرزند  رهبان  علی  سید  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۰۳۱
مصطفی۷۸سهم مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۴۵/۲۵ متر مربع 
بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۹۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 

سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۴۶ شماره  ۳۸-رأی   
۱۳۹۳۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۸۵۰ آقای / خانم محمد رمضانی فرزند غلام۳۹/۱۶سهم 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۲۴۵/۲۵ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱۰۹۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۰۱ شماره  ۳۹-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۵۴ آقای / خانم عباس اکبری فرزند غلامعلی۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۷۳/۰۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۲۳۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از صادق 

جهانگیریان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۷۷۹ شماره  ۴۰-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۹۹۱ آقای / خانم زین العابدین رمضانی سیروئی فرزند 
مسلم ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۱۰۰۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۲۲۱ شماره  ۴۱-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۳۳۹ آقای / خانم محمد نوری فرزند عباس۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۱۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی باقیمانده 

۸فرعی از ۱۰۵۲۹ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۱۰ شماره  ۴۲-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۱۳۹ آقای / خانم مجید عباسی فرزند غلامرضا۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۹۸/۶۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۶۱۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از غلامرضا عباسی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۰۰۸ شماره  ۴۳-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۷۹۲ آقای / خانم تقی کاسه گران فرزند احمد ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۱/۹۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۰۹۹مکرر -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۶۶ شماره  ۴۴-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۹۴۹ آقای / خانم رقیه عبدالرزاق فرزند نورالدین۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۸۰/۳۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۲۴۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از محمد 

طاهری احدی از وراث جمیله فاطمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۱۶۳ شماره  ۴۵-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۱۸۳ آقای / خانم عزت اله احمدی نادر فرزند قدرت 
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۱۰۴۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۷۷ شماره  ۴۶-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۲۰۷ آقای / خانم سید ابوالفضل حسینی فرد فرزند 
آقارضا ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۴/۵ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱۰۳۹۹ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۱۴ شماره  ۴۷-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۳۱۷ آقای / خانم شعبانعلی نجفی فرزند درویشعلی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۶۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۱۰۱۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۳۳ شماره  ۴۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۰۲۴ آقای / خانم میرزا علی سهرابلو فرزند نصرت 
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۹۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۲۳۹/۱۸ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

سید احمد رضوی .

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۸ شماره  ۴۹-رأی 
علی۶دانگ  فرزند  محمدآجیلی  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۷۷۷
یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۶/۸۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۹۵۲۳/۱۲و باقیمانده ۹۵۲۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۹۹۰۲ شماره  ۵۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۷۱۶ آقای / خانم اکرم بیورس فرزند ماشاالله ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۵۹/۴۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

جواد وکیلی قمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۴۳ شماره  ۵۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۶۲۹ آقای / خانم رضا بختیاری نغمه فرزند غلامرضا 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۰۱۱/۲۷ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از بتول بهنام .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۳۰۱ شماره  ۵۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۴۸۱ آقای / خانم علی جناب فرزند جمال۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۶۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۴۳۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از رضا عسگری .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۷۱ شماره  ۵۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۰۷۳۹۱ آقای / خانم ابوالحسن رمضانی فرزند احمد۴دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۱/۵ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۷۶۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از صادق سالار مرادی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۷۲ شماره  ۵۴-رأی 
زارعفرزند  زاده  هاشم  اشرف  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۵۷۹
عباس۲دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۱/۵ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۷۶۵۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه ازمحمد صادق سالار مرادی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۸۷۱ شماره  ۵۵-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۰۲۹ آقای / خانم محمد صبوری فرزند حسین۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۶/۲۱ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۸۵۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از سکینه حاج حسنی 

احدی از وراث صدیقه حاج حسنی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۴۳ شماره  ۵۶-رأی 
محمد  فرزند  قمی  فخار  زهره  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۶۳۵
حسین۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۴۱۵/۳۰ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۱۰۹۰۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از هادی 

فخار قمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۳۴ شماره  ۵۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۸۷۷ آقای / خانم محمد علی کریمی منفرد فرزند 
غلامحسین۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۷ متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۵۲۹/۲۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از محمد علی انتظاری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۳۵ شماره  ۵۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۸۷۸ آقای / خانم علی کریمی منفرد فرزند محمد 
علی۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶۷ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۵۲۹/۲۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 

عادی مع الواسطه از محمد علی انتظاری.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۷۰۴ شماره  ۵۹-رأی   
فرزند  راستگویان  مرضیه  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۱۷۳
ابوالفضل۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۷/۵۰ متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۳۹۵/۸ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم 

خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۷۰۷ شماره  ۶۰-رأی   
فرزند  سیروئی  عباسی  محسن  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۱۷۴
غفار۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۷/۵۰ متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۳۹۵/۸ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری 

سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۱۳۲ شماره  ۶۱-رأی 
مرتضی  فرزند  عبداللهی  خانم حسن   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۲۸۸۳
۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۸۷/۷۶ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۳و۱فرعی از ۱۰۷۱۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم 
خریداری سند رسمی نسبت به ۹۳/۹۳سهم از پلاک ۱۰۷۱۶/۳و۹۳/۹۳سهم از 

پلاک ۱۰۷۱۶/۱.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۱۳۴ شماره  ۶۲-رأی   
۱۳۹۴۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۰۳۳۳ آقای / خانم عفت تکیه ءفرزند اصغر۳دانگ مشاع 
از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۸۷/۷۶ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۳و۱فرعی از ۱۰۷۱۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۰۳۴ شماره  ۶۳-رأی 
نعمت  فرزند  محمدی  مسلم  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۸۳۰۱
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰۸۸۲/۳۹ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از محمد جوزی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۶ شماره  ۶۴-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۵۹۳ آقای / خانم سید عبدالله رکن الدین فرزند سید 
حسن۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۴/۲۱ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۰۵۳۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه 

از فاطمه کرزه بر احدی از وراث بتول کرزه بر.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۰۳۳ شماره  ۶۵-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۲۷۹ آقای / خانم محمد جوزی فرزند حسن علی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۶۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۲۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از اسماعیل عمرانی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۱۹۵ شماره  ۶۶-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۲۵۵ آقای / خانم فاطمه حسینی فرزند سید رحمت 
اله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۸۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۰۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

علی اکبر خلیلی کیال .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۲۹۴ شماره  ۶۷-رأی   
فرزند  نیا  محلوجی  حمید  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۶۹۳
حسین۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۴ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۴۲فرعی از ۱۲فرعی از ۱۰۴۸۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم 

خریداری عادی مع الواسطه از محمد قاسمی مقدم .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۰۹ شماره  ۶۸-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۲۵۱ آقای / خانم رضا احمدی تیره فرزند نصراله۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۹۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۹۳۳/۵۶۰و۱۰۹۳۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از وراث محمود تبریزی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۲۲۹ شماره  ۶۹-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۹۸۱ آقای / خانم نجمه ممیز فرزند مصطفی ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۹۴/۴۸ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۳۴۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سهم الارث متقاضی نسبت 
به ۳دانگ و خریداری عادی از فتح اله قلیزاده نسبت به ۳دانگ دیگر مورد تقاضا.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۳۹۹۰ شماره  ۷۰-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۵۲۷ آقای / خانم مهدی کریمی فرزند قاسم۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۵۴/۱۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۳۳۰/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۳۲۱ شماره  ۷۱-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۵۷۱ آقای / خانم احمد نوروزی فرزند علی۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۳۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۰۵۵/۱ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۴۹۹۳ شماره  ۷۲-رأی   

۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۲۰۶ آقای / خانم حسین صالحی فرزند علی۶دانگ یک 
باب ساختمان بمساحت ۱۳۹/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۱۲۳ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از احمد ولی منفرد. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۲۷۶ شماره  ۷۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۳۵۵۳ آقای / خانم ابوطالب آقاجانی فرزند اقاجان۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۶۳/۱۳ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

۱۰۷۰۹/۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۸۸۴ شماره  ۷۴-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۳۸۱ آقای / خانم رضا فرزان فرزند علی اکبر۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۰/۱۴ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۶۵۹/۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی از علی اشراقی احدی 

از وراث شهاب اشراقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۳۱۲ شماره  ۷۵-رأی   
فرزند  غلامی  حسین  محمد  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۱۶۹
مرتضی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۴۰/۵۸ متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک ثبتی ۱۱۰۰۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۱۲۲ شماره  ۷۶-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۸۲۳ آقای / خانم علی آقاجانی فرزند حسن۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۱/۲۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۹۳۳/۵۶۷و۱۰۹۳۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از وراث محمود تبریزی . 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۱۱ شماره  ۷۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۲۰۱۴۲۷۷ آقای / خانم قریب رضا طالع روشن فرزند ابوطالب 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۸۹/۶۹ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۰۰۶ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

غلامرضا و غلامحسین ارغوان.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۱۳۷ شماره  ۷۸-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۴۴۹ آقای / خانم احمد رضا قلی فرزند حسینعلی۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۶۲۶ 

-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۹۱۵ شماره  ۷۹-رأی 
فرزند  طجر  نظری  مرضیه  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۳۱۵
اسداله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۷۸/۰۸ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۱۰۳۱۶/۱ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۴۷۹ شماره  ۸۰-رأی 
فرزند  نیستانی  رجبی  طاهره  خانم   / آقای   ۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۸۶۳
شعبانعلی۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۵ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۱۳۵/۱۲۲۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از وراث میرزا عبدالله توسلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۴۸۳ شماره  ۸۱-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۸۶۱ آقای / خانم ابوالفضل خبری فرزند اصغر۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۲۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۲۲۴فرعی از ۱۱۱۳۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از وراث میرزا عبدالله توسلی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۷۳۷۹ شماره  ۸۲-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۹۷۴ آقای / خانم طاهره قاسمی سورک فرزند سیف اله 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۵/۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۱۰۸۷۵ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی. 
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۸ شماره  ۸۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۵۰۲ آقای / خانم محمد رضا اله داد فرزند حبیب 
۳دانگ مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۱ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۲۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند 

رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۲۹ شماره  ۸۴-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۵۰۳ آقای / خانم منیر کوچکی فرزند غلامرضا۳دانگ 
مشاع از ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۳۱ متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی ۱۰۲۷۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۲۹۱ شماره  ۸۵-رأی   
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۶۱۹ آقای / خانم محمد حسین نظافت فرزند غلامعلی 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۴/۴۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 

ثبتی ۹۴۵۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۸۸۵ شماره  ۸۶-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۵۱۳۵ آقای / خانم رضا علی بیگی فرزند علینقی ۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۱۷ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۰۰۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از علیرضا 

دهقان حسین ابادی و محمد مهدی گل افشانی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۲۸۰ شماره  ۸۷-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۴۳۹ آقای / خانم حسین گلستانی موخر فرزند علی 
محمد۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۲ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی ۱۱۱۳۵/۹۲۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری سند رسمی.

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۶۹۵ شماره  ۸۸-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۷۰۳۷ آقای / خانم الهه خوش چشم فرزند غلامحسین 
۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۵۹/۱۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۲۸۹و۱۰۵۲۹/۶/۲۹۰ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع 

الواسطه از غلامحسین استاد.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۶۹۰۱ شماره  ۸۹-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۱۶۱۵ آقای / خانم سلیمان فراهانیفرزند درویشعلی۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۱۰۲/۸۲ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۱۰۰۲ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

غلامرضا ولی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۸۱۴ شماره  ۹۰-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۴۹۵ آقای / خانم محمود پاشنامه فرزند علی۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۶۵ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی ۱۰۴۳۷ 
-اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از معصومه نظری 

احدی از وراث عباس نظری
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۵۶۲۵ شماره  ۹۱-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۶۵۴۷ آقای / خانم ورد علی کاظم زاده فرزند سیف 
الله۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۴۰/۲۶ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی ۱۱۲۴۳ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از 

وراث غلامرضا ولی .
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۰۹۳ شماره  ۹۲-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۹۰۲۱ آقای / خانم سایه حسن زاده فرزند عباس۶دانگ 
یک باب ساختمان بمساحت ۷۷/۵۰ متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
۱۰۸۷۷ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی مع الواسطه از وراث 

اقدس اشراقی.
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۴۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۹۱۸۲ شماره  ۹۳-رأی 
۱۳۹۱۱۱۴۴۳۰۰۰۱۰۰۴۶۳۳ آقای / خانم سید حسین موسوی رابطی فرزند 
سید علوی ۶دانگ یک باب ساختمان بمساحت ۱۷۲/۵۵ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۱۱۰۵۴ -اصلی واقع در بخش۱ ثبت قم خریداری عادی 

مع الواسطه از صندوق ذخیره علوی .
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه۱ قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت 
یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به 
مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است 
که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1394/10/14
تاریخ انتشار دوم: 1394/10/29
  جعفر کاظمی
رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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نفس ها در آمریكا برای اجرای تفاهم برجام حبس شده 
است. جمهوری خواهان و مخالفان برچیده شدن تحریم های 
خصمانه علیه ایران اسلامی خود را به آب و آتش می زنند 
تا این موضوع محقق نشود. نمایندگان كنگره آمریكا به 
بهانه آنچه كه نقض تفاهم برجام در جریان آزمایش موشک 
عماد خوانده می شود ، خواهان وضع تحریم هایی علیه 12 
شخصیت و شركت ایرانی شدند. آمریكا می گوید ایران با 
آزمایش موشک عماد تحریم های قطعنامه شماره 1929 
شورای امنیت سازمان ملل متحد در سال 2010 را تقض 

كرده است. 
به دنبال انتشار خبرهایی درباره قصد آمریكا برای اعمال 
تحریم های جدید علیه برنامه موشكی ایران،  حسن روحانی 
رئیس جمهور ایران به وزیر دفاع دستور داد تولید موشک 
سرعت گیرد.  دیپلمات های جمهوری اسلامی ایران نیز 
در موضع گیری های خود اعلام كردند كه اقدام ایران بنابر 
متن صریح تعهدات ایران ، نقض برجام نبوده است.برخلاف 
برنامه اعلام شده كاخ سفید ، باراک اوباما موضوع مطرحه 
را به تعویق انداخت تا مجادلات آمریكایی ها درباره آزمایش 

موشكی ایران بالابگیرد.
عضوكمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس در 
تشریح آنچه كه در ماجرای تحریم موشكی و لغو آن به وقوع 

پیوسته است ، گفت: در جریان مذاكرات اتمی ایران با گروه 5+1 
طرف مقابل به شدت تلاش می كرد كه موضوع توان موشكی ایران 
در تفاهم نامه بیان شود اما طرف ایرانی اجازه نداد كه طرف مقابل 
در موضوعات دفاعی ورود پیدا كند. عباسعلی منصوری آرانی گفت: 
تیم مذاكره كننده ایرانی همواره بر این موضوع پافشاری كرده بود كه 
توان موشكی و توان نظامی ایران به هیچ عنوان نباید محدود شود.وی 
در ادامه گفت: موضوعاتی كه به دفاع از مرزهای جمهوری اسلامی و 
امنیت ملی ایران مرتبط باشند به هیچ عنوان قابل چانه زنی نبوده ، 
نیست و نخواهد بود. روند توسعه صنایع دفاعی ایران غیرقابل مذاكره 
نیستند و تهران به هیچ عنوان در هیچ مذاكره ای اجازه بحث و 
مذاكره را نمی دهد. نماینده مردم كاشان ، آران و بیدگل با بیان این 
كه مسائل مطرح شده از طرف آمریكایی ها رسما نقض برجام است 
، گفت: در جریان تفاهم برجام خطوط قرمز حاكمیتی ایران حفظ 
شده است.وی این را هم گفت: جمهوری خواهان و صهیونیست ها در 
جریان مذاكرات تمام تلاش خود را به كار بستند كه توان موشكی 
ایران در سطح فعلی حفظ شده یا كاهش یابد اما ایران به هیچ 
عنوان موضوع را نپذیرفت و تنها موضوع موشک هایی با قابلیت حمل 
كلاهک هسته ای مطرح شد كه ایران هرگز به دنبال دستیابی به 
آن نبوده است.عضو كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی گفت: 

آمریكایی ها علی رغم این كه می دانند در مسائل امنیت ملی ایران 
توانایی چانه زنی ندارند اما این مساله منجر به تغییر رویه آنها برای 
محدود كردن قدرت دفاعی ایران نخواهد شد. جمهوری اسلامی 
بدون توجه به تصمیمات غربی ها در حوزه دفاعی و امنیتی تصمیم 
گیری و عمل خواهد كرد.وی كه سابقا رئیس دانشگاه جنگ نیز 
بوده است  با اشاره به دستور رئیس جمهوری ایران مبنی بر لزوم 
تهران  پیش دستانه  اقدام  گفت:  ایران  موشكی  صنایع  گسترش 
موضوعی است كه به صورت مستقیم پاسخ توطئه جدید آمریكایی ها 
را داد. كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس نیز در جهت 
حمایت از گسترش صنایع موشكی ایران و دستور حسن روحانی 
تهیه خواهد كرد كه احتمالا در صحن علنی نیز به امضای دیگر 
نمایندگان خواهد رسید. به گزارش خانه ملت ، منصوری آرانی گفت: 
روند توسعه موشكی ایران به گونه ای است كه ساخت سلاح های 

متعارف برای دكترین دفاعی ایران و بازدارندگی طراحی می شود.
ماجرای شنود نتانیاهو توسط اوباما

روزنامه وال استریت  ژورنال در میان كش و قوس های تحریم 
موشكی ایران در گزارش مفصلی پرده از  جاسوسی آژانس امنیت ملی 
آمریكا از توطئه های ضد ایرانی بنیامین نتانیاهو و ر ژیم صهیونیستی 
علیه مذاكرات اتمی پرده برداشت.موضوع آنچنان برای كنگره آمریكا 
و جدی شده است كه موضوع را مورد پیگر قرار داده اند. تل آویو كه 

از حدود 3سال پیش با واشنگتن وارد مخاصمه شده است ، سكوت 
اختیار كرده است.  منصوری آرانی گفت: آمریكایی ها در جریان 
مذاكرات همواره شاهد رفتارهای صهیونیست ها بودند و به این نقطه 
رسیدند كه تل آویو به دلیل تقابل خصمانه ای كه با جمهوری اسلامی 
ایران دارد را باید زیر نظر داشته باشند. ایران به صورت بنیادین رژیم 
صهیونیستی را یک حكومت نامشروع و اشغالگر می داند. از نگاه 
جمهوری اسلامی ، رژیم صهیونیستی بر مبنای پلیدی شكل گرفته 
است و تمام آوارگان باید برگردند.وی در ادامه گفت: كاخ سفید در 
طول مذاكرات تلاش می كرد برای انعقاد تفاهم برجام یک گام از 
توطئه های رژیم صهیونیستی جلوتر باشد ، همین موضوع نتانیاهو را 
به عنوان دشمن درجه یک منافع ایالات متحده در دستور شنود قرار 
داد.عضو كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای 
اسلامی در ادامه تصریح كرد: اگرچه موضوع پشتیبانی های آمریكا از 
جنایت ها و اقدامات رژیم صهیونیستی موضوع غیرقابل انكاری است 
اما آنها در میان مذاكرات نگران این بودند كه از دوستان خود و از 
پشت خنجر بخورند البته این موضوع به شكل محدودی در ماجرای 
شنود مذاكرات سرّی ایران و آمریكا نیز بروز و ظهور پیدا كرد.وی در 
ادامه گفت: اوباما با توجه به درگیری جمهوری خواهان با دموكرات ها 
احساس می كرد كه نفوذ لابی های صهیونیستی در سیاست داخلی 
آمریكا از بازوی جمهوری خواهان پررنگ تر شده است تا جایی كه 

تلاش می شود رئیس جمهوری ایالات متحده مرعوب شود.
این نماینده مجلس نهم گفت: اوباما در جریان مذاكرات 
می دانست كه اگر در جریان مذاكرات به موفقیت دست 
پیدا نمی كردند آنها قطعا در جریان انتخابات 2016 شانسی 
نخواهند داشت و جمهوری خواهان جنگ طلب به پیروزی 
دست پیدا خواهند كرد. بنابراین ، دموكرات ها برای این كه 
بتوانند موفق از این مذاكرات خارج شوند ، هرگونه مانعی را 
كه احساس می كردند از سر راه بردارند.منصوری آرانی در 
تحلیل عمق شنود نتانیاهو توسط آژانس امنیت ملی ایالات 
متحده و تلاش صهیونیست ها برای جاسوسی از مذاكرات 
اتمی ایران گفت: مجادله جاسوس های آمریكایی و اسرائیلی 
چهره جدیدی از سیاست های این دو متحد را كه به تخاصم 
كشیده شده است را نمایان می كند. عدم اعتمادهای درونی 
آنها نشان داد كه آمریكا و اسرائیل می توانند بر برهه های 
زمانی و براثر تضاد منافع به عنوان یک دشمن عمل می كنند.

ریشه تقلای کاخ سفید
در  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  كمیسیون  عضو 
تحلیل كلی وضعیت پیش آمده و تقلای كاخ سفید گفت: 
با علم به این كه آمریكایی ها هرگز دست از دشمنی با 
جمهوری اسلامی و مردم ایران برنخواهند داشت ، می دانیم 
آنها نیازمند تعامل با تهران برای حل مسائل كلان خاورمیانه 
هستند.منصوری آرانی گفت: ایالات متحده آمریكا با توجه به شرایط 
خاورمیانه و معادلات جهانی اصرار دارد كه تفاهم برجام در جهت 
كاهش تنش ها با جمهوری اسلامی محقق شود.وی تصریح كرد: 
آمریكایی ها در نهایت به این نتیجه رسیده اند كه عربستان یک رژیم 
تروریست پرور است كه امنیت جامعه جهانی را مورد تهدید قرار 
می دهد. سعودی ها كه طالبان و القاعده را ایجاد كرده و در ماجرای 
تروریستی 11سپتامبر نیز مداخله مستقیم داشتند امروز توسط 
داعش مردم عراق و سوریه را سلاخی كرده و امنیت جامعه جهانی 
را مورد تهدید قرار می دهند.نماینده مردم كاشان ، آران و بیدگل 
گفت: ایران به دلیل دارا بودن عمق استراتژیک و قدرت نرم توانایی 
حل معادلات درهم تنیده خاورمیانه را دارد.منصوری آرانی با انتقاد 
شدیدالحن از بی اعتنایی آمریكا به تشكیل داعش ظرف سال های 
گذشته گفت: واشنگتن و كشورهای اروپایی به این نتیجه رسیده اند 
كه تنها و تنها جمهوری اسلامی است كه توانایی و عزم لازم برای 
برخورد با تروریست های تكفیری داعش را دارا هستند.وی در نهایت 
گفت: معادلات جهانی به گونه ای است كه واشنگتن به دنبال تعامل 
با جمهوری اسلامی است. در این میان كشورهای اروپایی كه بیش 
از دیگر كشورها تبعات جنگ خاورمیانه را تحمل می كنند به شركای 

آمریكایی خود در این رابطه فشار وارد می كنند.

شورای عالی سیاستگذاری قصد دارد بعد از تعیین  تکلیف 
نامزدها و بعد از مشخص شدن کاندیداهای تایید شده وارد 
تعیین مصادیق شود؛ مصادیقی که به گفته عبدالله ناصری، 
رای آوری  اصلاح طلبان  سیاستگذاری  شورای عالی  عضو 
آنها بعد از شاخص های کلی اصلاح طلبی مورد توجه است. 
از سویی به نظر می رسد با توجه به شرایط جدید و افزایش 
چشمگیری که برای ثبت نام خبرگان ایجاد شد شورای عالی 

قصد دارد به این انتخابات هم ورود پیدا کند.

شورای عالی سیاستگذاری انتخابات اصلاح طلبان بعد از 
ثبت نام کاندیداها چه فعالیتی انجام می دهد؟

شورای عالی سیاستگذاری و كارگروه های آن فعالیت های خود 
را ادامه می دهند. در حال حاضر بیشتر منتظر 18 بهمن و اعلام 
نهایی نامزد ها هستیم كه از این زمان به بعد كار اصلی ما شروع 
خواهد شد. در حوزه های انتخابیه ای كه بیش از یک یا دو نماینده 
در مجلس حضور دارند، مشكل چندانی وجود ندارد، چون میزان 
ثبت نام ها هم محدود بوده است، اما مشكل بیشتر در حوزه های تک 
انتخابیه است كه در این حوزه ها تورم ثبت نام هم بالاست، البته در 
این مورد هم شوراهای استانی تصمیم گیری خواهند كرد. معیار های 
اصلی این تصمیم گیری هم میزان رای آوری و البته شاخص های كلی 
اصلاح طلبی است. از این به بعد وارد تبلیغات عمومی و نه تبلیغات 
مصداقی خواهد شد. اتفاق دیگری هم كه كار را سنگین تر می كند 
بحث خبرگان است. این دفعه خبرگان هم برای تهران و هم شهرهای 
بزرگ اتفاق مهمی است. فعلا همه درگیر روند ارزیابی صلاحیت ها 

هستند تا كار را شروع كنند.

آیا شورای عالی سیاستگذاری وارد تعیین مصادیق شده  
است؟

بحث های كلی در شورا مطرح شده است، اما هنوز وارد مصادیق و 
گفت وگو با افراد نشده ایم. تا پیش از ثبت نام ها گفت وگوها و رایزنی ها 
بر اساس راضی كردن افراد جهت ثبت نام بود. گرچه میزان انتظار و 
برآورد اصلاح طلبان از ثبت نام ها خیلی بیشتر بود. شاید یكی از دلایل 

آن هم تجربه انتخابات های گذشته بود.

یعنی انتظار ثبت نام بیش از این تعداد را داشتید؟
از  می توانند  كه  رای آوری  شاخص  نامزدهای  ثبت نام  تعداد 

فیلترهای نظارتی عبور كنند می توانست بیشتر باشد كه البته این 
موضوع نه تنها برای اصلاح طلبان، بلكه برای جامعه اتفاق خوبی 
نیست. از آن طرف هم افرادی مثل باهنر ثبت نام نكردند. به هر روی 
باهنر شخصیتی بود كه می توانست در مجلس و در مقابل جریان های 

تندرو تاثیر گذار باشد.

چه چهره های شاخصی بودند که با آنها رایزنی شد، اما 
ثبت نام نکردند؟

اسم نمی برم اما به هر صورت تعداد قابل توجهی از وزرا، استانداران 
و معاونان در 30 سال گذشته حضور داشتند كه با توجه به شرایط 
حساس كشور انتظار می رفت برای انتخابات ثبت نام كنند. به طور كلی 
فضای بی تفاوتی، فضای عمومی در جامعه است و فقط به انتخابات 
ارتباط ندارد. در همه عرصه های اجتماعی فضای بی تفاوتی را شاهد 

هستیم و این پدیده از نظر جامعه شناسی خطرناک است.

به عدم ثبت نام باهنر اشاره کردید. تحلیل شما از این 
ثبت نام نکردن چیست؟ فکر می کنید نبود افرادی مثل باهنر 

چقدر در آرایش سیاسی مجلس دهم تاثیرگذار است؟
درست است كه باهنر دغدغه ای مثل رد صلاحیت نداشت كه 
البته فكر می كنم این بار با توجه به پرونده 170 نفر و پرونده رحیمی 
باهنر ثبت نام نكرد. اما موضوع دیگری هم كه وجود دارد این است كه 
چون لاریجانی از باقی اصولگرایان جدا شده و عملا جریان اصولگرای 
معتدل را حمایت می كند وارد موضوع انتخابات نشده تا از پشت پرده 

این جریان را به صورت چراغ خاموش هدایت كند.

شورای عالی سیاستگذاری به بحث خبرگان هم ورود پیدا 
می کند؟

شورای عالی سیاستگذاری فعلا بحث مجلس را در دستور كار قرار 

داده است. تا به حال وارد بحث خبرگان نشده است. اما این بار ممكن 
است با توجه به وضعیت پیش آمده، اهمیتی كه پیدا كرده است 
و نسل جدیدی كه ثبت نام كرده اند كه به قول آقای جنتی اتفاق 
پیش بینی ناپذیری بوده، ممكن است به خبرگان هم ورود پیدا كنیم. 
البته این مستلزم تایید صلاحیت چهره های جدیدی است كه به 

خبرگان ورود پیدا كرده اند.

باتوجه به چهره های اصلاح طلبی که ثبت نام کردند، فکر 
می کنید امسال بحث رد صلاحیت های گسترده چقدر جدی 

است؟
نگرانی جدی است، اما تعامل هم صورت می گیرد. تعامل با 
شورای نگهبان و خارج از شورای نگهبان اتفاق افتاده است. اعضای 
شورای عالی سیاستگذاری اصلاح طلبان كار را دنبال می كنند، اما 

واقعیت این است كه تا این لحظه نگرانی ها جدی است.

قبل از انتخابات بحثی مطرح بود که اصلاح طلبان معتقد 
بودند آنقدر نیرو برای ثبت نام دارند که حتی اگر چهره های 
شاخص شان هم رد صلاحیت شوند، چندان تاثیری بر حضور 
با توجه به میزان ثبت نام ها آیا هنوز این  آنها نمی گذارد. 

امیدواری وجود دارد؟
اگر بخواهم صادقانه جواب بدهم؛ نه. بی تفاوتی كه پیش از این 
گفتم وجود داشت و خیلی ها راضی نشدند رد صلاحیت در پرونده 
سیاسی و رزومه شان مهر بخورد و این امر باعث شد بسیاری ثبت نام 
نكنند، اما این گونه هم نیست كه دست اصلاح طلبان خالی باشد. همه 
چیز موكول شده به اینكه حاكمیت و مراجع ذی ربط چطور رفتار 
می كنند. خصوصا دولت نقش موثر و نقش اول تعامل و رایزنی با 
شورای نگهبان را بر عهده دارد. باید دید دولت چقدر آمادگی دارد 
در مقابل تجربه تلخ گذشته مقاومت كند. به هر حال كف و سقفی 
مدنظر داشتیم كه كف آن حتما به دست خواهد آمد و مجلس نهم 

تكرار نخواهد شد.

سیاستگذاری  شورای  برنامه  اولین  بهمن   18 از  بعد 
چیست؟ چه زمانی باید منتظر انتشار لیست تهران باشیم؟

در حال حاضر احزاب و گروه ها لیست ها را به شورا داده اند و 
بهمن  از 18  بعد  اما  است،  گرفته  صورت  اجمالی  بررسی های 

تصمیمات نهایی گرفته می شود

آدابِ اعتراض 
اقدام معترضان به اعدام شیخ نِمِر در حمله و به آتش كشاندن سفارتخانه عربستان 
سعودی در تهران نه تنها كاری غیرمتمدنانه و ضدقانون بود بلكه بهانه را به مقام های 
سعودی داد تا با برجسته سازی این رخداد، نگاه ها را از موضوع اعدام شیخ نمر دور كنند. 
دیروز شنبه دوازدهم دی ماه 1394 خورشیدی وزارت كشور عربستان طی بیانیه ای 
از اجرای حكم اعدام شیخ نمر باقر النمر رهبر شیعیان عربستان به همراه 46 تن دیگر خبر 
داد؛ افرادی كه دولت عربستان از آنها به عنوان تروریست یاد كرد. حال آنكه شیخ نمر در 
طول دوره ی اعتراضی هرگز دست به سلاح نبرد و در اعتراض به سیاست های سركوب 

گرایانه و تبعیض آمیز آل سعود مبارزه مسلحانه را جایز نشمرد.
پس از انتشار خبر اعدام این روحانی سرشناس شیعه، تظاهرات گسترده ای علیه نقض 
حقوق حكومت آل سعود در منطقه شیعه نشین قطیف عربستان، عراق و همچنین ایران 
صورت گرفت. گفته می شود كه معترضان به این اقدام ریاض در مشهد، پرچم عربستان 
را پایین كشیدند. همچنین با پرتاب آتش به سمت كنسولگری آن كشور، قسمت هایی 
از این ساختمان در آتش سوخت. در اقدامی مشابه شماری از معترضان در تهران نیز وارد 
سفارتخانه عربستان شدند و بخش هایی از سفارتخانه را به آتش كشیدند؛ اقدام هایی كه با 

دخالت نیروی انتظامی پایان یافت. در این ارتباط بیان چند نكته ضروری است:
1-باید در نظر داشت كه بین اعتراض مسالمت آمیز به منظور بیان و تاثیرگذاری نظر با 
اقدام های قانون شكنانه و خشونت آمیز مرزی آشكار وجود دارد. بدون شک وقتی حركت 
اعتراضی از چارچوب تعیین شده خود فراتر رود نتیجه ای عكس خواهد داد. بدتر زمانی 

است كه اشغال سفارتخانه ها به عرف و رویه ای اعتراضی تبدیل شود. 
 به گزارش ایرنا ،چهار سال پیش بود كه گروهی معترض به سیاست های انگلیس با 
حمله به سفارت این كشور برای ساعت هایی آن را اشغال كردند و به تخریب اموال موجود 
در آن دست زدند؛ موضوعی كه باعث شد تهران- لندن روابط عالی دیپلماتیک خود را قطع 
و سفارت های خود را تعطیل كنند. از آن تاریخ روابط ایران و انگلیس در سطح كاردار غیر 
مقیم كاهش یافت. ورود دانشجویان معترض به سفارت انگلیس باعث شد تا شورای امنیت 

سازمان ملل متحد نیز به اتفاق آرا با صدور قطعنامه ای آن را محكوم كند.
حال پس از سپری شدن چهار سال از تعطیلی سفارتخانه ها و رایزنی های بسیار در 
دولت یازدهم، در نهایت چند ماه پیش سفارتخانه های این 2 كشور بر روی هم باز شدند. 
اكنون این رویداد دیگربار تكرار شده است و تكرار رخدادهایی از این دست بر كشور و منافع 

ملی اثرهای نامطلوب برجای خواهد گذاشت. 
با درک هزینه های ناشی از تندروی، سران جمهوری اسلامی همواره بر پرهیز از 
رفتارهای احساسی تاكید كرده اند. مردادماه سال 91 رهبر معظم انقلاب در جمع هزار 
نخبه و فعال دانشجویی نیز صراحتا مخالفت خود با تسخیر سفارت انگلیس را اعلام كردند. 
2-از منظر حقوق بین الملل نیز چنین اقدام هایی توجیه پذیر نیست. ایران از سال 
1353پس از تصویب مجلس شورای ملی به كنوانسیون وین پیوست و متعهد به اجرای 

مفاد مندرج در آن شد. 
برپایه ماده 22 كنوانسیون وین مكان های ماموریت غیرقابل تعرض خواهند بود. ماموران 
دولت پذیرنده نمی توانند به آنها وارد شوند مگر با رضایت رییس ماموریت. همچنین 
دولت پذیرنده متعهد است كلیه اقدام های لازم را جهت مراقبت از مكان های ماموریت 
در مقابل هرگونه مزاحمت یا صدمه به عمل آورد. در ادامه این ماده آمده است كه مكان 
های ماموریت، اموال و اثاثیه داخل آن ها و وسایل نقلیه ماموریت مصون از بازرسی، ضبط 

و مصادره یا اقدام های اجرایی هستند.
همچنین بر اساس ماده 29 كنوانسیون وین، اعضای نمایندگی دیپلماتیک مصون 
هستند. دولت پذیرنده باید با این افراد با احترام مقتضی رفتار كند و كلیه اقدام های لازم 
را در جهت پیشگیری از لطمه به شخصیت، آزادی یا شان ایشان معمول دارد كه البته این 
نوع مصونیت متفاوت از مصونیت قضایی است. همچنین در ماده 30 این كنوانسیون به 
مصونیت اقامتگاه شخصی نمایندگان دیپلماتیک اشاره شده است كه اقامتگاه شخصی این 
نماینده ها از همان مصونیت و حفاظت مكان های ماموریت برخوردار است. همچنین اوراق، 

مكاتبه ها و دارایی وی نیز برخوردار از مصونیت است. 
بنابراین، مشاهده می شود كه هر گونه اقدام در خدشه به سفارتخانه ها و كنسولگری 
ها از دیدگاه حقوق بین الملل رد شده است. افزون بر آن، در صورت ادامه چنین روندی 
خطر مقابله به مثل طرف مقابل نیز وجود دارد. همان طور كه جمهوری اسلامی هرگز 
تحمل نمی كند كه سفارتخانه اش در كشورهای دیگر مورد تهاجم و تجاوز قرار گیرد باید 
تصمیمی جدی در برابر افرادی بگیرد كه خودسرانه به حریم مصون اماكن دیپلماتیک 

تجاوز می كنند. 
3-اقدام نسنیجده و هیجانی معترضان در ورود به سفارت و كنسولگری عربستان باعث 
شد تا نوک پیكان اتهام علیه ایران برگردد. سران عربستان كه تاكنون نزد جهانیان محكوم به 
نقض حقوق بشر و آزادی بیان بودند اینک امكان آن را یافته اند تا از موقعیت متهم به شاكی 
تغییر جایگاه دهند و با فضاسازی و جریان سازی رسانه ای خود نقض حقوق بین الملل 
ایران را برجسته سازی كنند. حتی احتمال آن می رود كه سرویس های امنیتی عربستان 
در شكل گیری و نیز تشدید اعتراض ها با هدف تعرض به سفارتخانه این كشور نقش داشته 

باشند تا با تقویت خطر ایران هراسی، خود در حاشیه ای امن قرار گیرند.
4-در مجموع، جای تعجب نیست افرادی چون »فدریكا موگرینی« مسوول سیاست 
خارجی اتحادیه اروپا و نیز وزارت امور خارجه آمریكا كه تا دیروز اقدام ریاض را محكوم 
و اعدام شیخ نمر را اقدامی ضدحقوق بشری و افزاینده اختلاف های مذهبی معرفی می 
كردند اینک تغییر موضع دهند. ضمن آنكه ورود به سفارتخانه ها به خاطر اعتراض تصویری 
زشت و غیرمتمدنانه از مردم كشورمان نزد جهانیان ترسیم می كند و مشروعیت اعتراض 

ها را نیز زیر سوال می برد. 
بی تردید شیخ نمر در كشوری خشونت طلب، پیام مبارزه در چارچوب را منعكس كرد. 
او حتی به رغم حبس ها و شكنجه ها هرگز دست به سلاح و اقدام های خشونت آمیز و 
مسلحانه نزد. از این رو، اقدام های افراطی و خشونت طلب در احقاق حق این عالم برجسته 

چه بسا كه حقانیت پیام های مبارزاتی وی را زیر سوال برد. 

بروجردی: 

نباید فرصت برای سوءاستفاده 
عربستان ایجاد شود 

رییس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی گفت: اقدامی 
كه در مورد سفارت عربستان صورت گرفت اقدام نادرستی بوده است و تعرض به نمایندگی 

كشور دیگری بود.
علاءالدین بروجردی در گفتگو با خانه ملت، با اشاره به اینكه هر گونه تجمع با مجوز مورد 
حمایت قانون است گفت: با توجه به آزادی های  تعریف شده و قانونمند در كشوربرگزاری 
تجمع مجوز دار مجاز است.نماینده مردم بروجرد در مجلس شورای اسلامی در عین حال 
ادامه داد: اما هر گونه اقدام خارج از چارچوب قانونی و تعرض به مراكز دیپلماسی كه مورد 
حمایت جمهوری اسلامی ایران است  و امر متقابلی است  و ما هم در آن كشورها نمایندگی 
داریم خلاف قوانین جمهوری اسلامی ایران و خلاف مصالح است.بروجردی گفت: اقدامی 
كه در مورد سفارت عربستان صورت گرفت اقدام نادرستی بوده است و تعرض به نمایندگی 
كشور دیگری بود.رییس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی 
گفت: علیرغم اینكه مواضع ایران نسبت به دولت عربستان كاملا مشخص و روشن است اما 

نباید به گونه ای عمل كنیم كه موجب شود دیگران علیه ایران سوء استفاده كنند.

نایب رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس :

حمله به سفارت عربستان اقدام عجولانه ای بود
نایب رئیس كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس، با بیان اینكه حمله به 
سفارت عربستان اقدام عجولانه ای بود، گفت: قطعا هر اقدام احساسی كه در آن به منافع 

ملی توجه نشود، برای كشور عوارض و هزینه بسیاری دارد. 
حسین سبحانی نیا در گفت وگو با خانه ملت، با اشاره به اعتراض شنبه  شب گذشته 
جمعی از مردم كشورمان در مقابل سفارت عربستان در تهران و همچنین كنسولگری این 
كشور در مشهد مقدس در پی اعدام شیخ نمر روحانی برجسته شیعه توسط حكومت آل 
سعود، گفت: اتفاقات روز شنبه در سفارتخانه عربستان درتهران و مشهد و آتش كشیدن 
ساختمان ها، اقدامی نادرست و عجولانه بوده است.نماینده مردم نیشابور و فیروزه در مجلس 
شورای اسلامی، ادامه داد: قطعا هر اقدام احساسی كه در آن به منافع ملی توجه نشود، برای 
كشور عوارض و هزینه بسیاری دارد، از این رو به طور حتم اعتراضات مردم ایران می بایست از 
طریق دیپلماتیک و از مسیر وزارت خارجه عبور می كرد.وی گفت: بعد از شهادت شیخ نمر، 
عملا توپ در زمین حكومت آل سعود افتاده بود، اما با اتفاقات روز گذشته عربستان خود را 
پشت این حوادث پنهان كرده و این به ضرر جمهوری اسلامی است و آل سعود نیز از روز 
گذشته منتظر چنین فرصتی بوده است.سبحانی نیا ادامه داد: منتهی اگر نظام به این نتیجه 
رسید كه دیگر فضایی برای تعامل و كار دیپلماتیک میان ایران و عربستان وجود ندارد، آن وقت 
دولت، مجلس و دستگاه های مربوطه می توانند در این حوزه تصمیم گیری كنند.نایب رئیس 
كمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس،تصریح كرد: در شرایط كنونی وزارت خارجه 

باید اقدامی را در شأن جمهوری اسلامی و اعتراضات مردمی انجام دهد.

عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد :

رفتار دیپلماتیک برای اعتراض  به شهادت نمر
عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاكید كرد: جمهوری اسلامی ایران در 

اعتراض به شهادت شیخ نمر رفتار دیپلماتیک اتخاذ كند. 
محمد حسین فرهنگی در گفت و گو با خانه ملت با اشاره به اعتراضی های مردم بعد از 
به شهادت رسیدن شیخ نمر گفت: انتظار می رود در واكنش به جنایتی كه اخیرا عربستان 
انجام داد، جمهوری اسلامی ایران رفتاری دیپلماتیک باشد.نماینده مردم تبریز، آذر شهر 
و اسكو با اشاره به رفتارهای مردم در اعتراض به جنایت اخیر آل سعود تاكید كرد: باید 
اعتراض های مردم در افكار عمومی جهان به خوبی منعكس شود كه این كار وظیفه و 

رسالت رسانه ها است.

نکته

اخبار

وزارت كشور عربستان سعودی روز شنبه )دوازدهم دی ماه( در 
بیانیه ای رسمی اعلام كرد، شیخ نمر باقر النمر روحانی سرشناس 
شیعی عربستان به همراه 46 تن دیگر اعدام شده است. بر پایه بیانیه 
این وزارتخانه، این اعدام ها در ریاض پایتخت عربستان و 12 منطقه 
دیگر انجام شده است. خبر اعدام این روحانی سرشناس شیعی در 
حالی اعلام شد كه پیش از این و با وجود تایید حكم اعدام وی از 
سوی دادگاه جزایی سعودی، بسیاری از علما و سیاستمداران جهان 
اسلام و جهان غرب خواستار لغو حكم اعدام وی از سوی پادشاه 
عربستان شده بودند. به همین دلیل، اعلام خبر اعدام این مرجع 
شیعی شوک بزرگی نه تنها برای مسلمانان جهان، بلكه حتی برای 
بسیاری از سیاستمداران غربی و سازمان های حقوق بشری بود. 
به همین دلیل، بسیاری از علمای شیعه و سنی و سیاستمداران 
كشورهای اسلامی و جهان غرب و همچنین سازمان های حقوق 
بشری بلافاصله پس از اعلام خبر حكم اعدام شیخ نمر، مراتب 
اعتراض و بیزاری خود را نسبت به این حكم اعلام كردند.در این 
رستا، »فدریكا موگرینی« مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا این 
اقدام عربستان را نقض آشكار حقوق بشر اعلام كرد. در بیانیه ای 
كه مسوول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در این زمینه صادر كرده، 
آمده است: اقدام عربستان در اعدام آیت الله نمر نگرانی های جدی 
را پیرامون آزادی بیان و احترام به حقوق مدنی و سیاسی اساسی 
و مهم و صیانت از آن ها ایجاد كرده است.در بیانیه موگرینی اشاره 
شده است كه، اعدام شیخ نمر دارای ظرفیت شعله ور كردن تنش 
های بیشتر بوده و تبعات آن بر منطقه تأثیرگذار خواهد بود.دیده 
بان حقوق بشر و سازمان عفو بین الملل نیز مراتب اعتراض خود را 
نسبت به اعدام شیخ نمر اعلام كرده اند. در این زمینه، دیدبان حقوق 
بشر اعلام كرد با اعدام این روحانی شیعه، نا آرامی های عربستان 
از بین نخواهد رفت و اعدام جمعی پرونده مساله دار عربستان را 
لكه دارتر خواهد كرد. سازمان عفو بین الملل نیز اعدام شیخ نمر را 

سیاسی خوانده است.
شیخ نمر باقر نمر شیخ نمر متولد سال 1959 میلادی بود و 
هنگام اعدام 56 سال داشت. او در منطقه العوامیه در منطقه شیعه 

نشین قطیف و در خانواده ای روحانی متولد شده بود.
وی كه رهبری شیعیان عربستان را در دست داشت، در سال 
2012 و پس از آغاز خیزش های مردمی علیه سیاست های 
سركوب گرایانه آل سعود به اتهام رهبری آشوب و ناآرامی در مناطق 
شیعه نشین، دستگیر شده بود. شیخ نمر كه از منتقدان اصلی 
سیاست های سركوب گرایانه و تبعیض آمیز آل سعود بود، پیش از 
این نیز در سال های 2004، 2006، 2008 و 2009 بازداشت شده 
بود و مدتی را در زندان های آل سعود سپری كرده بود. شیخ نمر 

همچنین منتقد سیاست های عربستان سعودی در منطقه بود و به 
شدت از سیاست عربستان در سركوب معترضان شیعه در بحرین 
انتقاد می كرد. اقدام عربستان در اعدام شیخ نمر را می توان در ادامه 
سیاست های تهاجمی و تفرقه افكنانه آل سعود به شمار آورد كه 
پس از روی كار آمدن »سلمان بن عبدالعزیز« بیش از پیش حالتی 
تهاجمی به خود گرفته است. عربستان سعودی كه جنگی ناموفق 
را در یمن شروع كرده و پس از 10 ماه درگیری در این كشور به 
هیچ كدام از اهداف خود دست نیافته است، تلاش دارد با تقویت 
جریان های تكفیری و القای تنش شیعی-سنی در جهان اسلام، 
نه تنها اهداف توسعه طلبانه و تجاوزكارانه خود را پیش ببرد، بلكه 
تلاش دارد از این راه شكست های خود در سیاست های منطقه ای 
را جبران كند و با منحرف كردن ذهن های داخلی و خارجی ناظران 
سیاست های آل سعود، این شكست ها را در سایه تشدید تنش 
های درون اسلامی سرپوش گذارد. این كشور كه اقدامی ناموفق 
در برانداختن نظام سیاسی سوریه داشته و تلاش هایش برای ناكام 
گذاشتن دولت مركزی عراق ناكام شده است، خود را بازنده اصلی 
تحولات جهان اسلام می بیند و اكنون به عنوان عامل اصلی ترویج 

ایدئولوژی تكفیری شناخته می شود.
برای جبران این شكست ها، تیم جدید سیاست خارجی این 
كشور تلاش كرد با ماجراجویی در یمن، خود را حافظ نظم منطقه 
ای در جهان عرب معرفی كند. اما به گواه سازمان های بین المللی و 
سیاستمداران غربی دستاورد عربستان در یمن، كشته شدن هزاران 
غیر نظامی و افزایش نفوذ و حضور گروه های تكفیری در این كشور 

بوده است. 
بنابراین، عربستان سعودی در تمامی جبهه های منطقه ای 
خود را بازنده اصلی می بیند. اما باور این مساله برای شاهزاده 
های سعودی بسیار دشوار است. این در حالی است كه سیاست 
تهاجمی تیم جدید سیاست خارجی عربستان منتقدان بسیاری 
در میان خاندان سعود دارد كه موجب شكاف و چنددستگی در 
میان آن ها شده است. در كنار اختلاف های درون خاندانی، افت 
شدید قیمت نفت و كاهش درآمد نفتی عربستان همزمان با هزینه 
های سرسام آور نظامی در یمن، كسری شدید بودجه را برای 
عربستان به ارمغان آورده كه موجب كاهش خدمات رفاهی در 
عربستان شده است؛ امری كه دامنه نارضایتی های مردمی از 

خاندان سعود را افزایش داده است. در چنین شرایطی، هیات 
حاكمه عربستان با اعدام شیخ نمر نه تنها تلاش می كند نگاه ها 
از ناكارآمدی های سیاسی، اقتصادی و نظامی را به سوی شكاف 
نشان دهد  دارد  بلكه تلاش  مذهبی شیعی-سنی سوق دهد، 
همچنان در مقابله با مخالفان با قاطعیت عمل می كند و هرگونه 
مخالفت با سیاست های هیات حاكمه هزینه های سنگینی در 
پی خواهد داشت. اما فارغ از اینكه هیات حاكمه عربستان با چه 
توجیه و هدفی دست به اعدام شیخ نمر زده است، این اقدام 
پیامدهای سیاسی، امنیتی و اجتماعی بسیاری را چه در داخل 
عربستان، چه در منطقه و چه در سطح جهانی برای آل سعود 

در پی خواهد داشت.
در سطح داخلی شاهد تشدید اعتراضات شیعیان عربستان علیه 
هیات حاكمه این كشور خواهیم بود و به احتمال زیاد، دامنه این 
اعتراضات از یک اعتراض مدنی به سمت اعتراضاتی خشونت آمیز 
خواهد رفت كه دامنه آن می تواند حتی به تلاش های جدایی 
طلبانه شیعان عربستان نیز كشیده شود. این مساله به ویژه زمانی 
اهمیت می یابد كه در نظر داشته باشیم شیعیان عربستان تاكنون 
تمام تلاش خود را كرده اند تا نشان دهند با وجود اختلاف با هیات 
حاكمه این كشور، پایبند به تمامیت سرزمینی عربستان هستند. 
اعدام شیخ نمر اما می توان نقظه آغاز جدایی سرزمینی شیعیان 
عربستان از سنی های این كشور باشد. در سطح منطقه ای نیز 
شاهد افزایش تحركات شیعیان منطقه علیه آل سعود خواهیم 
بود. اگر این مساله را در نظر داشته باشیم كه اطراف عربستان را 
كشورهایی تشكیل داده اند كه یا اكثریت آن ها را شیعیان تشكیل 
می دهند )مانند ایران و عراق و بحرین و یمن( یا شیعیان در آنجا 
اقلیت بزرگی به شمار می روند)مانند كویت(، اعدام شیخ نمر می 
تواند خشم این جمعیت بزرگ شیعه را علیه عربستان بسیج كند 
و فشارهای بسیاری را چه در عرصه سیاسی و چه در عرصه عملی 
بر عربستان وارد كند. كمترین این اقدام های عملی در این زمینه، 
تشدید انگیزه شیعیان یمنی برای مبارزه با عربستان خواهد بود.

در سطح جهانی نیز می توان به افزایش فشارهای جامعه جهانی 
به عربستان برای پایان دادن به سیاست های سركوب گرایانه و 
تنش آلود این كشور در منطقه خاورمیانه اشاره داشت كه نمونه 
آن را می توان در اعتراض اتحادیه اروپا و سازمان های بین المللی 
مانند دیده بان حقوق بشر و سازمان عفو بین الملل به اعدام شیخ 
نمر مشاهده كرد. بنابراین، بر خلاف تصور هیات حاكمه عربستان، 
اعدام شیخ نمر هزینه های بسیاری برای عربستان به دنبال خواهد 
داشت كه می تواند به شكست كامل سیاست های منطقه ای و 

داخلی آن ها بینجامد.

پشت پرده کشمکش آمریکایی ها در اجرای تفاهم برجام 

نیاز واشنگتن به تعامل با تهران 

عبدالله ناصری پاسخ می دهد

اصلاح طلبان چگونه می آیند؟

اعدام شیخ نمر؛ ضعف آل سعود
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چون برادرت از تو روى گرداندَ
 خود را به او نزدیك كن و چون بخُل ورزد

 به او بخشش كن.

دوشنبه  چهاردهم دیماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3905 روزنامه

ثبت روزانه 432 طلاق در كشور
 گفته می شود : مدیركل آسیب های اجتماعی سازمان بهزیستی كشور با بیان اینكه براساس 
آمار ثبت احوال در هر ساعت بطور متوسط 18 طلاق در كشور به ثبت می رسد گفت: در طول 24 
ساعت شبانه روز نزدیک به 432 واقعه طلاق در كشور رخ می دهد. ولی الله نصر شنبه شب در جمع 
خبرنگاران استان یزد با بیان اینكه متاسفانه پدیده طلاق رو به افزایش است افزود: در 9ماهه امسال 
نسبت به كل سال گذشته 4.2 درصد طلاق در كشور رشد داشته است.وی اظهار كرد: كمترین میزان 
طلاق مربوط به استانهای یزد و سیستان و بلوچستان، بیشترین مربوط به تهران و كرج به ازای جمعیت 
آنهاست.نصر با اشاره به اینكه در كل كشور به ازای هر 4.2 ازدواج یک مورد طلاق صورت می گیرد 
افزود: در تهران به ازای هر 2.8 ازوداج یک طلاق و در البرز هم به ازای هر 3.1 ازدواج یک طلاق رخ 
می دهد.وی اظهار كرد: بیشترین وقوع طلاق ها مربوط به یكسال اول زندگی زوج ها است كه 14 

درصد طلاق ها مربوط به یكسال اول و بعد پنج سال زندگی مشترک است.

جنجال بازیگر زن لبنانی و مرد مشهدی! 
 گفته می شود :  باز هم شتاب زدگی و به قول معروف "جوگیری" هموطنانمان در فضای مجازی 
خبرساز شده و می رود تا حماسه ای دیگر توسط ایرانیان در فضای مجازی رقم بخورد. پس از ماجرای 
مجری برزیلی، والیبالیست ایتالیایی، لیونل مسی و داور استرالیایی، حالا نوبت به رعنا حربی، خوانندۀ 
زن لبنانی رسیده كه در واكنش به پایین كشیده شدن پرچم كنسولگری عربستان در مشهد در پیامی 
در توییتر به شوخی گفته بود كه با مردی كه اینكار را كرده ازدواج می كند. این شوخی ساده به سرعت 
توسط سایتهای خبری ایرانی منعكس شد و خیلی زود به یكی از پربیننده ترین خبرهای این سایت ها 
تبدیل شد. در پی این اتفاق، هموطنان آستین بالا زدند و با هجوم به صفحه های این خواننده در فضای 
مجازی، سعی دارند دست او را در دست مرد پایین كشندۀ پرچم عربستان بگذارند. تا جایی كه رعنا 
حربی مجبور به نشان دادن واكنش شد گفت خدای من اوضاع از كنترل خارج شده. توییتم از فیسبوک 
و سایت های خبری ایرانی و اینستاگرام سر درآورده. صندوق پیامهام داره منفجر میشه. شوخی كردم! 

بازگشت فرزند مفقودالاثر آیت الله مهدوی كنی بعد از 32 سال
 گفته می شود :  دیروزپس از اقامه نماز ظهر و عصر در معراج شهدای تهران خانواده شهید علیرضا 
كنی پس از 32 سال برای نخستین بار با شهیدشان دیدار كردند. شهید علیرضا كنی متولد 1344 در 
تهران بود كه در سن 17 سالگی در جبهه حضور یافت و با حضور در عملیات والفجر 2 در سال 1362 
در منطقه عملیاتی حاج عمران به شهادت رسید و پیكرش به مدت 32 سال در منطقه باقی ماند. 
این شهید از رزمندگان لشكر 10 سیدالشهدا )ع( بود. در لحظه دیدار پیكر شهید علیرضا كنی خواهر 
این شهید در سخنان كوتاهی در حالی كه می گریست و پیكر كفن شده را در آغوش داشت می گفت 
الهی كه من قربان تن خسته تو بشوم. بابا چشم انتظارت بود و رفت. اما ما نیز تا همین امروز به یاد تو 
بودیم. مسئولان معراج شهدا پلاک، قمقمه و خمیردندان همراه شهید علیرضا كنی را به خانواده این 

شهید تقدیم كردند.

سوشا مکانی بازداشت شد
 گفته می شود : سوشا مكانی كه دیروز در دادسرای فرهنگ و رسانه حضور یافته بود پس از ارائه 
توضیحاتی درباره انتشار عكس های خصوصی اش در شبكه های اجتماعی، بازداشت شد..مكانی پس از 
قرار بازداشت بازپرس، به این حكم اعتراض كرد ولی با این حال باید راهی زندان شود و ظرف چند روز 
آینده حكم نهایی وی صادر خواهد شد. خبرگزاری میزان ظهر یكشنبه با انتشار خبری،بازداشت سوشا 
مكانی دروازه بان ملی پوش پرسپولیس را تایید كرد. این درحالی است كه یک منبع آگاه قضایی در 
گفت وگو با خبرنگار میزان گفت: قرار بازداشت موقت سوشا مكانی ظهردیروز به علت داشتن شاكی 
خصوصی صادر شده و وی با صدور قرار بازداشت به زندان رفت.  حسین عبدی سخنگوی هیات مدیره 
باشگاه پرسپولیس،گفت: از شنیدن خبر بازداشت سوشا مكانی شوكه شدم و نمی دانم چه باید بگویم.

مرگ نزدیک به 12 هزار نفر در حوادث رانندگی 
 گفته می شود : پزشكی قانونی از مرگ 11 هزار و 866 نفر در حوادث رانندگی هشت ماهه 
امسال خبر داد و این عدد در مقایسه با مدت مشابه سال قبل از كاهش 2.7 درصدی جانباختگان 
حكایت دارد. به گزارش ایسنا، درهشت ماهه سال جاری از كل تلفات حوادث رانندگی9082 نفر مرد و 
2784 نفر زن بودند. در این مدت استان های فارس با 1004، خراسان رضوی با 987 و تهران با 848 
نفر بیشترین و استان های ایلام با 97، كهگیلویه و بویراحمد با 125 و اردبیل با 141 فوتی كمترین 
آمار تلفات حوادث رانندگی را داشته اند. از كل تلفات حوادث رانندگی 8 ماهه امسال، 7770 نفر در 
مسیرهای برون شهری، 3150 نفر در محورهای دورن شهری، 898 نفر در مسیرهای روستایی و 48 

نفر در مسیرهایی نامعلوم جان خود را از دست داده اند. 

احتمال واگذاری مجدد سرخابی ها 
 گفته می شود :  رئیس سازمان خصوصی سازی از امكان اصلاح مصوبه هیات دولت در خصوص 
واگذاری سرخابی ها خبر داد و گفت: مقدماتی فراهم شده است كه اگر هیات دولت اراده كند، مصوبه 
تبدیل باشگاه های استقلال و پرسپولیس به باشگاه های فرهنگی اصلاح می شود كه در صورت اصلاح 
مصوبه، مزایده این دو باشگاه را ادامه خواهیم داد.میر علی اشرف عبدالله پوری حسینی ، از احتمال 
واگذاری مجدد سرخابی ها خبر داد و گفت: در حال حاضر مصوبه هیات دولت در خصوص خارج شدن 
سرخابی ها از لیست واگذاری پایدار است و ما مجوز واگذاری سرخابی ها را نداریم اما امكان اصلاح این 

مصوبه چندان دور از انتظار نیست.

محمد وكیلی مشاور وزیر كشور شد 
 گفته می شود :  وزیر كشور در حكمی محمد وكیلی را به عنوان مشاور خود منصوب كرد. به 
گزارش ایرنا، محمد وكیلی استانداری سمنان، معاونت وزارت كار و امور اجتماعی، فرمانداری شهرهای 
تهران، شیراز، اراک، خرم آباد، بروجرد و ملایر و شهرداری سه شهر مشهد، شیراز و قم را در كارنامه 

خود دارد.

سرپرست اداره کل راه و شهرسازی استان: 

بافت فرسوده قم در مواقع حوادث طبیعی 
در معرض خطر است

سرپرست اداره كل راه و شهرسازی استان قم گفت: در شهر قم بیش از 200 هزار تن از ساكنان 
محله های بافت فرسوده و سكونت گاههای غیر رسمی، در صورت وقوع حوادث طبیعی در معرض خطر 

قرار دارند. 
حسن صبوری در كارگروه تخصصی زلزله و لغزش های زمین استان، اظهار داشت: با توجه به قرار 
گرفتن قم در كریدور گسلی زلزله، لزوم توجه جدی به رعایت مقررات ملی ساختمان و ترمیم بافت های 
فرسوده وجود دارد.وی به درصد بالای افراد ساكن در این محله ها اشاره كرد و افزود: این محله ها كه 
گستره جغرافیایی وسیعی از اراضی شهر قم را شامل می شود با وسعتی بالغ بر 1700 هكتار، قریب 13 
درصد از وسعت شهر قم را در خود جای داده است.صبوری گذرگاه ها و معابر تنگ این محله ها را از دیگر 
معضلات برشمرد و گفت: در صورت وقوع زلزله امكان خدمات دهی و امداد رسانی به این محله ها به 
دشواری امكان پذیر می باشد.وی همچنین ركود ساخت و ساز را در شرایط فعلی فرصتی مناسب جهت 
نظارت بهتر بر ساخت و ساز عنوان كرد و ادامه داد: می توان با ناحیه بندی شهری، محله های هدف را 

تقسیم بندی و به آسیب شناسی نقاط حادثه خیز و رفع آنها اقدام نمود. 
در بحث پیشگیری از وقوع  حوادث ضعیف هستیم 

مدیركل مدیریت بحران استانداری قم نیز در این جلسه از زحمات كاركنان راه و شهرسازی در حوزه 
های خدمت رسانی جاده ای تشكر كرد و اظهار داشت: جامعه هدف در مدیریت بحران تمامی مردم جامعه 
هستند كه باید در این زمینه به ارائه برنامه های جامعی اقدام نمود.محسن اوروجی، دستگاه های دولتی را 
از متولیان امبر برشمرد و افزود: گرچه كشور ما در زمینه آمادگی مقابله با حوادث جایگاه مناسبی دارد اما 

در بحث پیشگیری از وقوع متاسفانه ضعیف هستیم.

معاون شهردار قم  عنوان کرد:

محدودیت دفن اموات در قبرستان های داخل شهرقم
معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم از ایجاد محدودیت دفن اموات در قبرستان های 

داخل شهر و راه اندازی قبرستان جدید خبر داد.
سید امیر سامع در خصوص اقدامات صورت گرفته در راستای ساماندهی گورستان بهشت معصومه )س(

گفت: ساماندهی محوطه و سنگ قبور در گورستان بهشت معصومه )س( قم با كیفیت مناسب انجام گرفته 
است. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم در ارتباط با قبرستان مجاور جمكران خاطر 
نشان كرد: شهرداری قم سابقاً طرحی برای ایجاد این قبرستان با عنوان دارالاسلام مطرح كرده است كه با 

توجه به اینكه در این زمینه برخی از دستگاه ها نكاتی داشتند كار متوقف شده است.
وی افزود: با توجه به اینكه در بودجه شهرداری قم این طرح لحاظ شده و جز مصوبات استانی می باشد 
لذا اقدامات لازم در راستای راه اندازی آن انجام خواهد گرفت و از آنجایی كه بهشت معصومه فاصله زیادی 

با شهر قم دارد در نظر داریم تا مردم دسترسی بهتری به این مكان داشته باشند.
سامع محدودیت دفن در قبرستان های داخل شهر را از اقدامات مهم دانست و اظهار كرد: با توجه به 
مشكلات بهداشتی و مسائل ترافیكی در نظر است تا با ایجاد این قبرستان میزان دفن در قبرستان های 
داخل شهر را كاهش دهیم. معاون خدمات شهری و امور اجتماعی شهرداری قم تصریح كرد: با ایجاد و 
راه اندازی این قبرستان در نزدیكی جمكران شهروندان ساكن در مناطق پنج و هشت می توانند دسترسی 

بهتری به این مكان داشته باشند.

شهردار منطقه هفت قم :

پیاده راه ها در هسته مرکزی شهر ایجاد می شود
شهردار منطقه هفت قم از راه اندازی پیاده راه ها در هسته مركزی شهر خبر داد.

علیرضا اقبالیان با اشاره به وضعیت منطقه هفت شهر قم گفت: 90 درصد بافت منطقه هفت متاسفانه 
بافت فرسوده است كه این مشكل بسیار زیادی را برای ما به بار آورده است.

وی گفت: با توجه به بافت فرسوده شهری این منطقه نمی تواند در راستای مسائل شهرسازی وارد عمل 
شده و به همین منظور طرح هایی را برای رفع مشكل بافت های فرسوده در نظر داریم.

شهردار منطقه هفت قم بیان كرد: در هسته مركزی شهر قم 28 پاساژ و مجتمع تجاری وجود دارد و 
علاوه بر آن بارگاه مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( و بازار قم نیز در هسته مركزی شهر واقع شده كه 
این مراكز منطقه هفت را بسیار حساس كرده است. اقبالیان گفت: یكی از اقدامات ما احداث پیاده راه ها در 

هسته مركزی شهر است و در تمام پروژه های خود نیز معماری اسلامی را در نظر داشته ایم.
شهردار منطقه هفت قم گفت: دید و افق شهری نسبت به هسته مركزی شهر به گونه ای باید تعریف 

شود كه بتوانیم از فضای نامناسب بصری كم كرده و به دنبال آرام سازی محیطی باشیم.
اقبالیان گفت: البته در شهر قم موضوع شعاعی بودن شكل گرفته و تا بخواهیم از وضعیت موجود رها 

شویم، نیاز به برنامه ریزی و همچنین مباحث بلند مدت دارد.
وی بیان داشت: یكی از مشكلات ما در منطقه وجود قیمت های بالای املاك است كه این امر موجب 
می شود در آزادسازی مسیرها با كندی حركت نمائیم هر چند كه اقدامات خوبی نیز صورت گرفته است.

شهردار منطقه هفت گفت: نیازمند همكاری هر چه بیشتر مردم با شهرداری هستیم و مردم باید بدانند 
كه اگر با شهرداری همكاری داشته باشند، به نفع شهر خود و رونق بهتر شهر است.

نامحرمانه

اخبــار

بخش جعفرآباد قم صبح دیروز 41 زلزله را احساس كرده 
كه منجر به تشكیل ستاد بحران در این بخش شد. 

خبر وقوع زمین لرزه در بخش جعفرآباد صبح  یكشنبه 
مخابره شد، زمین لرزه ای كه از ساعت 7 و 20 دقیقه صبح 
آغاز شده و پس لرزه های  نیز به همراه داشت.بزرگترین این 
زلزله ها در ساعت هشت و 52 دقیقه و با 4 ریشتر به وقوع 

پیوسته است.
بخشدار جعفرآباد در گفتگویی با اشاره به وقوع این زلزله 
در این بخش عنوان كرد: مركز زلزله در گسل ساوه بوده 
است و در بخش جعفرآباد نیز احساس شد.ابراهیم حسن زاده 
عنوان كرد: ادارات این بخش در حالت آماده باش قرار دارند و 
تاكنون این زلزله خسارت مالی و جانی نداشته است.وی ادامه 
داد: به منظور پیشگیری از خطرات احتمالی به مدارس اعلام 
شده كه كلاس های درس را در حیاط مدارس برگزار كنند.

بخشدار جعفرآباد، فضای شهر جعفریه را آرام توصیف كرد و 
افزود: ستاد بحران استان قم به این بخش اعزام شده است.

وی همچنین اعلام كرد بخش جعفر آباد روز گذشته  41 
پس لرزه را پشت سرگذاشته است.

مدیرکل بحران استان قم 
زلزله خسارتی نداشته است

مدیركل بحران استان قم نیز ، از آماده باش كامل ستاد 
بحران این استان خبر داد و افزود: طبق بررسی ها زلزله 
تاكنون خسارتی نداشته است.محسن اروجی نیز بزرگترین 
مقیاس زلزله رخ داده را در ساعت هشت و 52 با 4 ریشتر 
اعلام كرد و گفت: در ساعت 7 و30دقیقه و 31 ثانیه نیز زلزله 
3 و 6 دهم ریشتری رخ داده و ما بقی نیز كمتر این بوده 
است. همچنین یک زلزله 1/6 ریشتری با عمق 10 متر نیز 

بخش دستجرد را تكان داده است.

استاندار قم تاکیدکرد 
ضرورت هماهنگی دستگاه ها هنگام وقوع حوادث 

استاندار قم عصر یكشنبه در جلسه اضطراری مدیریت 
بحران گفت: هماهنگی دستگاه های اجرایی كه در حادثه 
از  ارایه خدمات می دهند،  زلزله  از جمله  های طبیعی 
مهمترین اصول و ضروریت هاست.  سید مهدی صادقی 
افزود: ناهماهنگی دستگاه های اجرایی هنگام وقوع حادثه ها، 

باعث بیشتر شدن مشكلات و تخریب ها می شود. 
وی با بیان اینكه زلزله یک حادثه طبیعی است كه در 
هر برهه امكان وقوع دارد، خاطرنشان كرد: برای كاهش آثار 
بلایای طبیعی، همه دستگاه ها و نهادهای ذیربط باید در 
انجام برنامه ها و تكالیفی كه برای آنها تعریف شده است، 
سرعت عمل و آمادگی كامل داشته باشند. استاندار قم گفت: 
همه مدیران و مسئولان برای ایجاد آمادگی های لازم برای 
مقابله با حادثه های احتمالی، باید آرامش خود را حفظ كرده 
و بدون استرس به ارایه خدمات بپردازند تا مردم و جامعه 
دچار تشویش و اضطراب نشوند.وی با بیان اینكه شاید برخی 
افراد نه به دلیل سوء نیت بلكه برای اطلاع رسانی، از طریق 
شبكه های اجتماعی به احتمالات و شایعه ها دامن بزنند، 
تصریح كرد: اطلاع رسانی برای مردم در خصوص احتمال 
وقوع زلزله باید با دقت نظر و از طریق عوامل بومی در منطقه 
انجام شود تا مردم ضمن آمادگی برای این امر، از آرامش 
برخوردار باشند.صادقی با بیان اینكه وقوع و گستردگی برخی 
حادثه های طبیعی به دلیل تخریب محیط زیست است، 
اظهار داشت: مردم باید بدانند كه برخی از این حادثه ها، به 

دلیل عملكرد نامناسب در گذشته از جمله برداشت بی رویه 
آب از سفره های زیرزمینی اتفاق افتاده است و آثار و تخریب 

های بیشتری دارد. 

 مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم 
آماده هرنوع امدادرسانی

 در هنگام حادثه ها هستیم
مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان قم نیز در این 
جلسه از آمادگی كامل این مجموعه برای هرنوع امدادرسانی 
و ارایه خدمات در هنگام وقوع حادثه های طبیعی خبر داد.

محمد گلفشان گفت: با توجه به احتمال وقوع زلزله در بخش 
جعفریه، نیروهای هلال احمر استان در این بخش حضور 
یافته و آرامش خوبی در منطقه بوجود آمده است. وی با بیان 
اینكه همه امكانات و تجهیزات لازم برای ارسال به منطقه در 
صورت وقوع زلزله فراهم شده است، اظهار داشت: هماهنگی 
با دستگاه های اجرایی مستقر در منطقه انجام شده و با توجه 
به كاهش عمق زلزله آمادگی لازم برای خدمات رسانی به 

مردم ایجاد شده است. 

با ثبت 41 پس لرزه:

زلزله 4 ریشتری جعفرآباد قم را لرزاند
حــوادث

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان  خبرداد:

کشف 20 تن 
مواد محترقه قاچاق در قم

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان از كشف 20 تن مواد محترقه 
قاچاق در استان خبر داد. 

سرهنگ  صیاد درویشی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس، 
با اشاره به كشفیات اخیر مواد محترقه در استان اظهار داشت: هر چقدر 
به ایام پایانی سال نزدیک می شویم بحث قاچاق مواد محترقه افزایش 
پیدا می كند و امسال نیز با یک رویكرد پیش بینی شده اقدامات خوبی 
در تعامل و همكاری با استان هایی كه در محورهای مواصلاتی قرار دارند، 

شروع كرده است. 
وی افزود: ماموران در 48 ساعته گذشته با همكاری عوامل انتظامی استان 
همدان توانستند یک سوژه را شناسایی كنند و پس از 72 ساعت تلاش شبانه 
روزی نهایتاً یک دستگاه تریلی اسكانیا را در محور ورودی قم با بار مواد محترقه 

از انواع مختلف متوقف كردند. 
سرهنگ درویشی با اشاره به ارزش تقریبی این كالای قاچاق ادامه داد: 
ارزش بار كشف شده بالغ بر 20 میلیارد ریال است كه به دلیل اینكه ظاهر 
بارنامه با پوشش بارپلاستیكی بود اما ماموران موضوع را بررسی كردند و در 
لابه لای بار مقداری لوازم التحریر را مشاهده ولی در قسمت اعظم بار بالغ بر 

20 تن مواد محترقه كشف كردند. 
وی ادامه داد: ماموران در تحقیقات بعمل آمده پی بردند راننده قصد داشته 
بار قاچاق را به استان تهران تخلیه كند كه با تلاش شبانه روزی ماموران نهایتاً 

موفق به كشف این كالای قاچاق شدند. 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان اضافه كرد: در این رابطه راننده 
تریلی اسكانیا دستگیر و اقدامات اطلاعاتی در مورد شناسایی سایر افراد دخیل 

در حال پیگیری است كه در آتی اعلام خواهد شد. 
سرهنگ درویشی با اشاره به همكاری مردم با پلیس بیان داشت: قطعاً ما 
هر جا موفقیتمان اثر گذار بوده بیشتر در مواردی بوده كه مردم با ما همكاری 
دارند ، و در این رابطه برای اینكه بتوانیم خسارت های جانی ناشی از مواد 
محترقه در مراسمات پایانی سال را به صفر برسانیم نیازمند هر گونه همكاری 

بیشتر مردم هستیم . 
وی عنوان كرد: هرگونه موضوعات و اخبار مرتبط با قاچاق مواد محترقه چه 
در بحث قاچاق، چه در بحث حمل و چه در بحث نگهداری اگرمردم بتوانند 
به موقع به پلیس اطلاع رسانی كنند، پلیس می تواند اقدامات بسیار خوبی را 

به موقع انجام دهد . 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان با اشاره به مقدار كشفیات 
كالاهای موصوف، خاطرنشان كرد: حدوداً كل مواد 25 تن است كه 20 تن آن 

مواد محترقه از انواع مختلف و مابقی آن لوازم التحریر بوده است.

فرمانده انتظامی شهرستان قم تشریح کرد :

 جزییات کشف 
بسته های گونی حاوی تریاک 

فرمانده انتظامی شهرستان قم از كشف بسته های گونی حاوی مواد مخدر 
از نوع تریاک طی یک عملیات تعقیب و گریز در استان خبر داد. 

سرهنگ  هادی دیده ور در تشریح این خبر اظهار داشت: ماموران گشت 
انتظامی یگان امداد حین گشت زنی در یكی از منتهی به استان به یک دستگاه 
خودروی پژو به همراه یک نفر سرنشین مشكوک و به خودرو دستور ایست 

داده، اما راننده توجهی نكرده و قصد متواری شدن از محل را داشته است. 
وی افزود: ماموران بلافاصله به تعقیب خودروی موصوف پرداختند و به 
خودروی مذكور چندین مرتبه دستور ایست دادند كه متاسفانه راننده توجهی 
نكرده و با سرعت بالا ، حركات نمایشی خطرناک و لایی كشی به فرار خود 

ادامه داد.
سرهنگ دیده ور اضافه كرد: خودروی موصوف در ادامه یک بسته گونی را 
به بیرون پرتاپ و مجدداً پس از طی مسافتی یک بسته دیگر را نیز از خودرو 
پرتاپ كه در نهایت ماموران با یكسری اقدامات پلیسی و تعقیب و گریز، موفق 

به متوقف كردن خودرو و دستگیری راننده و سرنشین آن می شوند. 
فرمانده انتظامی شهرستان قم ادامه داد: در بررسی بعمل آمده مشخص 
شد هر دو گونی پرتاپ شده به بیرون حاوی مواد مخدر از نوع تریاک به مقدار 

20 كیلو و 900 گرم بوده است.
سرهنگ دیده ور بیان داشت: در ادامه پس ازتشكیل پرونده، متهمان 
جهت بررسی بیشتر و سیر مراحل قانونی به پلیس مبارزه با مواد مخدر استان 
منتقل شدند. فرمانده انتظامی شهرستان قم در پایان هشدارداد: اعتیادسبب 
تباهی میلیون ها مغز فعال می شودكه سرمایه های آینده جامعه بشری 

بشمارمی روند.

رئیس پلیس فتای استان قم هشدار داد

کاربران موارد امنیتی را جدی بگیرند
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات فرماندهی انتظامی استان قم 

ضمن هشدار به شهروندان در خصوص رشد 
سرهنگ علی موالی گفت: رشد سریع بدافزار در گوشی های تلفن همراه 
در چند سال اخیر، حاكی از میزان اهمیت تهدیدات و مخاطرات آن برای 

اهداف كسب و كار و همچنین كاربران خانگی است. 
وی با بیان اینكه استعداد بدافزارها در انواع سیستم عامل های موبایل 
نسبت به چند سال گذشته، افزایش چشمگیری داشته است، گفت: افزایش 
نرم افزارهای مخرب در گوشی های تلفن همراه و سوء استفاده های مربوط به 
آنها و همچنین نحوه استفاده افراد از آنها موجب افزایش شدید تعداد بدافزارها 

شده است. 
رئیس پلیس فتا استان ادامه داد: با توجه به اینكه امروزه در كشور ما 
كاربران زیادی از گوشی های هوشمند و تبلت ها استفاده می كنند و میلیون 
ها نرم افزار برای كاربردهای مختلفی از قبیل بازی، سرگرمی، رسانه های 
اجتماعی و نقل و انتقالات بانكی نصب می شوند، بسیاری از مهاجمان سایبری 

توجه خود را به این گونه فعالیت ها معطوف كرده اند. 
وی اضافه كرد:به احتمال زیاد، حملات بدافزارها به موبایل ها روز به روز 
بیشتر نیز خواهد شد چرا كه محبوبیت اتصال از طریق موبایل توسط كاربران 
روز به روز نسبت به رایانه ها افزایش می یابد، در حالی كه در مقایسه با آن 
پلتفرم ها، اقدام های احتیاطی و پیشگیرانه كمتری برای جلب اطمینان كاربران 

موبایل ها وجود دارد. 
موالی افزود: این مشكل زمانی پیچیده تر می شود كه ما با نسخه های 
مختلف و مجزا از هم، در سیستم عامل های موبایلی مواجه می شویم، همچنین 
با رشد برق آسای گوشی های هوشمند در سراسر كشور شمار بدافزارهایی كه 
برای نفوذ به موبایل های كاربران طراحی شده اند نیز سیری سعودی در پیش 

گرفته است. 
رئیس پلیس فتا استان قم هشدار داد: فراموش نكنید گوشی موبایل شما 
حاوی اطلاعات شخصی بسیار مهمی می تواند باشد و از این جهت سعی 
كنید مداركی كه امكان لو رفتن آنها می تواند موجب دردسر شما باشد را روی 

گوشی خود حمل نكنید.

رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی استان قم:

 47درصد تلفات تصادفات در قم 
موتورسیکلت سواران هستند

 رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی استان قم 47 درصد 
از تلفات تصادف رانندگی شهر قم طی 9 ماهه نخست سال جاری را مربوط به 

موتورسیكلت سواران دانست. 
سرهنگ كرم الله حسینی اظهار داشت: طی سال جاری بیش از 40 درصد 

تصادفات در استان قم مربوط به موتورسیكلت سواران بوده است.
وی گفت: تلفات مربوط به تصادف موتورسیكلت طی 9 ماهه گذشته 47 
درصد از كل تلفات شهر قم را شامل می شود، همچنین 51 درصد از تلفات 

شهر قم طی این مدت مربوط به عابران پیاده است.
رئیس پلیس راهنمایی و رانندگی فرماندهی انتظامی قم اظهار كرد: روزانه 
به طور میانگین بین 170 تا 200 فقره تصادف در شهر قم رخ می دهد كه 

عمدتا تصادفات خسارتی هستند.
وی با بیان اینكه متأسفانه بسیاری از موتورسیكلت سواران مقررات راهنمایی 
و رانندگی را رعایت نمی كنند، افزود: بسیاری از تصادفات موتورسیكلت ها نیز به 

دلیل عدم دقت خودروها به تردد موتورسیكلت سواران است.
حسینی با اشاره به اجرای دوره ای طرح توقیف موتورسیكلت سواران 
افزود: موتورسیكلت های دارای تخلفات حادثه ساز به مدت یک هفته توقیف 
و موتورسیكلت هایی كه دارای مدارک لازم نباشند نیز تا زمان تكمیل مدارک 

توقیف می شوند.

طلاب، روحانیان و مردم قم روز یكشنبه 
رهبر  نمر  الله  آیت  اعدام  به  اعتراض  در 
شیعیان عربستان توسط رژیم آل سعود، در 
مسجد اعظم قم تجمع اعتراضی بر پا كردند. 
طلاب، روحانیان و مردم قم با حضور 
گسترده خود در این تجمع جنایت اخیر 
را  نمر  الله  آیت  اعدام  در  آل سعود  رژیم 
محكوم كردند.  شركت كنندگان در این 
تجمع تراكت هایی در محكومیت اقدام رژیم 
آل سعود در اعدام شیخ نمر و تصویرهایی 
از این شیخ شهید، امام راحل و رهبر معظم 
انقلاب را در دستان خود داشتند و تراكت 
هایی نیز با مضمون مرگ بر آمریكا و مرگ 
بر اسرائیل نیز در دستان تجمع كنندگان 
دیده می شد. مرگ بر آمریكا«، »مرگ بر 

اسرائیل«، »مرگ بر انگلیس«، »هیهات منه الذله«، »شیخ 
شهید حجاز شهادتت مبارک«، »ای رهبر آزاده آماده ایم 
آماده«، »وای اگر خامنه ای اذن جهادم دهد ارتش دنیا نتواند 
كه جوابم دهد« از جمله شعارهایی بود كه در این تجمع 
اعتراضی سر داده شد. طلاب و مردم قم هم چنین در این 
تجمع شعارهای »الله اكبر«، »لااله الا الله«، »مرگ بر آل 
سعود خبیث«، »مرگ بر آل یهود« و»ای محرم بزم یهود، 
لعنت به تو آل سعود« را سر دادند. در این تجمع كه با حضور 
آیات محمد یزدی رئیس مجلس خبرگان رهبری، حسین 
نوری همدانی از مراجع تقلید، سید هاشم حسینی بوشهری 
مدیرحوزه های علمیه كشور، مرتضی مقتدایی دبیر شورای 
عالی حوزه های علمیه، سید احمد خاتمی امام جمعه موقت 
تهران و حجج اسلام سید محمد سعیدی تولیت آستان 
حضرت معصومه )س( و علیرضا اعرافی رئیس جامعه 

المصطفی العالمیه برگزار شد، آیت الله سید احمد خاتمی 
امام جمعه موقت تهران سخنرانی كرد. به گزارش ایرنا، وی  
در این تجمع گفت: آمریكا و صهیونیست ها در خط مقدم 
توطئه شهادت شیخ نمر هستند و به صراحت و مستند می 
گوییم كه دنیا بداند یک مشت جوان سفیه و خام تحت تاثیر 
صهیونیست ها مدیریت عربستان را بر عهده گرفته اند و این 
كشور هم پیمان اسرائیل است.آیت الله سید احمد خاتمی 
افزود: آل سعود  در جنگ 33 روزه علیه لبنان مشوق اسرائیل 
بودند و اعدام شیخ نمر جنایتی است كه با چراغ سبز آمریكا 
و صهیونیست ها شكل گرفته و مباشر این جنایت، دولت 
جنایتكار آل سعود است.وی بیان داشت: تجربه نشان داده 
است كه شهادت ها در تاریخ تشیع موتور محرک حركت 
های الهی بوده اند و در ماه های پیروزی انقلاب اسلامی ایران 
و روزهای منجر به 22 بهمن سال 57 دیدیم كه هرگاه رژیم 
پهلوی دست به شهادت ها می زد یک گام به سقوط خود 

نزدیک تر می شد.وی گفت: آیت الله نمر 57 
سال عمر پر بركت از خدا گرفت و سرانجام 
به آرزوی دیرینه خود كه شهادت بود رسید 
لیكن آل سعود بداند با این جنایت گور 
خودرا كنده و به یاری خداوند به سوی زوال 
و نابودی و هلاكت نزدیک شد. عضو هیات 
رئیسه خبرگان رهبری افزود: رژیم آل سعود 
جنایتكار، شیخ شهید آیت الله نمر را همراه با 
تعدادی از تكفیری های جنایتكار به شهادت 
رساند و این كار توطئه دیگر آل سعود است 
و این تجمع به پاس تجلیل و تكریم از شیخ 
شهید و چند شیعه ای كه در این ماجرا 
توسط آل سعود به شهادت رسیدند شكل 
گرفته است. خاتمی خاطرنشان كرد: سازمان 
ملل نیز در برابر این همه جنایت در یمن 
و كشتار فجیع و اعدام شیخ نمر سكوت كرده است و این 
جاست كه می گوییم سازمان های بین المللی دیگر سازمان 
ملت ها نیستند و سازمان كنفرانس اسلامی ربطی به اسلام 
ندارد و اتحادیه عرب با اعراب بیگانه است و جهان اسلام 
در این ارتباط باید فكری كرده و به فكر تشكیل سازمان 
های بین المللی و اسلامی باشند كه نوكر اجانب و بیگانگان 
نباشند.قرائت قرآن و مداحی یكی از مداحان اهل بیت در 
سوگ شهادت آیت الله نمر از دیگر برنامه های تجمع طلاب 
و روحانیان در مسجد اعظم قم بود. این تجمع در حالی 
برگزار شد كه به دلیل برگزاری آن و در اعتراض به اعدام آیت 
الله نمر دیروز درس های حوزه علمیه قم تعطیل شده بود. 
تجمع اعتراضی طلاب، روحانیان و مردم قم به دعوت جامعه 
مدرسین حوزه، شورای عالی حوزه های علمیه و مدیریت 

حوزه علمیه استان قم برگزار شد.

در اعتراض به اعدام آیت الله نمر صورت گرفت :

تجمع طلاب، روحانیان و مردم قم 

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
استان قم با تاكید بر اینكه در برنامه ریزیها 
باید جامع نگری مدنظر باشد، گفت: در سه 
دهه گذشته علی رغم تذكر بزرگان راهبرد 
كارآمدی برای جلوگیری از مشكلات محیط 

زیست نداشتیم. 
یكشنبه  روز  رضوی  سیدحسن 
و  بحران خشكسالی  »بررسی  درهمایش 
امروز  مشكلات  قم«  استان  در  ریزگردها 
محیط زیست را ناشی از عدم برنامه ریزی 
دیروز دانست و افزود: ظرف 50 سال گذشته 
برنامه داشتیم، ولی  ابعاد  اگرچه در همه 
جامع نگری و هم پوشانی نداشتیم، قالب 
برنامه ها جزیره ای بوده و بر اساس زمان، 
شرایط و شخص محوری مباحث برنامه ای 
پیش رفته است.وی ادامه داد: در عمل آینده 
ای به وجود آوردیم كه نه تنها مطلوب نبوده 
و نیست، بلكه با چالش مواجه شده و امروز 
در شرایطی هستیم كه بین خوب و خوبتر 
تصمیم نمی گیریم، بلكه بر اساس بد و 
بدتر تصمیم گرفته و عمل می كنیم.رضوی 
تاكید كرد: زمان حرف زدن به انتها رسیده 
و اگر بخواهیم آینده خوب داشته باشیم باید 

اقداماتی صورت گیرد كه موثر باشد.
وی با بیان اینكه برای اینگونه اقدامات 
باید از سناریوهای منطقه ای و جهانی بهره 
به  سناریوها  این  از  گفت:  كنیم،  برداری 
عنوان پشتوانه ای برای برنامه ریزی اساسی 
در زمینه های مختلف استفاده و بر اساس 
آن، سناریوی منطقه ای را تدوین می كنیم.

رضوی با بیان اینكه آب، محیط زیست و 
اشتغال مهمترین مشكل كشور است، بیان 
كرد: دولت تدبیر و امید كه به همه این 
مسائل واقف شده است، باید بر اساس آن 
باید برنامه ای تدوین كند.وی افزود:جهان به 
این نتیجه رسیده كه اصول توسعه، پایداری 
این  به  نگاه  محیطی است، توسعه بدون 
اصل توسعه متوازن امكانپذیر نیست.وی 
ارزان بودن سوخت را از مشكلات كنونی 
كشور عنوان و بیان كرد: كشورهای جهان 
انرژی  از  استفاده  فكر  به  سال 1970  از 
غیرفسیلی افتادند، در حالیكه ایران امروز به 
این مساله رسیده است.رضوی با بیان اینكه 
در پرداختن به مشكلات زیست محیطی 
تاخیری بیش از 30 ساله داشتیم، بیان كرد: 
باید به ناكارآمدی های گذشته اقرار كنیم، 
نمی توانیم از عملكرد گذشته دفاع كنیم باید 
بر اساس ناكارآمدی ها برای برنامه ششم و 

هفتم تصمیم گیری كنیم. وی گفت: اگرچه 
تكنولوژی محور  ما  دیدگاه های گذشته 
خارج  رده  از  های  فناوری  از  ولی  بوده، 
شده جهان استفاده می كردیم كه بیشتر 
مباحث اقتصادی پشت آن ها بوده است.وی 
همچنین گفت: همیشه در تمام مقوله ها 
و برنامه ها فكر می كردیم تولید و عرضه، 
محور همه بخش هاست، در حالیكه باید 
نگاه كیفیت محور و زیست محیطی داشته 
باشیم.رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
قم افزود: بیشترین تعداد موتورسیكلت در 
استان قم استفاده می شود كه می توان برای 
جلوگیری از آلودگی هوا فرهنگ استفاده 
از دوچرخه و یا استفاده از موتورسیكلت 

الكترونیكی را رواج داد.
شاهد سرریز صنایع آلاینده 

در استان قم هستیم 
شاهد  امروز  متاسفانه  داد:  ادامه  وی 
سرریز صنایع آلاینده در استان قم هستیم 
كه تبعات زیادی برای این استان به دنبال 
گذشته،  سال   50 طی  گفت:  وی  دارد. 
كشورهایی كه یک توسعه اقتصادی مبتنی 
زیست  و  سیاسی  فرهنگی،  مباحث  بر 
محیطی داشته اند، موفق بوده اند؛ در حالیكه 
در كشور ما توسعه اقتصادی بدون نگاه به 
این مقوله ها صورت گرفت و باعث مشكلات 
كنونی شده است. وی با بیان اینكه درچند 
سال اخیر عده ای مسائل محیط زیست را 
سیاسی می كنند، اضافه كرد: سیاست برای 
عده ای دكانی شده كه باید در آن همیشه 
باز باشد حتی در مسائل محیط زیست نیز با 
نگاه سیاسی ورود پیدا می كنند.وی تصریح 
معضلات  در  یكدیگر  كردن  متهم  كرد: 
محیط زیست فایده ای ندارد، بلكه نیازمند 
كار كارشناسی دقیق و همه جانبه با كمک 
تمام دستگاه ها هستیم.رضوی بر حضور 
مردم در مسائل زیست محیطی تاكید كرد 
و ادامه داد: پرداختن به مقوله محیط زیست 
باید از شخص محوری و سازمان محوری 
خارج شود و با بررسی علت ناكارآمدی و 
تعارضات سال های گذشته، به برنامه ریزی 

دقیق دست یابیم.

معاون امور عمرانی استانداری قم: 
هیچ واحد صنعتی بدون کارشناسی 

در قم مستقر نشود 
معاون امور عمرانی استانداری قم نیز در 
این همایش گفت: استقرار هر واحد صنعتی 

نگاه  با  باید  استان،  این  در  نیروگاهی  و 
كارشناسی به بُعدهای اقتصادی، اشتغال و 
زیست محیطی توجیه شود.  محسن بهشتی  
جمله  از  را  سرزمینی  آمایش  نگاه  عدم 
آمایش  افزود:  و  دانست  مشكلات كنونی 
سرزمینی از سال 1352 به طور عملی وارد 
مقوله برنامه ریزی كشور شد ولی در بسیاری 
موارد اجرایی نشد.وی اضافه كرد: زمانی كه 
برخی فعالیت ها از جمله استقرار صنایع، 
سرمایه گذاری، حمل و نقل و سكونت را 
دهیم،  می  تطبیق  سرزمینی  آمایش  با 
متوجه می شویم كه بسیاری از این اقدام ها 
منطبق با آمایش سرزمینی نبوده است. وی 
ادامه داد: در گذشته برای استقرار واحدهای 
صنعتی یک برگه توجیه زیست محیطی از 
نظر مكان یابی و كارشناسی وجود نداشت 
و باعث مشكلاتی شده كه اكنون گریبان 
گیر كشور است.بهشتی در ادامه، ریزگردها 
را از جمله معضلات زیست محیطی عنوان 
كرد و افزود: این معضل به صورت منطقه 
ای و فراملی باید پیگیری شود و نباید به 
اقدام های كوتاه مدت مثل تعطیلی مدرسه 
و محدودیت در تردد خودروها اكتفا شود.

معاون عمرانی استاندار قم گفت: 17 استان 
معضل  این  با  مستقیم  به صورت  كشور 
مواجه هستند و بسیاری از مكان هایی كه 
در گذشته درگیر نبودند، امروز این مشكل 
گریبانگیر آن ها شده است.بهشتی تاكید 
كرد: به طور حتم باید راهكارهای اساسی 
در این خصوص داشته باشیم تا نسل آینده 
را از این بحرانی كه عرصه زندگی را تنگ 
می كند، نجات دهیم.وی با بیان اینكه با 
به هم خوردن تعادل زیست محیطی، نظام 
سكونت و اقتصاد مختل می شود، افزود: 
مهاجرت هایی با منشاء زیست محیطی به 
دلیل بحران های زیست محیطی در كشور 
داریم كه تاكنون مهاجرتی با این رویكرد در 
دنیا نداشتیم.بهشتی با بیان اینكه كارهای 
خوبی در دولت تدبیر و امید در دستور كار 
است، بیان كرد: تعامل و هماهنگی خوبی 
بین دستگاه های اجرایی در راستای مقابله با 
تهدیدات زیست محیطی به وجود آمده است.

مدیرکل محیط زیست استان قم:
صنایع آلاینده از شهر قم 

خارج می شود
مدیركل سازمان حفاظت محیط زیست 
استان قم نیز در این همایش بر انتقال صنایع 

آلاینده از سطح شهر تاكید كرد و گفت: 
باید تدبیری اندیشیده شود تا در برنامه ای 

زمان بندی شده این صنایع منتقل شود.
سیدرحمان دانیالی اظهار كرد: قم نسبت 
به سایر استان ها دارای نقاط قوتی است كه 
با همت همه سازمان ها می توانیم از بروز 
آن  در  بیشتر  زیست محیطی  مشكلات 

جلوگیری كنیم.
وی ادامه داد: از هشت كلانشهر عمده 
كشور تنها شهر قم با جمعیت بالای یک 
میلیون نفر وضعیت هوای مناسبی دارد و به 
مرحله هوای ناسالم نرسیده است كه نباید 

بگذاریم این اتفاق روی دهد.
مدیركل حفاظت محیط زیست استان 
قم اضافه كرد: اما در شرایط خاص پیک 
آلودگی در قم ایجاد می شود كه در كشور 

بی سابقه است.
دانیالی با اشاره به سخنان مقام معظم 
رهبری در خصوص اهمیت حفظ محیط 
دستگاه های  وظایف  كرد:  تصریح  زیست 
مختلف احصا شده و در اختیار آنها قرار 

گرفته است.
هوای  وضعیت  كرد:  خاطرنشان  وی 
استان قم هنوز به مرحله بحرانی نرسیده 
است و جا دارد تا با برنامه ریزی مناسب و 
همگرایی بیشتر اقدامات لازم در این زمینه 

انجام شود.
مدیركل حفاظت محیط زیست استان 
قم تصریح كرد: حساسیتی كه باید در زمینه 
مسائل وی با بیان اینكه 10 درصد استان 
قم تالابی و مهمان پذیر گونه های گیاهی و 
جانوری است، یادآور شد: 20 تا 30 درصد 
پرندگان و خزندگان شناسایی شده كشور 

در قم وجود دارد.
مدیركل حفاظت محیط زیست استان 
قم به بحث تامین حق آبه ها اشاره كرد و 
ادامه داد: اگر حق آبه های زیست محیطی 
قم تامین شود بسیاری از مشكلات نیز از 

بین می رود.
دانیالی به تولید بالای زباله در قم اشاره 
كرد و افزود: تولید 700 تن زباله در این شهر 
خیانت به خاک است و نه شرع و نه عرف 

هیچكدام این موضوع را نمی پسندند.
وی انتقال صنایع آلاینده از سطح شهر 
را مورد تاكید قرار داد و گفت: این صنایع 
برای استان تولید ریزگرد كرده و هوا را آلوده 
می كند و باید طبق برنامه زمان بندی شده 

برای انتقال آنها اقدام شود.

رئیس سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان قم: 

راهبرد کارآمدی برای جلوگیری از مشکلات محیط زیست نداشتیم 


